
دومین گروه از گردشگران خارجی که شامل گردشگران 
اروپایی و آمریکایی هستند، در قالب قطار گردشگری )عقاب 
طلایی( صبح دیروز به اصفهان رسیدند. به گزارش مهر، این 

گروه ۵۰ نفره که با قطار و از طریق ریلی به...

استاندار: 

کمبود برف در سرشاخه ها 
نگران کننده است
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اق���ت���ص���اد

خب��������ر

ف��ره��ن��گ

ف��ره��ن��گ
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رفع تحریم های داخلی بر تحریم های 
خارجی اولویت دارد 

رفع تحریم ها؛حل مقداری 
ازمشکلا ت اقتصادی

مدیرکل راه آهن استان اصفهان: 

 راه اندازی

 قطار جدید مسافربری 
اص�فهان  �    ب�ندرع��باس 

یک سبد تازه های کتاب برای آغاز هفته 

 از رمان مذهبی و رمان 
جنگی تا  غزل اجتماعی

شهاب حسینی:

 فیلمسازان 

شبکه 
نمایش 
خانگی

 به تولید 
اندیشه 
توجه 
نکرده اند

حمله

اصفهان و شهروندان اصفهانی 
 سرآمد سرویس دهی 

به مسافران هستند

2رییس جمهور در مراسم بزرگداشت روز ارتش:

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان:

کارآفرینان اصفهانی راهنمایی 
و پشتیبانی می شوند

نیروهای مسلح در خط رهبری 
فرمانده معظم کل قوا، در پی ایجاد 
آرامش برای مردم و منطقه هستند
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49

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

 رییس ش��ورای اس��امی ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه 
میهمان نوازی در بعد ش��هری کار بسیار س��ختی است، به 
اقدامات صورت گرفته از سوی س��تاد تسهیات سفر شهر 

اصفهان پرداخته و گفت: با توجه به برنامه هایی که از سوی 
ستاد تسهیات و شهروندان اصفهانی برای مسافران صورت 

می گیرد، باید گفت اصفهان و شهروندان اصفهانی سرآمد...

افزایش 11 درصدی 
 درآمد شهرداری اصفهان 

حاصل اسکان مسافران نوروزی

امسال
 ۵ پروژه شاخص

 در اصفهان اجرا می شود

معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان خبر داد؛

معاون عمران شهری شهرداری اصفهان :

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی، توافق 
هس��ته ای با 1+5 را پله اول برای رس��یدن به بام تعامل 
سازنده با جهان دانست و اظهارداش��ت: ما اهل فریب و 
دورویی نیس��تیم؛ اگر وعده ای در چارچ��وب مصالح و 
منافع ملی داده ایم، به آن عمل خواهیم کرد، مش��روط 
بر اینکه طرف مقابل هم به وع��ده های خود عمل کند. 

 اگر طرف مقابل به وعده هایش عم��ل کند، ایران نیز به 
وعده هایش عمل خواهد کرد. رییس جمهور با قدردانی 
از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اس��لامی، پشتیبانی 
م��ردم و همدلی مس��وولان، تاکید ک��رد: حفظ حقوق 
هسته ای، رفع تحریم ها و تعامل سازنده با جهان مبنای 

مذاکرات بوده و خواهد بود...
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حال عزت الله انتظامی
خوب است

از خداحافظی کی روش
تا نا امیدی از امیدها

مذاکره کنندگان طبق فرموده
مقام معظم رهبری عمل کردند 

رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

بازار میوه نوروز امس��ال، حال و هوای خوشی نداشت. با 
وجود بیانات مسوولان در اواخر سال ۹۳ در رابطه با عدم 
کمبود میوه و قیمت مناسب آن برای ایام عید، با گذشت 
چند روز از سال جدید، شاهد کمبود میوه های باکیفیت 
 و گرانی این محصولات بودیم، به گونه ای که گرانی میوه
به ویژه پرتقال و نارنگی باعث نارضایتی خریداران ش��د 

و این بار نی��ز اعتماد مردم نس��بت ب��ه وعده های 
مسوولان مبني بر تنظیم بازار، جلوگیري .... 

دکتر سقائیان نژاد، شهردار اصفهان:

5

همین صفحه

4 2 3

گزارش از مهمانان نوروزی در باغ پرندگان

زندگی در اصفهان لذت بخش است

باید برای جذب گردشگر 
برنامه ریزی کنیم

ویژه نامه 
سبک زندگی

از وعده های مسوولان تا عمل راهی بسیار است

آشفته بازار میوه های  نوروزی

هم�ه ب�ا همدل�ی و همزبان�ی ب�ه می�دان آمدن�د  

میزبانی شایسـته اصفهان
از میهمانان در نوروز 94
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آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی ورزشی سپاهان )وابسته به شهرداری اصفهان( 

شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی ورزشی سپاهان )وابسته به شهرداری اصفهان( در نظر 
دارد یک باب س�اختمان به مساحت 30 مترمربع و محیط پیرامون در فضای باز به مساحت 
60مترمرب�ع را جه�ت فروش  انواع آبمیوه، بس�تنی، تنقلات، نوش�یدنی های گرم و س�رد و 
س�اندویچ سرد، واقع در سایت رفاهی تفریحی آس�مان فراز صفه به آدرس اصفهان، بلوار 
شهدای صفه، ضلع شرقی پارک کوهستانی صفه، مقابل ایستگاه شماره یک تله کابین صفه از 

طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید. 
متقاضیان واجد شرایط که در پیشه خود دارای سابقه کار و حسن شهرت می باشند، می توانند 
همه روزه از تاریخ 1394/01/30 لغایت 1394/02/09 جهت دریافت اس�ناد و مدارک مزایده و 
بازدید از محل به آدرس اصفهان، بزرگراه شهدای صفه، ضلع شرقی پارک کوهستانی صفه، 
سایت رفاهی تفریحی آسمان فراز صفه،  ساختمان اداری شرکت- واحد امور اداری مراجعه 

نمایند.
آخری�ن تاریخ جهت تحویل اس�ناد و مدارک مزایده و پیش�نهادات تا آخر وق�ت اداری روز 
پنجش�نبه مورخ 1394/02/10 می باش�د. متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با 

شماره تلفن 36731660-031 تماس حاصل فرمایند. 
ضمنا هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد. 

شرکت در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 

32229512

گسترده ترین شبکه توزیع

ارسال رایگان

پر تیراژ ترین روزنامه استان

با یک تماس مشترک شوید

دومین قطار گردشگران خارجی 
دیروز به اصفهان رسید



ریی��س جمهور در مراس��م بزرگداش��ت روز ارتش 
جمهوری اسلامی ایران، ارتش را مظهر اقتدار ملی، 
نظم و انضباط، مدنیت، س��لامت اداری و اقتصادی، 
فراجناحی و فراحزبی، اسلامی و ملی بودن دانست 
و تصریح کرد: نیروهای مسلح ایران در خط رهبری 
فرمانده معظ��م کل قوا، در پی ایج��اد آرامش برای 

مردم خود و منطقه هستند.
 به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، حجت الاسلام و المسلمین دکتر 
حسن روحانی روز شنبه گفت: دکترین ما دکترین 
نظامی و جنگ نیس��ت، بلکه دکترین دفاعی است 
و استراتژی ایران اسلامی، اس��تراتژی بازدارندگی 
فعال برای استقرار صلح و امنیت در کشور و سراسر 

منطقه است.
دکتر روحان��ی، ۲۹ فروردی��ن را روز اقت��دار ملی، 
پاسداشت از امیران، افسران، درجه داران، سربازان 
و همه نیروهای مس��لح ارتش جمهوری اس��لامی 
ایران و احترام ب��ه ایثار همه ایثارگران برش��مرد و 

این روز را به مل��ت بزرگ ای��ران، فرماندهی معظم 
کل قوا و همه خانواده های ایثارگران ارتش، س��پاه، 
ناجا و بس��یج تبریک گفت.رییس جمه��ور با بیان 
اینکه ارتش جمهوری اسلامی ایران از آغاز روزهای 
پیروزی انقلاب اس��لامی تا امروز هم��واره در همه 
صحنه های مهم پیون��د خود را با مل��ت و فداکاری 
خود را در راه ارزش ها، اس��لام و ایران نش��ان داده 
است، افزود: اگر آن روز که در آستانه پیروزی نهضت 
اسلامی بودیم ارتش به ندای امام)ره( پاسخ مثبت 
 نمی داد، انقلاب اسلامی به این سادگی ها به پیروزی

 نمی رسید.
دکتر روحانی ادامه داد: ارتش در دو راهی خواست 
یک رژی��م نامش��روع به ظاه��ر حاکم در کش��ور و 
اس��تعمارگران به ویژه آمریکا از یکس��و و خواست 
ملت و رهب��ری انقلاب از س��وی دیگ��ر، راه دوم را 
 برگزید و از همین رو مورد تجلیل امام)ره( راحل قرار 

گرفت.
رییس جمهور با اش��اره به اینک��ه ارتش جمهوری 

اسلامی ایران در روزهای بعد از انقلاب اسلامی نیز 
همواره برای دفاع از نظام و کش��ور در عرصه ایستاد 
و مقاومت کرد، اظهار داش��ت: یادمان نخواهد رفت 
در روزهای غربت جمهوری اسلامی ایران و توطئه 
گروهک ها در غرب کشور، پایگاه هوانیروز کرمانشاه 
و پایگاه هوای��ی تبریز و فرمانده��ان قهرمانی چون 
کشوری، شیرودی و فکوری در صف اول ایستادگی 

بودند و نگذاشتند امام)ره( و ملت تنها بمانند.
دکتر روحان��ی تصریح ک��رد: یادمان نم��ی رود در 
آن روزی که توطئ��ه ای منطق��ه ای و بلکه جهانی 
علیه ایران اسلامی تدارک دیده ش��د و این کشور، 
م��ورد تهاجم عفلقیان ق��رار گرفت، ای��ن نیروهای 
ارتش جمهوری اس��لامی ایران، س��پاه پاس��داران 
انقلاب اسلامی، نیروهای انتظامی و بسیج قهرمان 
 مردم��ی بودن��د ک��ه در براب��ر تهاجم ایس��تادگی 
کردند. رییس جمهور اضافه کرد: نیروهای مس��لح 
جمهوری اس��لامی ای��ران در علمیات ه��ای بزرگ 
ثامن الائم��ه و شکس��ت حص��ر آب��ادان، عملیات 

بزرگ بس��تان، فتح المبین و آزادس��ازی خرمشهر، 
قهرمانی های بزرگی از خود خلق کرده و ما به همه 

آن جوانمردی ها درود می فرستیم و 
به همه کسانی که در عرصه جنگ و 
دفاع از جمهوری اسلامی ایستادگی 
کردند، از جمله ش��هیدان صیادها، 
فلاحی ه��ا، نامجوه��ا، س��تاری ها 
و بابایی ه��ا درود می فرس��تیم و 
دلاوری ه��ای آن��ان و ایث��ار و صبر 

خانواده آنان را ارج می نهیم.
دکت��ر روحانی با بی��ان اینکه هرجا 
امام راح��ل و مقام معظ��م رهبری 
مسیری را برگزیدند ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در خط مقدم اطاعت 
بوده است، خاطرنش��ان کرد: آنگاه 
که ام��ام راح��ل در وصیتنامه خود 
نیروه��ای مس��لح را از عضویت در 
احزاب، گروه ها و حضور در بازی های 
سیاسی منع کرد، ارتش نیز امتحان 
بس��یار خوبی در تاریخ انقلاب ثبت 

کرد.
ریی��س جمهور گفت: ارت��ش نه تنه��ا مظهراقتدار 
ملی اس��ت، بلکه مظهر نظ��م و انضب��اط، مدنیت، 
سلامت اداری، سلامت اقتصادی و مظهر فراجناحی 
 و فراحزبی ب��ودن و اس��لامی، دینی و مل��ی بودن

 است. 
هر مقدار که نیروهای مسلح از گروه، جناح و حزب 
بیشتر فاصله بگیرند، بهتر بر قلب مردم جا گرفته و 

اعتماد ملی بیشتر خواهد شد.
دکتر روحانی در ادام��ه با بیان اینک��ه امروز ارتش 
جمهوری اسلامی ایران مایه آرامش ملت ایران است، 
افزود: ارتش جمهوری اس��لامی ای��ران و نیروهای 
مسلح کش��ورمان امروز علاوه بر اینکه مایه آرامش 
ملت ایران هستند، مایه آرامش ملت های منطقه اند 
و نیروی دریایی ارتش از خلیج فارس تا خلیج عدن و 
از آب های دریای عمان و تا دریای مدیترانه و در همه 
آب های آزاد و اقیانوس ها با پرچم به اهتزاز درآمده 
جمهوری اس��لامی دلاورانه حض��ور امنیت بخش 
خود را ثبت کردند. رییس جمهور حضور نیروهای 

دریایی جمهوری اسلامی را مایه امنیت کشورهای 
س��احلی، راه های دریایی، آب ه��ای آزاد و خطوط 
کش��تیرانی دانس��ت و تصریح کرد: 
هیچ  کس از حض��ور نیروهای دریایی 
ارتش و سپاه جمهوری اسلامی ایران 
در آب های بین الملل��ی نگرانی ندارد 
و حض��ور و رزمایش های آن��ان مایه 

آرامش و امنیت برای همگان است.
دکت��ر روحان��ی با اش��اره ب��ه اینکه 
دکترین جمهوری اسلامی در عرصه 
نظامی، دفاعی است، خاطرنشان کرد: 
استراتژی جمهوری اس��لامی ایران 
در عرصه نظام��ی هم��واره دفاعی و 
بازدارندگی فعال اس��ت؛ بازدارندگی 
با هدف اس��تقرار صل��ح و امنیت در 

منطقه.
رییس جمه��ور ب��ا تاکید ب��ر اینکه 
نیروهای مس��لح جمهوری اس��لامی 
ایران در سایه خودباوری و خوداتکایی 
و نوآوری، ب��زرگ ترین و مقتدرترین 
نیروهای مسلح منطقه هستند،  گفت: 
در عین حال این قدرت بزرگ نظامی، تنها به دنبال 
صلح و امنیت اس��ت و نه ظلم به زن��ان و کودکان و 
سالمندان، بلکه همواره به دنبال دفاع از مظلومین 

است.
دکتر روحانی اضافه کرد: نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی ایران و ارتش ما نمونه ای عالی از یک ارتش 
مقتدر و نیروی مسلح صلح خواه در منطقه هستند 
و دیگران باید از این ارتش درس بیاموزند که دنبال 
فتنه انگیزی در منطقه و حمله به کودکان مظلوم و 
پیرمردان و پیرزنان بی دفاع در کش��وری مثل یمن 

نیستند. 
رییس جمهورخاطرنش��ان کرد: ارت��ش جمهوری 
اس��لامی ایران و نیروهای مسلح کش��ورمان برغم 
قدرت و اقتدار، تنها به دنب��ال تحقق صلح و امنیت 
 در سراس��ر منطقه هس��تند و ارتش قهرمان، سپاه 
جان برک��ف و بس��یج قهرمان م��ا، هم��ه در خط 
فرماندهی کل ق��وا به دنبال اس��تقرار آرامش برای 

مردم خود و منطقه اند.

رییس ستاد کل نیروهای مسلح تاکید کرد: هر تجاوزی را با قدرت و قاطعانه پاسخ 
می دهیم. سردار سرلشکر سیدحسن فیروزآبادی، رییس ستاد کل نیروهای مسلح 
با حضور در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی در خصوص مذاکرات هسته ای، با 
بیان اینکه دیپلمات ها همواره پیشگامان صلح هستند، اظهار داشت: وزیر خارجه 
کش��ورمان و همکارانش تلاش دارند تا هم از جنگ جلوگیری کنند و هم منافع 

کشورمان تامین شود.
 نیروهای مسلح نیز با اقتدار پشتیبان دستگاه دیپلماسی هستند و اثر بازدارندگی 
دارند و اگر کلام و منطق دیپلماس��ی توس��ط دش��من درک نش��ده و بخواهند 
دیپلماس��ی را کنار بگذارند، قاعده این است که نیروهای مس��لح جانباز ایران به 

میدان می آیند و قدرت یک ملت به کار گرفته ش��ده و هرگونه تجاوز با قاطعیت 
پاسخ داده خواهد شد. 

وی در خصوص موضوع تحویل اس 300 توسط روسیه به ایران نیز اظهار داشت:  
روس ها در موضوع اوکراین از آمریکا و غرب درس گرفتند و فهمیدند که تحریم ها 
برای مقابله با ملت هاست. پوتین، انسان منطقی و جهان شناسی است و فهمید که 
آمریکایی ها و غرب به مذاکرات هسته ای نیاز دارند، بنابراین چرا نباید سامانه ای که 

قرارداد آن را بسته ایم به کشور دوست خود تحویل دهد. فیروزآبادی خاطرنشان 
کرد: همه می دانند که اس 300 یک سامانه تدافعی اس��ت و نه تهاجمی. وی در 
 پاس��خ به س��والی در خصوص داعش، این گروهک را افرادی جاه��ل،  خودبین و 
کج رو دانست و گفت: اینها همه دنیا از جمله ایران را کافر می دانند و می خواهند به 
زعم خودشان با کفار بجنگند، بنابراین به زودی موجی از تروریسم اروپا و آمریکا 
 و تمام بش��ریت را مورد هدف قرار خواه��د داد و این هدف ق��رار دادن بیرحمانه

 خواهد بود. وی افزود: به خاطر منطق حق زندگی بش��ر، هم��ه از جمله آمریکا و 
انگلیس و اروپا و هر کس��ی که می تواند، باید با این خطر و گروهک داعش مقابله 
کند، نه اینکه به آن س��لاح و دلار بدهد، به طوری که امروز هر تروریست داعش 
 بیش از هر س��رباز ارتش در همه جای دنی��ا حقوق می گیرد. ای��ن پول ها از کجا

 می آید؟
رییس س��تاد کل نیروهای مس��لح خاطرنش��ان کرد: اگر آمری��کا واقعا می گوید 
داعش را به وج��ود نیاورده، ب��ه راحتی می تواند ب��ا آن مقابله کن��د و امیدواریم 
 دولت  آمری��کا و انگلی��س برای دف��اع از ملت خودش��ان هم که ش��ده با داعش

مقابله کنند.

 حضور  ایران در خلیج عدن 
مطابق قوانین بین المللی است 

فرمانده نی��روی دریای��ی ارتش جمهوری اس��لامی ای��ران، گفت:  
ناوگروه های نیروی دریایی طبق مقررات بین المللی در آب های آزاد 
در محدوده خلیج عدن حضور دارند. امیر دریادار حبیب الله سیاری در 
حاشیه مراس��م رژه روز ارتش و در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه 
هم اکنون سی و چهارمین ناوگروه نیروی دریایی در خلیج عدن حضور 
دارد، اظهار کرد: این حضور طبق مقررات بین المللی و برای مقابله با 
تروریسم و دزدی دریایی است. فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در ادامه گفت:  نیروی دریایی برای حفاظت از کشتی های 
تجاری کش��ورمان، در آب های آزاد حض��ور دارد و این حضور کاملا 
مطابق با مقررات بین المللی است. ما در این مسیر بارها کشتی های 
تجاری کشورمان و کشتی های سایر کشورها را از حمله دزدان دریایی 
نجات داده ایم. وی همچنین خاطرنشان کرد: ما اجازه نمی دهیم که 
هیچ کسی به ما اخطار دهد یا ما را تهدید کند؛ زیرا ما در آب های آزاد 
دریانوردی می کنیم. فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران در پاسخ به این پرسش که آیا عربستان نیروی دریایی کشورمان 
را تهدید کرده است، گفت: هیچ تهدیدی علیه ما انجام نگرفته است. 
ما اجازه تهدید و تذکر هم نمی دهیم؛ زیرا طبق قوانین بین المللی ما 
می توانیم در آب های آزاد و بین المللی حضور داشته باشیم. ما تاکنون 

بدون اجازه کشوری به آب های سرزمینی آن کشور وارد نشده ایم. 

وحدت و همدلی مردم و مسوولان 
برای غلبه بر مشکلات ضروری است

عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کش��ور در شورای عالی جامعه 
مدرس��ین حوزه علمیه قم ضمن ارائه گزارش، ب��ه نام گذاری 
امسال تحت عنوان »دولت و ملت، همدلی و همزبانی« از سوی 
مقام معظم رهبری و س��خنان مهم ایش��ان در حرم رضوی در 
اولین روز فروردین امسال اش��اره کرد و گفت: این نام گذاری با 
توجه به ش��رایطی که در پیش  داریم بسیار دقیق و کار شناسی 
ش��ده بود و باید این امر در بین دولت و ملت محقق شود. وی با 
ارائه گزارشی از وضعیت داخلی و انتخابات پیش رو، شور و نشاط 
ناشی از آن را یکی از مهم ترین مسائل کشور خواند و بر ضرورت 
تلاش برای ایجاد بس��تر برگزاری انتخاباتی باشکوه و پرشور و 
شعور تاکید کرد. وزیر کشور وضعیت اقتصادی، بحث کم آبی و 
خشکسالی و توافق هسته ای و پیامدهای آن را از دیگر مسائل 
مهم کشور عنوان و بر لزوم وحدت و همدلی مردم و مسوولان 
برای غلبه بر مشکلات و موانع و فراهم شدن زمینه های توسعه 
و پیشرفت کشور تاکید کرد. رحمانی فضلی همچنین با اشاره 
به تحولات منطقه ای و بین المللی به خصوص تحولات کشور 
یمن و دیگر کشورهای منطقه، نقش جمهوری اسلامی ایران را 

در ایجاد ثبات و آرامش در منطقه مهم و تعیین کننده خواند.

سامانه راداری پسیو »۱۰ شهریور« 
رونمایی شد

با حضور رییس جمهور در مراسم رژه روز ارتش، سامانه راداری 
پسیو »۱0 ش��هریور« رونمایی ش��د. همزمان با ۲۹ فروردین 
روز ارتش جمهوری اسلامی ایران و در مراسم رژه روز ارتش از 

سامانه راداری پسیو »۱0 شهریور« رونمایی شد.
این س��امانه با قابلیت ردیابی بیش از ۱00 هدف از شناس��ایی 
اهداف ریزپرنده و بدون ارس��ال امواج مغناطیس��ی که امکان 
شناسایی شدن توسط دش��من را غیرممکن می کند، طراحی 
 و تولید ش��ده و ب��رای نخس��تین ب��ار در رژه دیروز ب��ا حضور 
رییس جمهور به نمایش درآمد. فن��اوری طراحی و تولید این 
رادار تنها در اختیار چند کش��ور محدود اس��ت که در ایران به 
دس��ت کارکنان قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص( تولید 

شده است.

اخبار کوتاه
رییس جمهور در مراسم بزرگداشت روز ارتش:گروه ایران

نیروهای مسلح در خط رهبری فرمانده معظم کل قوا، در پی ایجاد آرامش برای مردم و منطقه هستند

تجاوز را با قدرت و قاطعانه پاسخ می دهیم
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فیروزآبادی در جمع خبرنگاران:

 ارتش در دو راهی 
خواست یک رژیم 
نامشروع به ظاهر 
حاکم در کشور و 
استعمارگران به 

ویژه آمریکا از یکسو 
و خواست ملت و 
رهبری انقلاب از 

سوی دیگر، راه دوم 
را برگزید و مورد 
تجلیل امام)ره( 
راحل قرار گرفت

 به قول آمیزقلم��دون، واقعا اگر همه کارهای 
برخی مسوولان ما مثل  ش��تاب برای حضور 
و ش��رکت در انتخابات آینده اینقدر دقیق و 
حس��اب ش��ده بود، ما اصلا به لغو تحریم ها 
برای خوشبخت شدن نیازی نداشتیم و اوضاع 
همینطوری به صورت اتوماتیک گلس��تان می شد. 
در نظر بگیرید هنوز اول س��ال اس��ت و تا انتخابات 
مجلس چندین ماه مانده،  اما موج استعفای برخی 
چهره های سیاسی برای حضور در انتخابات مجلس 
آغاز شده است. در یکی از آخرین استعفا ها قرار است 
معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی ریاست 
جمهوری از س��مت خود در دولت ب��رای حضور در 
انتخاب��ات کنار ب��رود. پیش از این ه��م محمدرضا 
میرتاج الدینی از س��مت خود در صدا و سیما برای 
حضور در انتخابات مجلس دهم کنار رفته بود. این 
فقط دو نفر از بعضی از کس��انی بود ک��ه یا در حال 

استعفا هستند یا استعفا داده اند و ما بی خبر مانده ایم  و 
یا قصد دارند به زودی به جمع مستعفی های انتخاباتی 
بپیوندند. حالا اینجا چند س��وال برای آمیزقلمدون 

پیش می آید:
۱- باید از برخی از ای��ن برادران خدوم و زحمتکش 
مس��تعفی که به راحتی خوردن ی��ک لیوان چای 
زعفرانی و انداختن یک امضا پای متن استعفا محل 
خدمت خ��ود را رها می کنند، پرس��ید که در زمان 
خدمت در همین پست چه گلی به سر ملت زده اند 
که الان احساس می کنند باید مابقی این گل را در 

سمتی دیگر به سر همین ملت بزنند؟ 
2- از آنجای��ی که مدیران اغلب یه دونه هس��تند و 

عمرا بشود مدیران دلسوز و خدمتگزارتری از مدیران 
ما در دنیا پیدا کرد، مس��وولان مستعفی عزیز دقت 
دارند که خدمت، خدمت است. حالا باید پرسید  که 

فرق خدمت اداره متبوعه  و در مجلس چیست؟ 
3-  بعضی، البته بعضی از این مدیرها س��ال تا ماه 
رنگ ملت را نم��ی بینند و به گمانم ب��ه جز فامیل 
نزدیک و مهمانداران هواپیما کسی تا به حال موفق 
به دیدن روی ماه ایش��ان از نزدیک و بدون استفاده 
از چشم مسلح نشده است و اغلب برای شرفیابی به 
حضورشان باید به اندازه طول رود نیل سلسله مراتب 
طی کرد، حالا چگونه است که می خواهند نماینده 

مردم ندیده و نشنیده بشوند؟ 

4- یک سری از مدیرها را البته ملت هم زیاد دیده اند 
 و هم آثار و ب��رکات حاصل از خدمات ایش��ان را در 
حوزه  های کاری مرتبط، با پوست و گوشتشان لمس 
کرده اند. سوال ما از این مدیران دلسوز که تا آخرین 
نفس دست از سر کچل ملت بر نمی دارند، این است: 

قیمت سنگ الان چند؟  
5- از آنجایی که اغلب ما در خانواده های زحمتکش 
بزرگ شده ایم، همیش��ه تغییر شغل پدر و بیکاری  
پس از آن جزو کابوس های زندگی ما بوده است، تا 
جایی که اگر اتفاقی و از روی خوردن دری به تخته شغل 
بهتری به پدرهایمان پیش��نهاد می ش��د، ولی باید 
یکی، دو ماه از جیب می خوردیم تا آن شغل خالی 

شود، از خیرش می گذش��تیم و به همان نان بخورو 
نمیر سابق راضی می شدیم...این را گفتم چون نگران 
زن و بچه این مسوولان مستعفی عزیز هستم. واقعا 
با این اس��تعفا در این روزگار گرانی تا وقت نماینده 

شدن چطور امرار معاش می کنید؟ 
6- بالاخره هر ش��هری بنا بر ظرفی��ت، یک تعداد 
مشخص نماینده می خواهد. مدیران مستعفی عزیز 
برای بع��د از انتخابات و احتم��ال رای نیاوردن چه 
 فکری کرده اند؟ البته ما می دانیم که در دانشگاه ها

برای تدریس مسوولان و مدیران همیشه باز است و 
درپست گذشته هم تا اعلام پیروزی یا عدم پیروزی 
در انتخابات به صورت بالقوه ب��ه فعالیت های خود 
ادامه می دهد. دوستان و آش��نایان و اسپانسرهای 
م��ادی و معنوی هم که عمرا پش��ت ش��ما را خالی 
کنند. اما هیچ کدام جای رای آوردن را نمی گیرد. با 
احساسات ترک خورده هواداران چه کار می کنید؟

آمیزقلمدون و موج استعفاهای قبل از انتخابات
آمیز قلمدون در جرگه سیاست

واه
کخ

لا نی
ی��

ل

؟؟؟؟

؟؟؟

اخبار کوتاه
؟؟گروه ایران

؟؟؟

؟؟

؟؟

؟؟
؟؟
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اطلاعیه منطقه دو شهرداری اصفهان )نوبت دوم ( آگهی مناقصه )نوبت اول(

روابط عمومی منطقه 2 شهرداری اصفهان سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان 

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان در نظر دارد عملیات تهیه مصالح 
و اجرای سایه بان های جمعه بازار بعثت با استفاده از لوله های داربستی درجه یک سنگین )ml/kg3( و بست 
داربستی ایران بست اصلی درجه یک و همچنین پوشش آن با ورق 0/5 میلی متر کرکره ای سفید گالوانیزه واقع 
در اتوبان چمران، خیابان بعثت، جاده دولت آباد و به مبلغ تقریبی 1/000/000/000 ریال براساس مترمربع پوشش 
س�قف از طریق مناقصه به پیمانکار واجد صلاحیت واگذار نماید. متقاضیان می توانند از تاریخ 94/1/30 تا پایان 
وقت اداری مورخه 94/2/15 با ارایه معرفی نامه معتبر و مدارک مربوطه به همراه سوابق کاری به دفتر فنی 
سازمان واقع در خیابان آمادگاه، روبروی هتل عباسی، مجتمع عباسی،  طبقه همکف، واحد 107 مراجعه نموده و 
پس از اخذ تاییدیه دفتر فنی اقدام به واریز مبلغ 500/000 ریال بابت هزینه تهیه اسناد مناقصه در وجه حساب 
جاری شماره 3100003041007 نزد بانک ملی ایران شعبه اصفهان )قابل پرداخت در کلیه شعب بانک ملی( نموده 

و اسناد مناقصه را دریافت نمایند. تلفن تماس: 32211442-32225535
1-شرکت کنندگان بایستی دارای تخصص، توان اجرا و تجربه مناسب و حسن سابقه در این زمینه باشند. 

2-ارایه س�پرده ش�رکت در مناقصه به مبلغ 9/500/000 ریال طی ضمانت نامه بانک�ی یا فیش پرداختی الزامی 
است. 

3-مدت اجراء: یک ماه شمسی می باشد. 
4-مهلت ارسال پیشنهادات تا ساعت 13 مورخه 94/2/17 می باشد. 

5-پیشنهادات در مورخه 94/2/19 بازگشایی می شوند. 
6-سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد. 
7-هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه است.

پیرو اطلاعیه منتش�ر شده در روزنامه اصفهان زیبا به شماره 2327 مورخ 93/12/20 
نظر به اینکه قسمتی از عرصه و اعیانی تجاری باربری اندیشه به پلاک ثبتی 11 و 452/8 
بخش 16 ثبت اصفهان به کدنوسازی 2-  102451  متعلق به آقای محمد حسن و رضا 
افیونی و ش�رکا واقع در خیابان امام خمینی، نبش کوچه ش�قایق که در مس�یر طرح 
عمرانی خیابان امام خمینی، پل ش�هیدان امینی قرار دارد و هیات کارشناس�ان رسمی 
دادگس�تری ضمن بازدید از محل نس�بت ب�ه ارزیابی آن اقدام و نظری�ه 93/1315 
م�ورخ 93/12/17 را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح جهت رفاه 
ش�هروندان و برابر ماده 8 لایح�ه قانونی نحوه خرید و تملک اراض�ی و املاک برای 
اجرای برنامه های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوسیله 
برای آخرین بار به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف 
مدت 15 روز از تاریخ  نش�ر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی به 
شهرداری منطقه دو واقع در خیابان شهیدان غربی، واحد املاک و آزادسازی مراجعه 

نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.
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   رجب؛ ماه استغفار امت من 

ورا
ش��

وه 
��ر

گ

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در نطق پیش 
 از دستور هشتاد و سومین جلسه علنی این شورا 
با اشاره به حلول ماه رجب المرجب  گفت: ماه رجب 
و ماه شعبان و ماه رمضان شرافت زیادی دارند و در 
فضیلت آنها روایات بسیاری وارد شده است. به طوری که 
از حضرت رسول )صلی الله علیه و آله( روایت است که  ماه 
رجب ماه بزرگ خداست و ماهی در حرمت و فضیلت به 
آن نمی رسد و رجب ماه خداست و شعبان ماه من است و 

ماه رمضان ماه امت من است.
 

    امام محمد باقر علیه الس�ام؛ س�رآمد همه 
بزرگان بنى هاشم

مهندس رضا امینی در ادامه به ولادت با سعادت امام محمد 
باقر علیه السلام اشاره کرد و افزود: پیشوای پنجم  شیعیان 
طی مدت امامت خود، در شرایط نامساعد، به نشر و اشاعه 

حقایق و معارف الهی پرداخت و مشكلات علمی را تشریح 
کرد و جنبش علمی دامنه داری به وجود آورد که مقدمات 
تاسیس یك دانشگاه بزرگ اسلامی را که در دوران امامت 
فرزند گرامیش امام صادق )علیه السلام(به اوج عظمت 
رسید، پی ریزی کرد. امام پنجم در علم، زهد، عظمت و 
فضیلت سرآمد همه بزرگان بنی هاشم بود و مقام بزرگ 
علمی و اخلاقی او مورد تصدیق دوست و دشمن بود. به 
قدری روایات و احادیث، در زمینه مسائل و احكام اسلامی، 
تفسیر، تاریخ اسلام و انواع علوم، از آن حضرت به یادگار 
مانده است که تا آن روز از هیچ یك از فرزندان امام حسن 
و امام حسین )علیه الس��لام( به جا نمانده بود و رجال و 
شخصیت های بزرگ علمی آن روز و نیز عده ای از یاران 
پیامبر )صلی الله علیه و آله( که هنوز درحال حیات بودند، 
از محضر آن حضرت اس��تفاده می کردند. وی همچنین  
شهادت امام علی النقی الهادی )علیه السلام( را متذکر 
شده و گفت: از امام هادی علیه السلام می فرمایند: کسی 

که تقوی الهی را رعایت کند و مطیع احكام و مقررات الهی 
باشد، دیگران مطیع او می شوند و هر شخصی که اطاعت 
از خالق کند، باکی از دشمنی و عداوت انسان ها نخواهد 
داش��ت و چنانچه خدای متعال را با معصیت و نافرمانی 
خود به غضب درآورد، پس سزاوار است که مورد خشم و 

دشمنی انسان ها قرار گیرد.

   ارتش؛ نخستین بازوی توانمند نظامى انقاب
امینی 29 اردیبهش��ت را مصادف با روز ارتش جمهوری 
اس��لامی ایران و نیروی زمین��ی عنوان ک��رده و ضمن 
گرامیداشت یاد وخاطره ش��هدای عزیز ارتش جمهوری 
اس��لامی ایران این روز را به همه کارکنان ، فرماندهان  و 
درجه داران  وخانواده معظم شهدای بزرگوار ارتش تبریك 
گفته و تصریح کرد: اصل 144 قانون اساس��ی جمهوری 
اسلامی ایران تصریح دارد که » ارتش جمهوری اسلامی 
ایران، باید ارتشی مكتبی و مردمی باشد و از افراد شایسته 
استفاده کند تا به اهداف انقلاب اس��لامی مومن و در راه 
تحقق آن فداکاری کنند.« وی اضافه کرد: همزمان با به 
ثمر رسیدن انقلاب اسلامی، ارتش رژیم شاهنشاهی که 
پیكره اصلی آن را جوانان برومند خانواده های مس��لمان 
و اغلب مستضعف ایرانی تشكیل می داد، به ندای آسمانی 
رهبر انقلاب لبیك گفت و در نتیجه همصدا و همراه با امت 
در براندازی رژیم ستمشاهی و ستیز بی امان با دشمنان 
داخلی و خارجی انقلاب برخاس��ت و به عنوان نخستین 
بازوی توانمن��د نظامی انقلاب در جه��ت تحقق اهداف 
جمهوری اس��لامی ایران تلاش های خس��تگی ناپذیر و 
مستمری را با فداکاری و ایثار و در ابعاد مختلف آغاز کرد.

به همین مناسبت امام امت روز بیس��ت و نه فروردین را 
به نام روز ارتش نامگ��ذاری کرد. امام خمین��ی)ره( روز 
پیوستن ارتش به مردم را با عبارت حكیمانه » لحظه شادی 
 بندگان خدا و یأس س��تمگران« نقطه عطف درخشان و 

افتخار آمیز قلمداد فرمود.  فرماندهي معظم کل قوا،حضرت 
امام خامنه اي)مدظله العالي(  در باره ارتش می فرمایند: 
»ش��اید به جرات بتوان گفت که در مجموعه  ارتش هاي 
 دنیا،  ارتش جمهوری اس��لامی ای��ران از جهات مختلف 
بي نظیر است. ارتش ما حقیقتا ارتش یگانه اي است.  ارتش 
جمهوري اسلامي، هم مردمي هم علمي هم عملي، هم 

داراي ابتكار است، هم تجربه شده و هم آزموده است.«

   سپاه پاس�داران؛ يک پديده کم نظیر و شايد 
بي نظیر

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان به سالروز تاسیس 
سپاه پاسداران انقلاب اس��لامی ایران اشاره و با تبریك 
این روز به همه اعض��ای پرافتخ��ار آن و خانواده معظم 
شهدای عضو سپاه گفت: دوم اردیبهشت هر سال یادآور 
تدبیرحكیمانه امام خمیني)رحمت الله علیه( در تاسیس 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامي اس��ت که ایستادگي در 
برابر ابرقدرت هاي شرق و غرب را سرلوحه کار خود قرار 
داد تا عزت و افتخار حسیني را بیش از پیش نصیب ملت 
غیور ایران کند. برادران دلاور سپاهي با توکل به خداوند 
و با سرهاي پرش��ور و دل هاي پرسوز به مقابله با دشمن 
متجاوز شتافته و در برابر متجاوزان به دفاع پرداختند.در 
افتخار برادران وخواهران عضو سپاه همین بس که امام در 
بحبوحه انقلاب اسلامی  و دفاع مقدس فرمودند ای کاش 
من هم یك پاسدار بودم. امینی افزود: اینك سپاه پاسداران 
در راه آباداني و عظمت کشور اسلامي ایران، تمام تلاش 
خویش را به کار گرفته است تا در این میدان مقدس نیز 
حضوري فعال و سازنده داشته باشد. رهبر معظم انقلاب 
اسلامي، حضرت آیت الله خامنه اي نیز درباره جایگاه سپاه 
در نظام جمهوري اسلامي ایران مي فرمایند: » سپاه در 
 تاریخ شناخته شده خود ما، یك پدیده کم نظیر و شاید 
بي نظیر اس��ت؛یعني سپاه، موجودي اس��ت که ولادت 

و رش��د و نماي آن در صحنه انق��لاب، آن هم در عرصه 
دشوارترین آزمون هاي انقلاب بود ه است«.

   روز بزرگداش�ت ش�یخ بهايى و آغ�از هفته 
اصفهان  

 امین��ی در بخش بعدی نط��ق خود به روز بزرگداش��ت 
شیخ بهایی و آغاز هفته اصفهان  پرداخته و خاطرنشان 
 کرد: س��وم اردیبش��هت ماه، مصادف با روز بزرگداشت 
شیخ بهایی اس��ت. بهاءالدین محمد بن  حسین عاملی، 
معروف به شیخ بهایی  دانشمند نامدار قرن دهم و یازدهم 
هجری است که در فلسفه، منطق، هیات و ریاضیات تبحر 
داشت و سرآمد دوران خود بود. از شیخ بهایی در حدود 
9۵ کتاب و رساله در سیاس��ت، حدیث، ریاضی، اخلاق، 
نجوم، عرفان، فقه، مهندسی و هنر و فیزیك بر جای مانده 
است. به پاس خدمات شیخ بهایی به علم ستاره شناسی، 
یونسكو سال 2۰۰9 را به نام او سال » نجوم و شیخ بهایی« 
نامگذاری کرد که یاد این دانشمند بزرگ ایرانی و معمار 

آثار و ابنیه  فاخر شهر اصفهان را گرامی می داریم.

   تجلیل از مس�وولان ستاد تس�هیات سفر 
نوروزی

رییس ش��ورای اسلامی شهر اصفهان با اش��اره به اینكه 
میهمان نوازی در بعد شهری کار بسیار سختی است به 
اقدامات صورت گرفته از سوی ستاد تسهیلات سفر شهر 
اصفهان پرداخته و گفت: با توجه به برنامه های که از سوی 
ستاد تس��هیلات و ش��هروندان اصفهانی برای مسافران 
صورت می گیرد باید گفت اصفهان و شهروندان اصفهانی 
سرآمد سرویس دهی به مس��افران داخلی هستند. وی 
 ضمن تقدیر از اقدامات س��تاد تس��هیلات سفر نوروزی 
خاطرنش��ان کرد: یكی از مولفه های سفر، اصلاح سبك 
زندگی اس��ت و باید برای رس��یدن به نقط��ه تعادل در 
سفرهای داخلی، هم س��فرهای نوروزی را داشته باشیم 
و هم صله رحم را که یكی از سنت های اصیل ایام نوروز 
است. ش��ایان ذکر است در جلس��ه علنی دیروز شورای 
اسلامی شهر اصفهان از اعضای مسوولان ستاد تسهیلات 

سفر نوروزی تجلیل شد.

نايب ريیس شوراي اسامي شهر اصفهان:
نمايشگاه هاي گل و گیاه را
در سطح  شهر توسعه دهیم

نایب رییس شوراي اسلامي شهر اصفهان بر توسعه نمایشگاه هاي 
 گل و گیاه تاکید کرد و پیش��نهاد داد: در کنار ایستگاه هاي بازیافت، 
غرفه هاي عرضه گل و گیاه برپا شود. احمد شریعتي در جلسه علني 
دیروز شوراي اسلامي شهر اصفهان به برگزاري نمایشگاه گل و گیاه، 
گیاهان دارویي و ماهیان زینتي اشاره کرد و گفت: برگزاري این گونه 
 نمایشگاه ها در افزایش نش��اط و روحیه و بهداشت روان مردم بسیار 
اثرگذار است؛ از این رو پیشنهاد مي شود برگزاري این نمایشگاه ها را 
در سطح شهر توسعه دهیم.  وي افزود: در این راستا مي توان در کنار 

ایستگاه هاي بازیافت، غرفه هاي عرضه گل و گیاه برپا کرد. 
شریعتي در بخش دیگر سخنان خود با اشاره به ایام اعتكاف خاطرنشان 
کرد: با توج��ه به ایام اعتكاف مس��اجد و کانون ه��اي فرهنگي باید 
تس��هیلات لازم را براي حضور مردم به خصوص قشر جوان را فراهم 

نمایند تا افراد بتوانند از این فرصت معنوي بهره ببرند.

ريیس کمیسیون فرهنگى اجتماعى شورا:
روز اصفهان در شورای 

فرهنگ عمومى استان تصويب شود
رییس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر اصفهان 
با تاکید بر نهادینه کردن هفته نكوداشت اصفهان در تقویم برنامه ای 
کلیه نهادها و دستگاه ها افزود: ضرورت ایجاب می کرده که با گذشت 
یك دهه، نامگذاری روز و هفته نكوداشت اصفهان این مهم در شورای 
فرهنگ عمومی استان تصویب و با تشكیل ستاد شهری در سطوح 
 عالی با حضور کلیه نهادها و دس��تگاه ها و گروه های مردمی شاهد

 برنامه ریزی ه��ای جامع و فراگیر در این هفته برای تمامی ش��هر و 
شهروندان باشیم. اصغر آذربایجانی اضافه کرد: به طور قطع با توجه 
به تمرکز گروه های مختلف تاثیر گذار در هفته نكوداشت به اصفهان 
و موضوعات مربوط به اصفهان می توان با اس��تفاده از ظرفیت های 
علمی و دانشگاهی، مسوولان و مدیران اصفهانی و همچنین کشوری، 
تریبون ها و مجموعه رس��انه های محلی و مل��ی مختلف مطالبات 
عمومی اصفهانی ها را با ارائه مستدل به دنبال حل آنها باشیم که امید 
است در هفته نكوداش��ت اصفهان این جریان سازی توسط متولیان 

امر صورت پذیرد.
ریی��س کمیس��یون فرهنگی اجتماعی ش��ورای اس��لامی ش��هر 
اصفهان خاطر نش��ان کرد: پیشنهاد می ش��ود، در هفته نكوداشت 
 اصفهان فرهنگسراهای با رویكرد محله محور، با تمرکز و مشارکت 
گروه های مردمی و فرهنگی هر محله، س��عی در ارائه توانمندی ها، 
هویت و موضوعات مختلف فرهنگی هر محله داشته و به واسطه آن 

بتوان شاخص تعلق محلی را در این خصوص ارتقا بخشید.
آذربایجانی به افزایش ش��ور و نش��اط اجتماعی در هفته نكوداشت 
 اصفهان اش��اره و گفت: برگزاری جش��ن های عمومی و استفاده از 
ظرفیت های مردمی نقش مهمی را در جهت استفاده از بستر شور و 
نشاط و توسعه آن برای عموم شهروندان در هفته نكوداشت اصفهان 
فراهم خواهد کرد.وی به ض��رورت نگاه ویژه به اج��رای برنامه های 
فرهنگی، اجتماعی، تفریحی و ورزشی در س��ال 94 تاکیده کرده و 
افزود: در تصویب بودجه سال 94 شهرداری، اصفهان شاهد افزایش 
بیش از هشتاد درصدی ردیف بودجه مساعدت به سازمان فرهنگی 
تفریحی، دو و نیم برابر شدن بودجه برنامه ایی حوزه فرهنگی اجتماعی 
و ورزشی، افزایش ردیف های حمایتی از مراکز فرهنگی و گروه های 
مردم نهاد ...  بودیم که نوید بخش انجام اتفاقات و اجرای برنامه های 
ش��اخص و ویژه در حوزه فرهنگی، تفریحی و ورزش��ی در سال 94  
توسط مدیران شهرداری  اصفهان است. آذربایجانی به ضرورت ارتقا 
 کمی و کیفی برنامه های فرهنگی اشاره کرده و خاطرنشان ساخت: 
برنامه ریزی دقیق و زمانبندی ب��رای تخصیص ردیف های اعتباری 
حوزه فرهنگی و اس��تفاده از فرصت زمانی فصول بهار و تابستان در 
تخصیص بعضی از ردیف هاو دق��ت لازم در زمانبندی طراحی های 

پروژه های فرهنگی بسیار ضروری است.

عضو کمیسیون فرهنگى اجتماعى شورا:
آب باران برای مصارف آبیاری 

فضای سبز ذخیره شود
عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی ش��ورای اسلامی شهر اصفهان 
ضمن تقدیر از سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان به خاطر 
برگزاری برنامه »مردان فضایی و زنان شیشه ای« در باغ جوان گفت: 
این برنامه علاوه بر داشتن جذابیت و تفریح برای شهروندان، تلنگری 
اس��ت به بعضی خانواده ها که وظیفه ذاتی خود را که تربیت فرزند 
است، فراموش کرده اند. محمدرضا فلاح افزود: این برنامه در قالب 

هنر بخشی از سبك زندگی اسلامی را به والدین آموزش می دهد.
وی با اش��اره به اینكه یكی از مقوله هایی که همواره به زیبایی شهر 
اصفهان می افزاید تمیزی و نظافت شهر است، تصریح کرد: می توان 
گفت اصفهان در تمیزی و نظافت بین اکثر ش��هرها نمونه است، اما 
متاسفانه هر از چند گاهی به دلایلی نظافت و رفت و روب از جمله در 
درون محله ها به خوبی صورت نمی گیرد، از این رو از خدمات شهری 
تقاضا داریم توجه و اهتمام بیشتری به نظافت درون محله ها داشته 
باشد.عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورا اسلامی شهر اصفهان 
با اشاره به بارش باران در اصفهان طی روزهای اخیر خاطر نشان کرد: 
چندی است که مشاهده می وشد هنگام بارندگی حجم زیادی از آب 
باران به صورت پرت هدر می رود و آب های سطحی ناشی از بارندگی 
در لوله های فاضلاب شهری سرازیر می شود.فلاح با ارائه پیشنهادی 
جهت جمع آوری این آب ها گفت: پیشنهاد می کنم مدیریت شهری 
تدبیری بیندیشد که با ایجاد استخر و سپتیك های زیرزمینی، آب 

باران را برای مصارف آبیاری فضای سبز شهری ذخیره نماید.

 سبد خبر
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

اصفهان و شهروندان اصفهانی سرآمد سرویس دهی به مسافران هستند
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 رییس کمیس��یون عمران، شهرسازی و معماری شورای اس��لامی شهر اصفهان 
با اش��اره به برگزاری جلس��ه ش��ورای عالی هیات چهار نفره در پنجشنبه هفته 
گذشته گفت: اخیرا اختلافاتی بین شهرداری و نظام مهندسی پیش آمده و باعث 
سردرگمی مردم شده است که جهت رسیدگی به این مشكلات هیات چهار نفره 
شامل استانداری، شهرداری، راه و شهرسازی و نظام مهندسی استان پیش بینی 

شده است. 
عبدالرس��ول جان نثاری به مصوبات این جلس��ه اش��اره و افزود: مقرر ش��د همه 

ارگان ها به قانون احترام گذاشته و براس��اس قانون کار کنند و اگر قانون مشكلی 
 دارد، قانون اصلاح ش��ود و بر کارهای خ��لاف ضابطه و خارج از سیس��تم ارجاع، 

نظارت شود.
وی تصریح کرد: به نظام مهندس��ی 2 ماه فرصت داده ش��د تا راهكارهای اصلاح 
سیستم ارجاع نظارت را جهت خدمت رسانی بهتر به مردم ارائه کند.جان نثاری 
از اجرای قانون مجریان ذی صلاح خبر داده و خاطرنشان کرد: از اول اردیبهشت 
 ماه قانون مجریان ذی ص��لاح اجرا می ش��ود. وی ادام��ه داد: در قانون مجریان 

ذی صلاح باید یك نفر پاسخگوی خریداران مس��كن بوده و درخصوص هرگونه 
عیب و ایراد باید پاس��خگوی مردم و نهادهای قانونی همچون ش��هرداری و نظام 

مهندسی و ... باشد.
 رییس کمیسیون عمران، شهرس��ازی و معماری شورای اسلامی شهر اصفهان با 
تاکید بر این مهم که امیدواریم شهرداری و نظام مهندسی طوری برنامه ریزی کنند 
که این قانون به طور صحیح اجرا شود، گفت: همچنین مقرر شد از اردیبهشت ماه 

برای ساختمان های گروه » د«  شناسنامه  فنی ملكی صادر شود.

قانون مجريان ذی صاح از اول ارديبهشت ماه اجرا مى شود
رییس کمیسیون عمران، شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر اصفهان خبر داد: 

عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان با اشاره به خرید 
دو رام واگن قطارش��هري از سوي ش��هرداري اعلام 
 ک��رد: خط یك قطارش��هري ت��ا پایان س��ال 9۵ به 

بهره برداري مي رسد.
عباس حاج رسولیها در جلس��ه علني دیروز  شوراي 
اسلامي ش��هر اصفهان با اش��اره به وضعیت متروي 
اصفهان گفت: با وج��ود تمام مش��كلات اقتصادي 
و تحریم ه��ا،  2 رام واگن ب��ه صورت آزاد از س��وي 

ش��هرداري اصفهان خریداري شده است که در حال 
حمل به ایران است. 

وي افزود: با رس��یدن واگن هاي مترو در ۶ ماهه اول 
س��ال جاري فاز اول خط یك مترو ب��ه بهره برداري 

مي رسد. 
 عضو شوراي اس��لامي ش��هر اصفهان تصریح کرد: 
براساس زمان بندي انجام شده ایستگاه هاي میدان 
امام حسین)ع( و انقلاب نیز تا آذرماه سال آینده باید 

تكمیل شود. 
حاج رس��ولیها خاطرنش��ان کرد: بر این اساس خط 
یك مترو تا پایان سال 9۵ به بهره برداري و در اختیار 

شهروندان قرار مي گیرد. 

وي در بخ��ش دیگر س��خنان خود با اش��اره به زنان 
سرپرست خانوار اظهار داشت: در بحث زنان سرپرست 
خانوار مشكلات اجتماعي زیادي روبرو هستیم که این 

مباحث مربوط به شهرهاي صنعتي است. 
عضو ش��وراي اس��لامي ش��هر اصفهان ادامه داد: از 
کمیسیون فرهنگي شورا درخواس��ت مي شود وارد 
این موضوع شود و به دولت و بهزیستي در این راستا 

کمك کند. 

عضو شوراي اسامي شهر اصفهان تاکید کرد:
در ۶ ماهه اول سال جاري فاز اول خط يک مترو به بهره برداري مي رسد

عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی شهر 
اصفهان در نطق پیش از دس��تور خود در جلس��ه علنی دیروز 
شورا با اشاره به اینكه سال جدید با شعار دولت و ملت همدلی 
و همزبانی نامگذاری ش��ده اس��ت،گفت: برای اجرایی کردن 
منویات مقام معظم رهبری بایستی همه کسانی که در این نظام 
مقدس مسوولیتی دارند، تدبیر کنند که چگونه می توانند این 

شعار را عملیاتی کنند. 
سردار کریم نصر اصفهانی با تاکید بر اینكه اولین گام همدلی 
 و همزبانی بین قوای س��ه گانه و همه ارکان نظام است، افزود: 
قوه مقننه و به تبع آن شورای اسلامی شهر، به عنوان قانونگذار 
باید با دولت و همه دس��تگاه عمومی از جمله ش��هرداری ها 
همدل و همزبان باش��ند تا بتوان در فضای دوستی و برادری، 
تصمیم سازی و تصمیم گیری کرد. وی با اشاره به این مهم که 
شعار س��ال از نظر شرعی و عقلی در ش��رایط فعلی مهم ترین 
راهبرد کش��ور است، خاطر نش��ان کرد: در مجموعه مدیریت 
کلانشهر اصفهان، بین دستگاه های دولتی و مدیریت شهری 
به خصوص ش��ورا و ش��هرداری، این همدل��ی و همزبانی باید 
 در رأس برنامه های ما باش��د و از هر حرکتی ک��ه این مهم را 

خدشه دار می کند، به شدت بپرهیزیم. 
وی اظهار داشت: در شورای اس��لامی شهر همه باید دست به 
دست هم دهیم و تدبیر کنیم که چگونه می توانیم راهبردها و 
سیاس��ت هایی را تنظیم و تصویب کنیم که بتواند برای مردم 
موثر باشد و امید را در مردم ایجاد کند و کارهای آنها را تسهیل 

کرده و برای آینده شهر مفید باشد. 
سردار نصر با تاکید بر اینكه باید در س��ازمان ها و دستگاه های 
اجرایی همدلی و همزبانی را تقویت کنیم، گفت: تمام اجزا و افراد 
س��ازمان ها از پایین ترین تا بالاترین باید نسبت به سرنوشت 

دستگاه خود احساس مس��وولیت کند و دغدغه داشته باشد. 
از این رو باید ش��رایطی به وجود بیاوریم که دوستی و برادری 
سرلوحه کار مدیران و زیرمجموعه باشد و این اتفاق نمی افتد 
مگر با تفكر جهادی و کار کردن ب��رای خدا و در خدمت خلق 
خدا بودن و در این فضای خدمت و فداکاری می توا ن با مردم 

همدل و همزبان شد.  
این عضو ش��ورا با تاکید بر اینك��ه از مصادیق ب��ارز همدلی و 
همزبانی تكریم ارباب رجوع اس��ت، اضافه کرد: س��عی ش��ود 
فرآیند تصمیم گیری ها آسان و برای مردم قابل درک باشد و از 
طرفی باید گلوگاه های دستگاه ها را شناسایی کنیم و برای آن 
راه حل به دست آوریم و برای حل مشكل ارباب رجوع سرعت 
و دقت در کارها، راهنمایی و توجیه آنه��ا را در صدر برنامه ها 

داشته باشیم. 
سردار نصر ادامه داد: سعی شود کار مراجعه کنندگان در همان 
روز انجام شود و اگر نیاز به مشورت و دستور گرفتن از رده بالاتر 

باشد، هرچه زودتر جواب آن داده شود. 
وی درخصوص نقش مردم در تحقق شعار سال گفت: باید همه 
مردم ما و همه ما این سازمان ها را از خود بدانیم و با راهنمایی 
و مشورت و انتقاد سازنده برای کش��ور و شهرمان، در اداره آن 
شریك باشیم و با مشارکت در انتخابات، افراد صالح و دلسوز و 

متخصص و با تجربه را انتخاب کنیم.
سردار نصر با اشاره به اینكه در شهرها، مردم باید به مدیران و 
مسوولان دستگاه های اجرایی کمك کنند خاطر نشان کرد: 
نقش مردم خیلی مهم و تعیین کننده است و هرکجا وارد شدند 
توانستند مایه خیرات و برکات باشند که نمونه بارز آن دوران 
دفاع مقدس است که اگر مردم نبودند، قطعا ما نمی توانستیم 

پیروز شویم. 
این عضو کمیس��یون اقتصاد و امور گردش��گری تصریح کرد: 
امروز محلات ما نیاز ب��ه ارتباط مردم و مس��وولان برای بهتر 
اداره کردن محلات و مناطق ش��هر هس��تند تا بتوان در سایه 
همدلی، مشورت و کمك مردم به مدیریت شهری، مشكلات 

محلات را حل کرد. 
وی با اش��اره به اینكه هفته نكوداش��ت اصفهان با برنامه های 
 مختل��ف از 3 تا 9 اردیبهش��ت ب��رای معرفی اصفه��ان اجرا 
می ش��ود، خاطرنش��ان کرد: در اج��رای این برنام��ه ها فقط 
شهرداری نباید در این مهم ایفای نقش کند، می طلبد که همه 

دستگاه ها حضور پررنگ داشته باشند. 

 تکريم ارباب رجوع از مصاديق بارز همدلى و همزبانى است
عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان:

عضو کمیس��یون اقتصاد و امور گردشگری ش��ورای اسلامی 
ش��هر اصفهان در نطق پیش از دس��تور خود در جلسه علنی 
دیروز شورا، با اش��اره به اینكه در س��ال جاری برنامه اصفهان 
9۵ و تنظیم آن توسط شهرداری و کارشناسان آن باید بررسی 
شود و به تصویب شورا برسد، گفت: لازم است از ماه های اولیه 
امسال برنامه ۵ س��اله چهارم اصفهان با تعیین شاخص های 

کمی و کیفی ارائه شود. 
س��ید کریم داوودی با تاکید بر اینكه در این راستا  شهرداری  
باید کمیسیون های مختلفی را با نظر کمیسیون های تخصصی 
شورا تشكیل دهد، به ارائه چند پیشنهاد پرداخته و افزود: قبل 
از تدوین برنامه ریزی باید از برنامه ۵ سال گذشته اصفهان 9۵ 
ارزیابی کمی و کیفی داش��ته و موفقیت ه��ا و چالش های آن 

تجزیه و تحلیل شود.
وی تصریح کرد: تدوین برنامه پنچ س��اله چهارم اصفهان باید 
براساس چشم انداز 2۰ ساله ش��هر اصفهان و اهداف کلی که 
برای اصفهان منظور شده اس��ت،انجام پذیرد و یكی از نكات 
مهم در چشم انداز 2۰ ساله این اس��ت که  اصفهان  به عنوان 
یك شهر توریستی فرهنگی دیده شده است، از این رو پیشنهاد 
می کنم یك سری شاخص های کمی و کیفی در برنامه تعیین 
شود تا مشخص شود در این پنج ساله و یا اصفهان 14۰۰، در 

هر محور از کجا شروع کنیم و به کجا باید برسیم.
 داوودی با بیان این مطلب که پیش��نهاد این جانب ش��اخص 
کمی ۵۰۰ هزار نفر گردشگر خارجی در سال در پایان برنامه 
پنج ساله و 14۰۰ است گفت: در حال حاضر حدود 1۵۰ هزار 
گردش��گر داریم  و رس��یدن به ۵۰۰ هزار گردشگر غیرممكن 

نیست. 
وی ادامه داد: این رقم گردشگری می تواند 2۰۰ هزار نفر شغل 

ایجاد کرده و حدود 8۰۰ میلیارد تومان درآمد س��الیانه برای 
شهر داشته باشد و در حد 3 هزار میلیارد گردش مالی در شهر 

اتفاق بیفتد.
 داوودی خاطرنش��ان کرد: برای رس��یدن به این رق��م نیاز به 
برنامه ریزی دقیق در ابعاد مختلف دارد و هر ارگا نی در ش��هر 

باید مسوولیت خود را بر عهده بگیرد تا به هدف برسیم. 
وی با اشاره به اینكه باید برای تحقق این امر از بخش خصوصی 
گردشگری حمایت کنیم، اظهار داش��ت: همچنین باید برای 
توسعه زیرس��اخت های گردش��گری، جذب توریسم زیارتی، 
سایت توریسم درمانی، ارتقای نقاط پرجاذبه شهری و طبیعی 

علاوه بر جاذبه آثار تاریخی برنامه ریزی شود.
عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی شهر 
اصفهان به ضرورت عملیاتی ک��ردن حلقه چهارم ترافیكی در 
برنامه ۵ س��اله تاکید کرده و گفت: اگر به بحث توسعه رینگ 
چهارم و حم��ل و نقل عمومی توجه نكنیم، چند س��ال آینده 

وضعیت بدتر خواهد شد.
داوودی ب��ا بیان ای��ن مطلب که در توس��عه ش��هری س��ه نوع 
توس��عه خدمات ش��هری، منطقه ای و محله داری��م، گفت: در 
 توسعه ش��هری پس از خدمات شهری س��راغ خدمات محله ای 
رفته ایم که بار سنگینی بر ش��هر تحمیل می کند و با توجه به 
وضعیت اقتصاد شهری و تفكر برنامه ریزی اقتصاد مقاومتی، 
در برنامه چه��ارم باید به دنب��ال خدمات منطق��ه ای  برویم 
به خص��وص اینكه بای��د در برنامه پنج س��اله بتوانی��م در هر 
 منطقه یك پردیس ایج��اد نماییم و پ��روژه محله ای متوقف 

شود. 
وی به پروژه عمرانی سال 94 اشاره و خاطر نشان کرد: با توجه 
به تحقق 8۰ درصدی بودجه در س��ال 93 و شرایط اقتصادی 
 و درآمد در ش��رایط فعلی، پیش��نهاد می ش��ود کمیس��یون 
اولویت بندی در شهرداری ها به صورت مشترک با کمیته های 
تخصصی شورا تشكیل شود و در هر منطقه به جای تعریف 7 یا 
8 پروژه، یك یا دو پروژه شاخص و با اهمیت تعیین و اجرا شود.

 داودی ب��ه ضرورت ارزیابی پ��روژه و می��زان تاثیرگذاری آنها 
 باتوج��ه به حج��م و هزینه ه��ای آن اش��اره و تصری��ح کرد: 
پروژه های س��اختمانی عمرانی از کیفیت مطلوبی برخوردار 
نیست و امیدوارم س��ازمان طراحی با استفاده از کارشناسان، 
معماری و طراحی داخلی پروژه ها نیز مورد توجه قرار بگیرد و 

پروژه های ساختمانی ارتقای کیفیت پیدا کنند. 

سنگین ترين رسالت  فعلى ما تدوين برنامه اصفهان 95 است
عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان:
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 امسال پنج پروژه ش��اخص در اصفهان اجرا 
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می شود. پروژه های تقاطع غیر همسطح 25 
آبان، تقاطع غیر همس��طح استقال، تقاطع 
غیر همسطح اشکاوند و تقاطع غیر همسطح 
شهید اردستانی و حلقه چهارم ترافیکی شهر، 
پنج پروژه ای هس��تند که تا کمتر از یک ماه آینده 

اجرایی می شوند. 
در س��ال 94 تکمیل پروژه های احیای میدان امام 
علی )ع( و مرک��ز همایش های بی��ن المللی نیز به 

صورت ویژه ادامه می یابد.  
معاون عمران ش��هری ش��هرداری اصفهان با بیان 
اینکه  شهر یک موجود زنده است و همیشه در حال 
توسعه است، عنوان کرد: یکی از شاخص های زنده 
بودن شهر پروژه هایی است که به تناسب نیازهای 

خدماتی در شهر تعریف می شود.

   70 درصد پروژه های پیش بینی شده در سال 
93 اجرایی شد

دکتر قاری قرآن با تاکید بر اینکه  اج��رای پروژه ها در 
ش��هر هیچ وقت متوقف نمی ش��ود، گفت:پروژه ها در 
دوره های مختلف با توجه به نیازهای شهر تعریف می 
شوند و در سال های گذشته گاه احداث پارکینگ و گاه 
 توسعه معابر یا ساماندهی آسفالت معابر در اولویت قرار 

گرفت. 
وی سال 93 را از نظر منابع مالی سالی دشوار توصیف 
کرد و افزود:70 درصد پروژه های پیش بینی ش��ده در 

سال 93 اجرایی شد. 
معاون عمران شهری ش��هرداری اصفهان با بیان اینکه   
اجرایی ش��دن 70 تا 80 درصد پروژه های پیش بینی 
ش��ده در ش��هر مطلوب اس��ت، عنوان کرد: با توجه به 
معضاتی که در مس��یر اج��رای پروژه ه��ا ایجاد می 

ش��ود مانند معارضات و آزاد س��ازی ه��ا، 20 درصد تا 
30 درصد پروژه ها برای س��ال بعد باقی می ماند. دکتر 
قاری قرآن گفت: در س��ال 93 در قالب چند افتتاحیه 

 265 پروژه شامل خیابان، ورزشگاه و 
فرهنگس��را به بهره برداری رسید و 
این پروژه ها در قالب 1022قرار داد 

تکمیل شد. 

   آس�فالت معاب�ر فرع�ی 
اصفهان در دو تا سه سال آینده 

ساماندهی می شود
به گفته وی شاخص اصلی فعالیت های 
عمرانی سال 93ساماندهی آسفالت 
 معابر ب��ه ویژه آس��فالت معابر فرعی

 بود.
معاون عمران ش��هری ش��هرداری 
اصفهان با بیان اینکه آس��فالت معابر 
فرعی اصفهان در دو تا سه سال آینده 
ساماندهی می شود، افزود: بر افزایش 
کیفیت آس��فالت معابر فرعی تاکید 
داریم و اکنون آسفالت معابر اصفهان 

به صورت مکانیزه اجرا می شود. 
وی گفت: اگر شهروندان مش��اهده کردند که کیفیت 
آسفالت معابر با مشکل مواجه شده است، اطاع دهند 
تا برای رفع مشکل پیگیری شود؛ زیرا با توجه به بودجه 
 ای که هزینه می شود، کیفیت آس��فالت باید افزایش

 یابد. 
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان با بیان اینکه در 
سال 93 برای آس��فالت معابر 70 میلیارد تومان هزینه 
 شده اس��ت، در حالی که در س��ال 92، بیست میلیارد

 تومان هزینه ش��ده، عن��وان کرد: امس��ال بیش از 80 

میلیارد تومان برای آسفالت معابر پیش بینی شده است.

   120 پل عابر پیاده مکانیزه در ا صفهان نصب 
می شود 

دکتر قاری ق��رآن گفت که نصب 120 پ��ل عابر پیاده 
 مکانیزه در اصفهان برنامه ریزی ش��ده اس��ت و اکنون

30 دس��تگاه پل عابر پیاده مکانی��زه در اصفهان نصب 
شده است. 

   25 ت�ا 30 درصد پ�روژه های 
سال گذشته فرهنگی بود 

معاون عمران شهری شهرداری اصفهان 
عنوان کرد: در قالب همه فعالیت های 
شهرداری پروژه هایی  تعریف می شود 
که به حوزه عم��ران می آید ت��ا برای 
مواردی که به زیر س��اخت نی��از دارد، 

اقدام شود.
دکت��ر ق��اری ق��رآن گفت ک��ه25 تا 
30 درصد پروژه های س��ال گذش��ته 
فرهنگی بود و ورزش��گاه، فرهنگس��را 
و س��الن مطالعه طرح هایی بودند که 
به صورت مس��تقیم با حوزه فرهنگی 

ارتباط داشتند. 

   مرکز همایش های بین المللی 
اصفهان س�ال 95 به بهره برداری 

می رسد 
وی با تاکید بر اینکه اجرای پ��روژه مرکز همایش های 
بین المللی اصفهان بر اساس برنامه تداوم دارد، عنوان 
کرد: مرکز همایش های بین المللی اصفهان سال 95 به 

بهره برداری می رسد.
معاون عمران شهری ش��هرداری اصفهان گفت: اکنون 
کار ساختمانی مرکز همایش های بین المللی اصفهان 
در مرحله سفت کاری است و سازه، بدنه، نمای سقف و 

پارکینگ این مرکز تکمیل شده است.  
دکتر قاری قرآن عن��وان کرد: در س��ال 94 وارد نمای 

داخلی، فضاهای جنبی و تاسیساتی مرکز همایش های 
بین المللی می شویم. 

   سه پروژه اصلی در زیر شهر، در جریان بود
وی گفت: ش��اید در سال 93 ش��هروندان شاهد پروژه 
شاخصی روی سطح شهر نبودند، اما سه پروژه اصلی در 
زیر شهر، در جریان بود و پروژه های سه ایستگاه خط یک 

متروی شهر اجرا شد. 

    تا کمتر از یک ماه آینده پروژه های شاخص 
در اصفهان اجرا می شود 

معاون عمران شهری ش��هرداری اصفهان با بیان اینکه 
 امس��ال پنج پ��روژه ش��اخص اجرایی می ش��ود، گفت: 
پروژه های تقاطع غیر همس��طح 25 آبان، تقاطع غیر 
همسطح استقال، تقاطع غیر همسطح اشکاوند و تقاطع 
غیر همسطح شهید اردستانی و حلقه چهارم ترافیکی 
شهر پنج پروژه ای هستند که تا کمتر از یک ماه آینده 
اجرایی می شوند. در سال 94 تکمیل پروژه های احیای 
میدان امام علی )ع( و مرکز همایش های بین المللی نیز به 
 صورت ویژه ادامه می یابد. دکتر قاری قرآن عنوان کرد:

پروژه تقاطع غیر همس��طح 25 آبان به صورت رو گذر 
اجرا می شود تا گره ترافیکی میدان 25 آبان باز شود.

وی با بیان اینکه تقاطع غیر همسطح استقال در ورودی 
 شهر اصفهان در س��ه طبقه اجرایی می ش��ود ، گفت:

عملیات اجرایی  تقاطع غیر همسطح اشکاوند در سمت 
شرق در ورودی مرکز همایش های بین المللی که  یکی 
از تقاطع های حلقه چهارم ترافیکی شهر است نیز آغاز 

می شود. 
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان گفت: تقاطع 
غیر همس��طح ش��هید اردس��تانی که در ورودی شهر 
اصفهان از س��مت فرودگاه ق��رار دارد و با حلقه چهارم 
ترافیکی ش��هر تاقی دارد از دیگر پروژه هایی است که 

امسال اجرایی می شود. 
دکتر قاری قرآن عنوان کرد: حلقه چهارم ترافیکی شهر 
نیز یکی از پروژه های ش��اخصی است که اجرا می شود 

و این حلقه پیرامون شهر اصفهان را پوشش می دهد. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري اصفهان 
خبرداد؛

آغاز عملیات اجرایي فاز اول خط 3 
بي.آر.تي در سه ماهه اول سال

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري اصفهان اظهار داشت: در سه 
ماهه اول سال جاري عملیات اجرایي فاز اول خط 3 از پایانه ارغوانیه 
تا میدان ام��ام علي)ع( آغاز مي ش��ود. علیرضا صلوات��ي با بیان این 
 مطلب گفت: خط 3 بي.آر.تي از پایانه ارغوانیه تا پارك سوار صمدیه 
پیش بیني شده است. وي با اشاره به اینکه بهار امسال عملیات اجرایي 
فاز اول این خط از پایانه ارغوانیه تا میدان امام علي)ع( آغاز مي شود، 
افزود: احداث ایستگاه هاي مسیر، تامین زیرساخت هاي مورد نظر از 
قبیل خرید اتوبوس و دوربین هاي نظارت تصویري نیز انجام خواهد 
شد. معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداري اصفهان با بیان اینکه 
عملیات اجرایي احداث پایانه ارغوانیه از ابتداي امسال آغاز شده است، 
تصریح کرد: زیرسازي و احداث سکو پایانه ارغوانیه در کنار دانشگاه 
آزاد اسامي در حال انجام است و تا تابستان امسال تکمیل مي شود. 

صلواتي خاطرنش��ان کرد: با توجه به اینکه در محدوده تقاطع هاي 
خیابان جي افزایش سطح سواره رو را باید داشته باشیم از این رو، اصاح 

هندسي این محور نیز از اردیبهشت ماه آغاز مي شود.

مدیر امور اجتماعی شهرداری اصفهان » سند سلامت« 
شهرداری را تشریح کرد:

 سند سلامت تبلور شعار 
» شهر سالم، شهروند سالم« است

مدیر امور اجتماعی و مشارکت مردمی معاونت فرهنگی و اجتماعی 
شهرداری اصفهان با اش��اره به رونمایی از س��ند سامت شهرداری 
اصفهان همزمان با آغاز هفته سامت در اردیبهشت ماه گفت: در این 
سند هدف اصلی تجزیه و تحلیل وظایف و عملکرد شهرداری اصفهان 
در حوزه سامت اس��ت. مسعود مهدویان فر  با اش��اره به رونمایی از 
سند س��امت ش��هرداری اصفهان همزمان با آغاز هفته سامت در 
اردیبهشت ماه افزود: در این سند هدف اصلی تجزیه و تحلیل وظایف و 

عملکرد شهرداری اصفهان در حوزه سامت است. 
وی اظهارداشت: یکی از مهم ترین اهداف شهرداری اصفهان از تهیه 
این سند پاسخ به این سوال است که چگونه در این حوزه فعالیت کند 
تا موازی کاری با سایر دستگاه های حوزه سامت در استان اصفهان 

پیش نیاید و آنچه نیاز شهر است انجام بگیرد. 
مهدویان فر با بیان اینکه س��ند سامت ش��هرداری اصفهان از سه 
محور اصلی تشکیل شده اس��ت، ادامه داد: اصاح دانش و اطاعات 
شهروندان اصفهانی در حوزه فرهنگ سامت، اصاح فضای شهری و 
توجه به اجزای یک شهر سالم و اصاح تعامات مخاطره آمیز شهری 
از محورهای این سند است.  مهدویان فر تصریح کرد: این سه محور 
در نظر گرفته ش��ده برای سند سامت ش��هرداری اصفهان موجب 
ایجاد شهری سالم و شهروندانی سالم می شود.  وی با اشاره به اینکه 
سند سامت تبلور شعار شهر سالم، شهروند سالم است، عنوان کرد: 
ش��هرداری اصفهان در تدوین سند س��امت به طور جدی بر تقدم 

پیشگیری و افزایش سامت بر درمان تاکید دارد.

مدیرکل راه آهن استان اصفهان: 
راه اندازی قطار جدید مسافربری 

اصفهان �  بندرعباس 
 مدیرکل راه آهن اصفهان از راه اندازی قطار مسافربری جدید اصفهان � 
بندرعباس در چهارشنبه هفته جاری خبر داد. حسن ماسوری در مورد 
این قطار گفت:  این خط چهار تخته لوکس اس��ت و هر روز از مقصد 
اصفهان به بندرعباس حرکت می کند. وی هدف از این اقدام را افزایش 
ظرفیت جا به جایی مسافر در این محور دانست و افزود: در گذشته در 
این محور یک قطار و به فاصله زمانی یک روز در میان حرکت می کرد. 
مدیرکل راه آهن استان اصفهان هزینه تجهیز این خط را 20 میلیارد 
 تومان عنوان کرد و افزود: با افزایش و توسعه خطوط راه آهن می توان

 به رونق گردشگری داخلی در اصفهان امید بیشتری داشت. 

مسوول انجمن روشن بینان استان اصفهان:
 نخستین همایش مشاوره 

پیش از ازدواج و دوران عقد نابینایان 
در اصفهان برگزار می شود

مسوول انجمن نابینایان استان اصفهان از برگزاری نخستین همایش 
مشاوره پیش از ازدواج و دوران عقد برای نابینایان خبر داد.

علیرضا حیدری در گفت و گو با خبرنگار اصفهان زیبا اظهار داشت: این 
همایش جمعه چهارم  اردیبهشت ماه از ساعت 9 الی 12 صبح در سالن 
اجتماعات بهزیستی جنب س��ازمان انتقال خون واقع در پل خواجو 
برگزار می شود. وی تصریح کرد: این همایش با حضور دکتر شیرین 
طبعه امامی، استاد و عضو هیات علمی دانشگاه اصفهان و با همکاری 
انجمن جوانان روشن بین اصفهان و مرکز مشاوره یاس برگزار می شود.

 حیدری به تش��ریح عناوین همایش پرداخت و خاطر نش��ان کرد: 
ماك های برتر در انتخاب همس��ر مناسب از مهم ترین موضوعاتی 
اس��ت که در این همایش به آن پرداخته می ش��ود. وی اضافه کرد: 
آشنایی زوجین و مشاوره دوران عقد و دست یابی به انتخابی درست از 
دیگر عناوینی است که در این همایش مطرح می شود. حیدری گفت: 
عاقه مندان برای ثبت نام با شماره 09103537833 تماس گرفته و 
یا به منظور کسب اطاعات بیشتر به وب سایت انجمن جوانان روشن 

بین به نشانی www.roshanbinan.ir مراجعه کنند.

اخبار کوتاه
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان :

امسال 5 پروژه شاخص در اصفهان اجرا می شود

 با توجه به 
 معضلاتی که

 در مسیر اجرای 
 پروژه ها ایجاد 

 می شود 
مانند معارضات و 
آزاد سازی ها، 20 

درصد  تا 30 درصد 
 پروژه ها

  برای سال بعد
  باقی 

می ماند
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 استاندار اصفهان کاهش بارش ها نسبت به سال های گذشته و فقدان برف در سرشاخه ها
را از نگرانی ها در سال جدید عنوان کرد.

رسول زرگرپور،  استاندار اصفهان در دیدار ائمه جمعه اس��تان با ایشان ضمن تقدیر از 
همکاری ها و هماهنگی های خوب ائمه جمعه گفت: تاش خواهیم کرد که با همکاری 

یکدیگر کارها بهتر و سریع تر انجام گیرد.
وی اظهار امیدواری کرد که آنچه مقام معظم رهبری در پیام نوروزی و بیانات ایش��ان 

در صحن شریف رضوی ایراد فرمودند روشنگر و چراغ راه همه خدمتگزاران ملت باشد.

استاندار اصفهان به بیان رویدادهای سال 93 پرداخت و افزود: سال گذشته در برگیرنده 
حوادث تلخ و شیرینی برای استان بود که از میان آن می توان از حادثه تلخ اسیدپاشی و 
حماسه بزرگ مردم اصفهان در استقبال از رییس جمهور و کاروان تدبیرو امید به عنوان 

یک خاطره شیرین یاد کرد.
وی تصویب طرح 9 ماده ای احیای حوضه آبریز زاینده رود و پیگیری اجرای آن را از جمله 
فعالیت های بزرگ سال گذشته برش��مرد و افزود: اگر بندها و مصوبات این طرح کاماً 

اجرایی شود شاهد وضعیت بهتری در استان خواهیم بود.

زرگرپور کاهش بارش ها نسبت به سال های گذش��ته و فقدان برف در سرشاخه ها را از 
نگرانی ها در س��ال جدید عنوان کرد و افزود: نباید حجم قابل قبول و ورودی سد، ما را 
فریب دهد و همچنان باید صرفه جویی و اس��تفاده بهینه را در اولویت برنامه های خود 
قرار دهیم. وی با اشاره به اجرای طرح جامع کاهش آلودگی هوای استان گفت: در سال 
گذشته با اجرای این طرح در حدود 35 درصد آلودگی هوا کاهش یافت و 52 روز هوای 
ناسالم کمتر شد و خوشبختانه وضعیت بحرانی و ناسالم را شاهد نبودیم و این نشان از 

موفقیت 30 درصدی این طرح بود.

وی سال 94 را سالی بسیار پراهمیت برای کشور دانس��ت و افزود: دو انتخابات مجلس 
شورای اسامی و مجلس خبرگان از وقایع مهم امسال است و نیاز اصلی برگزاری باشکوه 
این دو انتخابات، آرامش و امنیت در جامعه اس��ت و لازم اس��ت که همه برای این مهم 

همراهی و همکاری داشته باشند.
زرگرپور با بیان اینکه برگزاری پرشور و با عظمت این انتخابات اولویت اصلی است، تصریح 
کرد: این دو انتخابات باید در سامت کامل برگزار شود؛ چرا که به فرمایش رهبر معظم 

انقاب هر رای یک حق الناس است.

کمبود برف در سرشاخه ها از نگرانی های سال جدید است 
استاندار: 

مسوول بازار گیاهان دارویی سازمان میادین و ساماندهی مشاغل 
شهری ش��هرداری اصفهان گفت: چهارمین نمایشگاه تخصصی 
گل و گیاه، گیاهان دارویی و ماهیان تزیینی نتیجه سومین سال 
همکاری س��ازمان میادین و شرکت نمایش��گاه های بین المللی 
استان اصفهان است که در سه بخش گل و گیاهان زینتی، ماهیان 

تزیینی و گیاهان دارویی برگزار شد.
پیمان رضایی با بیان ای��ن مطلب افزود: تفاوت این نمایش��گاه با 

سایر نمایش��گاه های برگزار ش��ده در زمینه گل و گیاه این است 
که به صورت تخصصی و با دعوت از اس��اتید برجسته دانشگاهی 
اس��تان اصفهان، خبرگان صن��ف گل و گیاه و ماهی��ان تزیینی و 
مسوولان دس��تگاه های مرتبط و نیز تولیدکنندگان برتر در این 

زمینه برگزار شد. 
مسوول بازار گیاهان دارویی سازمان میادین و ساماندهی مشاغل 
ش��هری ش��هرداری اصفهان تأکید کرد: از این طریق تاش شده 

است این نمایشگاه از یک نمایشگاه معمولی به سمت تخصصی تر 
شدن پیش رود و خوشبختانه این نمایشگاه در سه سال اخیر اثرات 

عمیقی بر کار تولیدکنندگان این صنف داشته است.
رضایی اضافه کرد: در نمایشگاه امس��ال بیش از 50 تولیدکننده 
گل و گیاه زینتی، 20 شرکت دارویی و 20 شرکت یا تولیدکننده 

ماهیان تزیینی شرکت داشتند. 
وی با اش��اره به اقدامات مؤثر بازار گل و گی��اه اصفهان در جهت 

ارتقای این بخش گفت: برگزاری 18 جش��نواره گل و گیاه توسط 
این بازار در اس��تان اصفهان از جمله مهم ترین این اقدامات بوده 

است. 
وی با تأکید بر اینکه اصفهان اولین بازار گیاهان دارویی در کشور 
را دارد، گفت: اتفاقی که در دل این بازار افتاده اس��ت برگزاری 9 
جشنواره تخصصی گیاهان دارویی است که موجب توسعه فرهنگ 

مصرف گیاهان دارویی شده است. 

مع��اون خدمات ش��هری ش��هرداری اصفهان گف��ت: درآمد 
شهرداری اصفهان حاصل از اس��کان مسافران نوروزی امسال 
16 میلیارد تومان بوده اس��ت که این رقم در سال گذشته 14 
میلیارد و 600 میلیون تومان بوده که نس��بت به سال گذشته 

11 درصد افزایش داشته است.
محسن رنجبر دیروز در بخش دوم جلسه شورای اسامی شهر 
اصفهان که با حضور اعضای ستاد تسهیات سفر همراه بود، به 
ارائه گزارشی از عملکرد خدمات شهری در ایام نوروز پرداخت 
و اظهار کرد: نقاط قوت و نیز نقاط ضعف ارائه خدمات نوروزی 
امسال شناسایی شده و از اکنون برای ستاد تسهیات نوروزی 

سال آینده برنامه  ریزی می شود.
وی با اشاره به فعالیت 33 ایستگاه و کمیته خدمات تسهیات 
سفر افزود: 400 نفر نیروی مستقیم شهرداری و در کل حدود 
هزار نفر نیرو از سایر ارگان ها و سازمان ها درگیر ارائه خدمات 

تسهیات نوروزی بودند.
معاون خدم��ات ش��هری ش��هرداری اصفه��ان با اش��اره به 
دس��تگاه های اجرایی ارائه  دهنده خدمات س��فر تصریح کرد: 
امسال در روز سوم نوروز 171 هزار نفر مسافر در اماکن ستادی 

مستقر بودند که این تعداد در مدت مشابه سال گذشته 148 
هزار نفر گزارش شده است.

وی افزود: با وجود هماهنگی و برنامه  ریزی اس��کان مسافران 
نوروزی، اما امس��ال 1.8 درصد کاهش اسکان مسافر داشتیم 
و در کل دو میلیون و 800 هزار نفر از اصفهان بازدید داشتند.

رنجبر در آمار مقایسه     ای نوروز امس��ال با سال گذشته گفت: 
آموزش و پرورش با اس��کان بیش از 544 هزار نفر 21 درصد 
افزایش اس��کان و منازل اس��تیجاری با 585هزار و 384 نفر 
و خوابگاه ه��ای دانش��جویی 14 هزار نفر را اس��کان دادند که 
منازل استیجاری امسال رتبه نخست را در بین مراکز اسکان 

دریافت کرد.
وی ادامه داد: البته اس��کان در منازل اس��تیجاری 10 درصد 
نس��بت به س��ال گذش��ته نیز کاهش داش��ته و خوابگاه های 

دانشجویی نیز 16 درصد کاهش داشته است.
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان اضافه کرد: همچنین 
چهارهزار و 410 نفر مس��افر نوروزی از خدمات فرهنگسراها 

استفاده کرده اند.
وی با اش��اره به کاهش 39 درص��دی چادر خوابی در ش��هر 
اصفهان افزود: 203 هزار و 500 نفر در هتل ها و مهمان پذیرها 
اس��کان یافتند ک��ه در این زمین��ه 2 درصد افزایش مس��افر 

داشته ایم.
رنجبر به افزایش درآمد ش��هرداری حاصل از اسکان مسافران 
خبر داد و گفت: 16 میلیارد تومان هزینه اسکان پرداخت شده 
است که 14 میلیارد و 600 میلیون تومان بوده و در این زمینه 

نسبت به سال گذشته 11 درصد افزایش داشته است.
وی به رش��د 17 درصدی امکانات در مبادی ورودی ش��هر و 
نیز برنامه های فرهنگی اشاره کرد و گفت: 45 درصد افزایش 
فعالیت در خط اتوبوس گردش��گری در نوروز داشتیم که این 

طرح برای نخستین بار راه اندازی شده بود.

 افزایش 11 درصدی درآمد شهرداری اصفهان 
حاصل اسکان مسافران نوروزی

معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان خبر داد؛

رییس کمیت��ه آب اتاق اصفه��ان گفت: هی��چ کس تصور 
نمی ک��رد از 400 میلیون متر مکعب آبی که برای کش��ت 
پاییزه کش��اورزان ش��رق از آب��ان م��اه تاکنون رها ش��د، 
حدود 160 میلی��ون متر مکعب آب در مس��یر رودخانه به 
 آبخوان ها ف��رو رود به گونه ای که 40 درصد آب به دس��ت 

کشاورزان نرسد.
مهدی بصیری در پاسخ به این سوال که به گفته کشاورزان 
کمتر از میزان وعده داده ش��ده، آب به دس��ت آنها رسیده 
اس��ت، گفت: از 400 میلی��ون متر مکعب آبی که توس��ط 
وزارت نیرو برای شرق اصفهان در نظر گرفتند در پاییز 150 
میلیون متر مکعب آب رهاسازی ش��د که تنها 75 میلیون 
متر مکعب آب به سد آبشار رسید و 75 میلیون متر مکعب 
دیگر به آبخوان های مسیر زاینده رود در شهرهای اصفهان 

و لنجان فرو رفت. 
وی ادامه داد: در اس��فند م��اه نیز ح��دود 30 میلیون متر 
مکع��ب آب نیز در آبخوان ه��ا فرو رفت و اکن��ون نیز گفته 
می ش��ود ح��دود 70 میلیون مت��ر مکعب آب در مس��یر 
 زاینده رود فرو می رود که کش��اورزان به این موضوع گایه 

دارند. 
بصیری تاکید کرد: هیچ کس تصور نمی کرد از 400 میلیون 
متر مکعب آبی که برای کشت پاییزه کشاورزان شرق از آبان 
ماه تاکنون رها شده، حدود 160 میلیون متر مکعب آب در 
مسیر رودخانه به آبخوان ها فرو رود به گونه ای که 40 درصد 

آب به دست کشاورزان نرسید. 
 وی با بی��ان اینک��ه وزارت نیرو نی��ز تصور ای��ن موضوع را 
نمی کرد، گف��ت: با توجه ب��ه اینکه رودخان��ه بیش از یک 
س��ال خش��ک بود با بازگش��ایی زاینده رود، آب به سمت 
 آبخوان های مس��یر و چ��اه ه��ای حریم��ی رودخانه فرو

 رفت. 
رییس کمیته آب اتاق اصفهان با تاکید ب��ر اینکه مدیریت 
زاین��ده رود یک روزه خراب نش��ده اس��ت، بیان داش��ت: 
مدیری��ت زاینده رود طی 20 س��ال گذش��ته دس��تخوش 
 تغیی��رات و تصمی��م گیری ه��ای بس��یار به ه��م ریخته 

است. 
وی با اشاره به اینکه کنترل برداشت های بالادست زاینده رود 
نیز امکان پذیر نیست، تصریح کرد: مسوولان اکنون اصرار 
بر صرفه جویی آب دارند، اما س��وال اینجاس��ت با وجودی 
که ح��دود 800 میلیون متر مکعب کمب��ود آب در حوضه 
زاینده رود داریم چطور س��هم آب یزد به طور کامل منتقل 
می ش��ود و چهارمح��ال و بختیاری، پمپ های بالادس��ت 
رودخانه در اصفه��ان و همچنین صنایع نی��ز به طور کامل 
برداش��ت آب دارند، اما به حقابه داران می گوید: یک سال 
 در میان آن هم ب��ه طور نصفه و نیم��ه آب تحویل آنها داده

 می شود. 
بصیری گفت: اگر بارندگی خوبی داشته باشیم و آب به طور 
مناسب پشت سد ذخیره شود، احتمال دارد پاییز 94 میزان 

محدودی آب تحویل کشاورزان داده شود. 

 تحویل کامل آب  به یزد  با  وجود کمبود
  ۸00 میلیون مترمکعبی در حوضه زاینده رود

رییس کمیته آب اتاق اصفهان:

مسوول بازار گیاهان دارویی سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان:

استفاده اصفهانی ها از گل و گیاه 4 برابر شده است



در انتظار آغاز رسمی فعالیت
پس از اعلام واگذاری مدیریت بهره برداری و اجرایی ورزشگاه نقش جهان، اعلام شد که طی یک 
ماه مقدمات انتقال انجام شده و شرکت فولاد به طور  رسمی عملیات تکمیل را آغاز خواهد کرد که 
این اتفاق تا آخرین روزهای سال 93 نیز به وقوع نپیوست تا جایی که مهرزاد خلیلیان مدیرعامل 
باشگاه سپاهان در آخرین نشست خبری خود که در روزهای پایانی اسفند برگزار شد، تاکید کرد: 
برای گرفتن ورزشگاه نقش جهان با همت و مدیریت دکتر سبحانی تلاش شبانه روزی شش ماهه 
را در دستور کار قرار دادیم و قرار شد با این شروط که پول پیمانکاران قبلی، نصب همه انشعابات 
و معارضان توسط خود دولت انجام شود ورزشگاه نقش جهان را تحویل گرفتیم . خلیلیان در این 
نشست مدعی شد درحال حاضر مبلغ ۱۲ میلیارد تومان در یک حساب جداگانه پس انداز شده تا 
شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی نسبت به اقدامات بعدی این پروژه عظیم اقدام کند که تا 
به حال خبری از آن نشده است. با این حساب سال 93 در حوزه عمرانی ورزشگاه نقش جهان اتفاق 

خاصی رخ نداد؛ زیرا ین ورزشگاه برای آغاز اقدامات عمرانی به کارخانه فولاد مبارکه و سپاهان واگذار 
نشده بود، یکی از مشکلات در این راه تغییر پیمانکار دیگری وجود معارضان بود.

در مورد تاخیر در بحث تغییرپیمانکار خلیلیان، مدیرعامل سپاهان در گفت وگویی با اشاره به تغییر 
پیمانکار ورزشگاه نقش جهان گفت: این کار به دلیل کارهای قانونی و حقوقی زمان بر است و باید 
طی مراحل حقوقی پیمانکار جدید را معرفی کنیم. اکنون مشکل ما برای ادامه پروژه تغییر پیمانکار 
است که باید روند قانونی اش طی شود.  چندی قبل نیز پروژه معارضان نقش جهان سرانجام با تلاش 
تیم جدید حقوقی اداره کل، حمایت های دادگستری استان و سایر نهادهای ذیربط به ویژه دادستان 
و بازپرس شهرستان برخوار در راستای حفظ حقوق بیت المال به نتیجه رسید و بنا براعلام نماینده 
 حقوق��ی وزارت ورزش و جوانان اراضی مورد تعارض به ارزش نزدیک ب��ه 3۰۰۰ میلیارد ریال به

 بیت المال باز گردانده ش��د. بدین ترتیب باید منتظر واگذاری این ورزشگاه در سال 9۴ باشیم تا  
مراحل بازسازی و تکمیل آن شکل بگیرد.

توپ به زمین شرکت فولاد افتاد
بعد از واگذاری مدیریت اجرایی و بهره برداری، این بار توپ در زمین شرکت فولاد مبارکه افتاد و 
ورزش دوستان اصفهانی باید از این به بعد اخبار مربوط به ورزشگاه نقش جهان و مراحل تکمیل 

آن را از مدیران این شرکت و تصمیم گیرندگان باشگاه سپاهان جویا شوند.
از همان زمانی که بحث واگ��ذاری مدیریت اجرایی و بهره برداری نقش جهان، به ش��رکت فولاد 
مبارکه مطرح شد، این ش��رکت پیش شرط هایی را برای قبول این مس��وولیت اعلام کرد که سه 
شرط مهم اولیه پرداخت مطالبات پیمانکار، مشخص شدن وضعیت معارضان و همچنین انشعابات 

ورزشگاه نقش جهان بود.
مدیر عامل شرکت فولاد مبارکه نیز پس از قطعی ش��دن این ماجرا، نشستی خبری برگزار کرد و 

در این نشس��ت توضیحاتی را در مورد پذیرفتن این مسوولیت اعلام کرد. سبحانی در این نشست 
خبری، مدعی شد شرکت فولاد با آگاهی از توان اجرایی خود این مسوولیت را پذیرفته و ورزشگاه 

نقش جهان طی دو سال تکمیل می شود و شاهد بازی های سپاهان در این ورزشگاه خواهیم بود.
به گفته وی، شرکت فولاد مبارکه ابتدا به دنبال ساخت ورزشگاه جدید بود، اما از آنجایي که گفته 
مي  شد نقش جهان با توجه به مشکلاتي که دارد ممکن است حتي تا۲۰ سال دیگر هم افتتاح نشود 

بنابراین پیشنهاد واگذاري این پروژه به شرکت فولاد مبارکه ارائه شد.
وی درباره تصمیم به تکمیل ورزش��گاه نقش جهان توس��ط فولاد مبارکه در نشستی با استاندار 
اصفهان گفت: قرار شد این شرکت، این ورزشگاه را در همان وضعیت قبلی تحویل گرفته و آماده 

بهره برداری کند.

 18 یا 20 ماه؟!
با این وضعیت آغاز رسمی دور جدید عملیات تکمیل ورزش��گاه نقش جهان به سال 9۴ موکول 
شد. برای استفاده از اطلاعات جدید و واقعی در مورد وضعیت این پروژه عمرانی، روزهای گذشته 
پیگیری های زیادی را انجام دادیم، اما گویا فعلًا طرفین درگیر پروژه تمایلی به صحبت در مورد 

آن نداشته و بیان کامل جزئیات را به نشست خبری آینده موکول کرده اند.
اما بر اس��اس اطلاعات به دس��ت آمده پس از برگزاری مناقصه صورت گرفته، شرکت طاقدیس 
که پیش از این نیز پیمانکاری پروژه را بر عهده داش��ت، یک بار دیگر این مس��وولیت را برعهده 

گرفته است.
 گفته می ش��ود هزینه تقریبی برای تکمیل ورزش��گاه، ح��دوداً 3۲ میلیارد توم��ان پیش بینی 

می شود که البته در حال حاضر، فولاد ۱۲ میلیارد بدین منظور کنار گذاشته است، از این رو گمانه 
زنی هایی صورت گرفته که فولادی ها قصد دارند فاز نخس��ت را آماده کرده و ش��رایط برگزاری 

مسابقاتشان را فراهم کنند.
 در حال حاضر کاش��ت چمن ورزش��گاه آغاز ش��ده که با توجه به کارگاهی بودن محوطه به نظر

 نمی رسد اقدام کارشناسی شده ای باشد، با این حال ورزش دوستان اصفهانی چشم انتظارند که 
عملیات تکمیل ورزشگاه به طور رسمی آغاز شود. ش��رکت فولاد منتقل شده که پس از تحویل 
گرفتن رسمی ورزشگاه، پس از مدت ۲۰ ماه ورزشگاه آماده شده را آماده بهره برداری کند، البته 
درباره زمان بهره برداری، ۱8 ماه نیز اعلام شده اس��ت که این زمان پس از آغاز رسمی واگذاری 

ورزشگاه محاسبه خواهد شد.

نگاهی به نقش جهان
استادیوم نقش جهان در شمال ش��هر اصفهان و در مجاورت پارک جنگلی هراز و بین دو شهر اصفهان و 
دولت آباد قرار دارد که بخشی از زمین آن در حوزه استحفاظی دولت آباد و بخشی دیگر در اصفهان است، 
شکل کلی ورزشگاه بیضی شکل در دو طبقه است ظرفیت طبقه اول ۴۲ هزار نفر و ظرفیت طبقه دوم 33 

هزار نفر است. 
امکانات پیش بینی شده برای این ورزشگاه در طبقه اول زمین چمن طبیعی با زه کشی مجموعا به وسعت 
۱۱ هزار متر مربع، چهار ورودی جهت ورود  ورزشکاران، تماش��اگران و بخش امور اداری و جایگاه ویژه، 
پیست دو میدانی هشت باندی اتارتان به وسعت شش هزار متر مربع، پیست ورزش های هفتگانه، تونل 
ماراتن با ش��یب 5درصد به طول۱۱۰ متر، فضاهای اداری و امکانات پیش بینی شده سکوها )هفت هزار 
متر مربع( دفاتر هیات های ورزشی، رختکن اختصاصی داوران، رختکن اختصاصی مربیان رختکن ویژه 
چهار تیم ورزشی، بهداری اتاق تست دوپینگ و تقلیل وزن، تریا، انتظامات، رختکن  ویژه دو تیم معلولان و 

سرویس های بهداشتی و انبار است. 

 
امکانات پیش بینی ش��ده زیر قارچ های طبقه دوم سالن های ورزش��ی تمرینی جهت ورزشکاران قبل از 
مسابقه که شامل دو س��الن والیبال و بسکتبال به مساحت 78۰ متر مربع، س��الن های ورزشی تمرینی 
کوچک که دارای رختکن، سونا،  س��الن تنیس روی میز و سالن ژیمناستیک به مساحت 9۰۰ متر مربع 
است و ورودی های تماشاگران و راه پله ها برای دسترسی به طبقه دوم مراحل ساخت استادیوم نقش جهان 
در مرحله اول کاسه استادیوم ، گردان ها» سکوهای تماشاگران«  فضای زیر سکوها و پیست دو ومیدانی 

ساخته نشده است.  
 در مرحله دوم اجرایی سکوهای قارچی شکل پیرامون کاسه در طبقه دوم راه پله ورودی های شمالی، جنوبی،  

شرقی، ساختمان جایگاه ویژه، سرویس های چهار گانه بهداشتی و پوشش بام طبقه دوم اجرا خواهد شد. 
 ف��از اول ای��ن ورزش��گاه در س��ال ۱38۱ افتتاح ش��د و تیم س��پاهان در س��ال های ۱38۱ ت��ا ۱385 
 بازی های خانگ��ی خود را در این ورزش��گاه انج��ام داده که حاص��ل آن چند عنوان قهرمان��ی برای تیم 

سپاهان بود.

 واگذاری مدیریت اجرایی به شرکت فولاد
درسال 93 اتفاقی که از س��ال ها قبل جامعه ورزش منتظر وقوع آن بودند، به تحقق 

پیوست.
ماجرا از سفر معاون اول رییس جمهور به استان اصفهان آغاز شد که اولین زمزمه ها 
برای انتقال مدیریت ورزشگاه به استان مطرح ش��د؛ زیرا از سال ها قبل اصفهانی ها 
اعتقاد داشتند که شرکت توسعه و تجهیز اماکن ورزشی، چندین و چند ورزشگاه را 
در سراسر کشور در دست ساخت و احداث دارد و از این رو، اراده ای برای تکمیل این 
ورزشگاه وجود ندارد، اما در نهایت در میانه های سال گذشته وزارت ورزش و جوانان 

انتقال رسمی مدیریت ورزشگاه به استان را تایید کرد.
بعد از انتقال مدیریت ورزشگاه به استان، نوبت به گزینه مدیریت اجرایی و بهره برداری 

از نقش جهان رس��ید، بر همین اس��اس در یکي از کانکس هاي ورزشگاه نیمه  تمام، 
دکتر زرگر پور )استاندار اصفهان(، دکتر س��بحاني )مدیر عامل شرکت فولاد مبارکه 
اصفهان( و دکتر سلطان  حسیني )مدیر کل ورزش و جوانان اصفهان( و مصطفي مدبر 
)مدیر عامل شرکت توسعه و نگهداري اماکن ورزشي(، دور یک میز نشسته و در نهایت 

تفاهم نامه اي را براي واگذاري این پروژه به شرکت فولاد مبارکه به امضا رساندند.
در برآورد اولیه، بودجه 3۰۰ میلیارد ریالي براي تکمیل این پروژه در نظر گرفته شد 
و همین طور در این تفاهم نامه قید شد ورزشگاه نقش جهان باید ۲۰ ماه دیگر توسط 
پیمانکار تکمیل و آماده بهره برداري شود. همچنین مقرر شد این ورزشگاه ۲۰ سال در 
اختیار شرکت فولاد مبارکه قرار گرفته و پس از طي این مدت مجدداً به اداره ورزش 

و جوانان استان اصفهان واگذار شود.

طولانی شدن روند تکمیل ورزشگاه نقش جهان، موجب شده تا هر سال وضعیت این ورزشگاه به یکی 
از سوژه های خبری تبدیل شود و در س�ال 94 نیز این شرایط همچنان پابرجاست و باید منتظر مانده و 
ببینیم این ورزشگاه تا پایان سال جاری چه تحولاتی را پشت سر خواهد گذاشت، اما آنچه که مشخص 

است خوش بینانه ترین حالت ممکن برای این ورزشگاه در س�ال جاری، پیشرفت فیزیکی آن خواهد 
بود. در آخرین روز از اولین ماه سال جدید تصمیم گرفتیم تا در پرونده ای به وضعیت این ورزشگاه در 

حال حاضر بپردازیم.

گزارشی از آخرین وضعیت ورزشگاه  بزرگ

روزشمار تکمیل نقش جهان کلید  می خورد
در انتظار استارت عملیات20 ماهه

مهری مصور
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 در هفته بیست و ششم لیگ برتر ۲۸ گل از خط دروازه ها 
گذش��ت که میانگین۳.۵ گل در هر مسابقه به ثبت رسید. 
این میانگین گل در دو فصل گذشته بی سابقه بود و رکورد 
جدیدی در این فصل و فصل گذشته به ثبت رسید. میانگین 
۳.۵ گل در هفته ۲۶ لیگ برتر ثبت یک رکورد در دو سال 
اخیر فوتبال ایران بود. گفتنی است؛ در دوره های گذشته 
 لیگ برتر هفته هایی ک��ه در آن ۲۸ گل یا بیش��تر از خط 

دروازه ها گذشته است به شرح زیر است:
لیگ سوم: هفته اول،۳۱ گل  /  لیگ چهارم : هفته شانزدهم، 
۲۹ گل   /  لیگ پنجم: هفته اول، ۲۹ گل – هفته بیس��ت 
و چهارم، ۲۹ گل- هفته س��ی ام، ۳۳ گل   /  لیگ شش��م: 

هفته بیستم، ۳۱ گل  /  لیگ هفتم: هفته بیست و هفتم، 
۲۹ گل   /   لی��گ هش��تم: هفته هفت��م، ۲۸ گل- هفته 
هشتم، ۲۸ گل- هفته دهم،۳۰ گل- هفته دوازدهم، ۳۴ 
گل- هفته چهاردهم،۳۲ گل   /  لیگ نهم: هفته هفتم،۲۹ 
گل- هفته هشتم، ۲۹ گل – هفته یازدهم، ۲۹ گل- هفته 
شانزدهم،۳۲ گل- هفته بیس��ت و ششم،۳۳ گل- هفته 
سی ام،۳۰ گل   /   لیگ دهم: هفته چهارم، ۲۸ گل- هفته 
هفدهم،۳۰ گل- هفته بیست و نهم،۳۱ گل- هفته سی و 
یکم، ۳۰ گل  /  لیگ یازدهم: هفته پنجم، ۳۶ گل – هفته 
شش��م، ۲۸ گل  /  لیگ دوازدهم: هفته بیست و یکم، ۲۸ 

گل- هفته بیست و هشتم،۳۱ گل 

 ثبت یک رکورد در فوتبال ایران
 با ۲۸ گل در یک هفته

بانوان

ابتدای ه��ر س��ال برنامه ریزی و بح��ث اختص��اص بودجه برای 
سرمایه گذاری در رش��ته های مختلف ورزشی بس��یار داغ است 
اما آنچ��ه در این میان در کنار حمایت باش��گاه ها و اسپانس��رها 
از رشته های ورزش��ی مهم اس��ت، نوع حمایت و برنامه ریزی در 

خصوص آن است.
با توجه به دستورالعمل دولت در خصوص ادامه فعالیت باشگاه ها 
منوط به حمایت در رش��ته های منهای فوتبال و بانوان بیش��تر 
باش��گاه ها به صورت ویترینی و ظاهری به این ام��ر پرداخته، اما 

آن گونه که باید وشایسته است وارد این حوزه نمی شوند.
نداشتن برنامه، هدف و س��رمایه گذاری از رده پایه تا بزرگسالان 
لیگ برتر، قرار داد مربیان و بازیکنان، ن��وع خدمات به تیم ها در 
طول فصل هم��ه و همه تفاوت هایی اس��ت ک��ه در نوع حمایت 

باشگاه ها در بخش مردان و زنان دارند.
بر خلاف دیگر اس��تان ها خوش��بختانه در اصفهان باش��گاه ها و 
اسپانسرهای خوبی حضور دارند که با کمی برنامه ریزی منظم و 
یکپارچه کردن مس��یر می توان تمامی رشته های بانوان را تحت 
پوشش قرار داد، اما مساله ای که در این میان است سلیقه ای کار 
کردن مدیران باشگاه ها و از روی اجبار بودن آنهاست. به عنوان 

مثال س��پاهان در دوره های گذش��ته در رش��ته های بسکتبال، 
والیبال، کاراته، ش��نا، هندبال، بدمینتون و ب��ه صورت مقطعی 
فوتسال حمایت کرد که این تعداد در حال حاضر به کاراته در لیگ 

برتر بزرگسالان و هندبال دسته یک محدود شده است.
ذوب آهن دیگر باش��گاه صاحب نام اصفهان نیز در رش��ته های 
هندبال، والیبال، بسکتبال، ش��نا، تنیس روی میز، شمشیربازی 
تیمداری می کرد که آنها نیز امروز فقط به هندبال، والیبال و طی 
یکسال اخیر بسکتبال در لیگ برتر بسنده کردند. البته در گذشته 
نوع تیمداری از رده های پایه و در تمامی لیگ ها از دس��ته سه تا 
لیگ برتر بود تا مساله پش��توانه سازی برای تیم های بزرگسالان 
لیگ برتر رعایت شود، موضوعی که در طی سال های اخیر دیگر 

خبری از آن نیست.
بی برنام��ه بودن و دور ش��دن از هدفی که با ب��ودن در لیگ برتر 
دنبال می ش��ود مس��اله ای اس��ت که گریبانگیر تیم های لیگ 
برتر اصفهان  و ورزش��کاران آن شده اس��ت. تیم های هندبال و 

 والیبال ذوب آهن طی دو، سه سال اخیر نتایج قبلی خود را تکرار
 می کنند و هیچ گونه ارتقایی در جایگاه آنها به چشم نمی خورد و 
در این میان با آوردن چند بازیکن جوان که در طی فصل از آنها در 
ترکیب تیم هم استفاده نمی شود جوانگرایی تیم را بهانه ای برای 
عدم کسب نتایج مطلوب می کنند، البته هندبال را می بایستی 
کمی متفاوت تر دانست؛ چرا که این تیم با توجه به لغو قرارداد با 

مهاجرت بازیکنان به تیم های دیگر مواجه شد. 
در بین باشگاه های خصوصی نیز دو باشگاه فولاد ماهان و گیتی 
پسند توانس��تند کمک های خوب وش��ایانی به تیمداری بخش 
بانوان داشته باشند که در این میان س��هم ماهان بیشتر بود که 

متاسفانه این مساله امروز دیگر خبری از آن نیست. 
به هر جهت در آس��تانه برنامه ریزی و تش��کیل جلسات مختلف 
هیات مدیره های باش��گاه ها و همچنین بحث مالی ابتدای سال 
ارگان ها و سازمان هایی که می توانند در بخش ورزش و به ویژه 
ورزش بانوان کمکی داش��ته باشند لازم اس��ت این نکته را به 

مدیران باشگاه های ذوب آهن، سپاهان و... یادآوری کنیم که لطفا 
نگاه عمیق تر، با برنامه ریزی و هدفمندی در خصوص تیمداری 
ورزش بانوان داشته باش��ید. حمایت از بانوان ورزشکار استان در 
جهت رشد و ارتقای سطح کمی و کیفی آنها پشتوانه سازی برای 
تیم های مختلف را در کنار فعالیت همکاری با هیات ها  در دستور 
برنامه خود قرار دهید و همچون بخش آقایان نگاه حرفه ای تر و 
یکس��ان تری در خصوص تیم ها، نوع قرار داد و خدمات و نتایج 

به ورزش بانوان داش��ته باش��ید. چرا آمار ملی 
پوشان اصفهان در رش��ته های مختلف 

در حال کاه��ش و یا به ط��ور کامل از 
بین رفته است برای سال های آینده 
در رش��ته هایی مثل شمشیربازی، 
هندبال، بس��کتبال، کاراته و.... که 
همیشه بیشترین سهمیه تیم های 

ملی را داشتیم 

چه برنامه ای دارید؟ برای رده های پایه ای که در حال حاضر ملی 
پوش هستند و پر انگیزه و انرژی هستند به منظور بی راهه نرفتن 

و ادامه روند قهرمانی چه برنامه ای دارید؟ 
در هر صورت ارگان های مختلفی که در حوزه ورزش فعال هستند 
از متولی اصلی که اداره کل ورزش و جوانان اس��ت تا شهرداری، 
باش��گاه ها، هیات ه��ا و ارگان ها م��ی توانند با برنام��ه ریزی و 
هماهنگی های لازم با یکپارچه کردن مسیر از موازی کاری دوری 
کرده و برنامه ریزی هدفمند و مدونی برای ورزش بانوان داشته 
 باشند. خوشبختانه ورزشکاران بانوی اصفهان در تمامی رشته ها

 از تیم��ی گرفت��ه ت��ا انفرادی 
ظرفیت و پتانس��یل 
ق��رار گرفتن بر 
روی س��کو را 

دارند. 

مدیران محترم! لطفا از روی اجبار در بانوان تیمداری نکنید

قهرمان کاراته ای که شهید مدافع حرم نامیده شد مراسم تجلیل از خانواده شهید علیرضا نوری، ورزشکار 
مدافع حرم در سالن آمفی تئاتر باشگاه کارگران 

اصفهان برگزار شد.
سرهنگ علی قاسمی در مراسم تجلیل 
از قهرمانان و ن��ام آوران هیأت کاراته و 
مراسم تجلیل از خانواده شهید مدافع 
حرم اظهار داشت: شهید علیرضا نوری 
کاراته کای فرهیخته بسیجی به عنوان مدافع 
حرم، با ش��هادت خود ولایت مداری خود را 

ثابت کرد و جان خود را در راه دفاع از ناموس مسلمانان و 
کیان ملت مسلمان فدا کرد. این شهید بزرگوار نمونه ای 
از خروجی کاراته اصفهان است که از خداوند متعال عُلو 

درجات را برای وی طلب می کنم.
وی افزود: مقام معظم رهبری امس��ال را ب��ه نام دولت و 
ملت، همدل��ی و همزبانی نام گ��ذاری فرمودند که ما به 

عنوان خانواده تأثیرگذار ورزش استان اگر به دنبال تحقق 
این شعار هستیم باید به عنوان الگوهای پایدار جامعه از 

سایرین جلوتر باشیم.
قاس��می گفت: همدلی، ب��دون نگرش صحیح میس��ر 
نخواهد شد و همزبانی نیز با وجود تحقق در صحبت های 
مسوولان در سال های گذش��ته، کمتر به صورت عملی 

درآمده است.
وی ادامه داد: باید خدا را شاکر باشیم که در زمانی به دنیا 
آمده و زندگی می کنیم که زحمات و س��ختی های نشر 
اسلام را گذشتگان کشیده اند و اس��لام ناب به دست ما 
رسیده، بنابراین کار ما امروز بس��یار آسان است. ضمن 
اینکه، مسوولیت در اسلام یک پسُت نیست، بلکه محل 

خدمت صادقانه به مردم است و باید فرصتی که خداوند 
در اختیار ما قرار داده است را مغتنم بشماریم.

پس از صحبت های سرهنگ قاس��می از خانواده شهید 
علیرضا نوری که از قهرمانان کاراته و دارای دان یک بوده 
و اول فروردین ماه امسال به شهادت رسیده است، تجلیل 

به عمل آمد.
پس از تقدیر از خانواده شهید علیرضا نوری، خانواده این 
شهید بزرگوار چند دقیقه ای برای حاضران در جلسه از 

اوصاف این شهید گفتند که با گریه حضار همراه بود.

عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال با بیان اینکه انتشار 
قرارداد س��رمربی تیم ملی فوتبال کار درس��تی نبود، 
گفت: با این حال همه دیدند که چیز مبهمی در قرارداد 
کی روش وجود ندارد. شهرام دبیری درباره انتشار پیش 
نویس قرارداد کارل��وس کی روش در رس��انه ها با بیان 
مطالب فوق، اظهار کرد: ما قبلا شفاف درباره مبلغ قرارداد 
کی روش صحبت کرده بودیم و مبلغ قرارداد او اعلام شده 
بود. انتش��ار این قرارداد کار درس��تی نبود و نباید آن را 
رسانه ای می کردند، هرچند چیز مبهمی در قرارداد وجود 
نداشت. وی درباره انتقادها به بعضی از بندهای قرارداد از 
جمله هزینه دندانپزشکی، خاطرنشان کرد: این واقعا چیز 
کوچکی است و حتی قابل طرح نیست. کی روش در ایران 
پیش هر دندانپزشکی برود، دندان هایش را رایگان درست 
می کنند و از او پول نمی گیرند. به نظرم منتقدان قرارداد 
کی روش، به دنب��ال بزرگنمایی هس��تند. عضو هیات 
رییسه فدراسیون فوتبال درباره مبلغ قرارداد سرمربی 
تیم ملی هم یادآور شد: مبلغ پنج میلیارد تومان در حالی 

که بعضی از بازیکنان فوتبال دو میلیارد می گیرند، بالا 
نیست. این مبلغ در مقایسه با دریافتی بعضی از مربیان 
داخلی زیاد نیست. ضمن اینکه کی روش حرفه ای ترین و 

سطح بالاترین مربی  است که به ایران آمده است.
دبیری در ادامه، در خصوص آخرین وضعیت س��رمربی 
تیم ملی تاکید کرد: من هفته گذشته فدراسیون فوتبال 
بودم و دقایقی هم با کی روش حرف زدم. از نظر ما ماندن 
کی روش قطعی اس��ت و می خواهیم که او در تیم ملی 

بماند.
وی ادامه داد: کی روش یکسری امکانات، زمین تمرین 
و پشتیبانی مالی می خواهد. حالا قرار شد جلسه هیات 
رییسه فوتبال این هفته تشکیل ش��ود و در این جلسه 
صحبت هایی صورت بگیرد. عضو هیات رییسه فدراسیون 
فوتبال در پایان درباره انتخاب سرپرس��ت تیم ملی هم 

گفت: به کفاشیان پیشنهاد دادم ما گزینه خود را انتخاب 
و آن را ب��ه کی روش معرفی کنیم. در جلس��ه این هفته 

هیات رییسه در این باره هم صحبت خواهیم کرد.

    با افش�اکنندگان قرارداد ک�ی روش برخورد 
می کنیم

مدیرکل حراس��ت وزارت ورزش و جوانان ب��ا انتقاد از 
افشای قرارداد کارلوس کی روش گفت: در حال بررسی 
این ماجرا هستیم و با افشا کنندگان قرارداد وی برخورد 

قانونی خواهیم کرد. 
رضا حس��نی خو در خصوص اینکه چه زمانی نشس��ت 
بعدی وی و کفاشیان با کارلوس کی روش برگزار خواهد 
شد، گفت: کفاشیان به خارج از کشور رفته و منتظریم 
تا وی برگردد و برای ادامه مذاکرات جلس��ه را تشکیل 

دهیم. در ش��رایط کنونی تا زمانی که رییس فدراسیون 
حضور نداشته باشد نمی توان جلسه ای ترتیب داد. وی 
در خصوص انتقاداتی که از ادبیات کی روش مطرح کرده 
بود، گفت: به هرحال من صحبت کردم و گفتم که این 
ادبیات در شأن ملت ایران نیست. البته کی روش هم این 
حرف ها را تکذیب کرد و زیبنده ملت ایران نیس��ت این 

اظهارات مطرح شود.
مدیرکل حراس��ت وزارت ورزش و جوانان در پاس��خ به 
این سوال که آیا جلسه جداگانه ای با کی روش تشکیل 
خواهی��د داد؟ خاطرنش��ان ک��رد: من بن��ای دور زدن 
فدراسیون فوتبال را ندارم و در تمامی مراحل کار تاکید 
بر این داریم که رییس فدراسیون حضور داشته باشد و 
در کنار آنها قرار داریم. از حسنی خو در خصوص انتشار 
قرارداد محرمانه کی روش پرسیدیم که وی در این باره 

پاس��خ داد: این کار خلاف اخلاق حرفه ای بوده و 
کار درستی انجام نگرفته است. ما به دنبال این 

هس��تیم که چه 
کسی این کار 
را انجام داده و 

پیگیری های خود 
را آغاز کرده ایم. وی در پاسخ به این پرسش 

که آیا احتمال انتش��ار این ق��رارداد از بدنه وزارت 
ورزش وجود دارد، گفت: بعید می دانم این کار از 
بدنه وزارت ورزش صورت گرفته باشد. من الان 
نمی گویم که از داخل فدارسیون این کار انجام 
گرفته است. ما به دنبال این موضوع هستیم و 
مطئمن باشید با مس��ببان آن برخورد قاطع و 

قانونی خواهیم کرد.

واکنش ها به افشای قرارداد کی روش ادامه دارد

برخورد با افشاگران؛ آیا پای فدراسیون در میان است؟!

خیلی از روس��ای فدراس��یون ها و کارشناسان منتظر 
هستند تا اساس��نامه جدید به دست ش��ان برسد، بلکه 
 بتوانن��د نظ��رات خ��ود را ب��رای بهبود ورزش کش��ور

 ارائه کنند.
برای آنکه اساسنامه فدراسیون های ورزشی یک شکل 
 شود و از تضادها در اساسنامه های مختلف فدراسیون های

ورزشی جلوگیری به عمل بیاید، مسوولان ارشد ورزشی 
ایران تصمیم گرفتند که اساس��نامه مش��ترک را تهیه 
کرده و در اختیار آنها قرار دهند. این اتفاق در بیان بسیار 
زیبا و منطقی به نظر می رس��د، اما در عمل باید اعتراف 
کرد که بند بند اساسنامه مشترک می تواند جای بحث 
داشته باشد. اگر اساسنامه مشترک بتواند منفعت همه 
فدراس��یون ها را به همراه بیاورد و آنه��ا را در مدیریت 
حوزه های مختلف ورزش��ی کمک کند، بدون ش��ک از 
ایده کارامد خواه��د بود، اما لحاظ ک��ردن بندهایی که 
اهداف خاص حقوقی در پی داش��ته باشد، می تواند در 
اجرا فدراس��یون ها و مدیران را با مش��کلات عدیده ای 

مواجه سازد.
تدوین همین اساسنامه جدید فدراسیون های ورزشی 
مدتی است که در اولویت فعالیت های مسوولان وزارت 
ورزش و جوانان قرار گرفته و خبرهای رسیده حاکی از آن 

اس��ت که پیش نویس آن آماده شده و به زودی به تایید 
خواهد رسید، اما ازگوشه کنار اخباری به گوش می رسد 

که حاکی از ابهامات فراوان در این پیش نویس است.
یکی از مهم ترین موارد و ابهامات این پیش نویس درج 
عنوان نماینده هیات ها به جای روس��ای هیات هاست 
که دس��ت وزارت ورزش را برای هر نوع انتصاب و عزل 
رییس فدراسیون باز می گذارد؛ چراکه روسای هیات ها 
با شناختی که از عملکرد و فعالیت رییس فدراسیون خود 
دارند می توانند با اجماع و تحلیل برای ابقا و انتخاب فرد 

مورد نظرشان رأی دهند.
 ام��ا نماینده اس��تان که قطعا از س��وی مدی��ر کل و با 
هماهنگ��ی وزارت ورزش انتخاب خواهد ش��د، مجری 
بی چون و چرای دستورات اس��ت. )در اساسنامه دوران 
طاغوت نماینده هیات ه��ا با تایید س��ازمان ورزش در 

مجامع حضور می یافتند.(
ابهام دیگ��ر و مهمی ک��ه در پیش نوی��س فعلی وجود 
دارد و خیلی از اهال��ی ورزش از آن بی اطلاع هس��تند 
انتصابی شدن روسای فدراس��یون های غیرالمپیکی با 
فرمولی خاص اس��ت. در پیس نویس جدید اساسنامه، 
بندی جنجالی وجود دارد که طب��ق آن وزارت ورزش و 
جوانان )بالطبع وزیر ورزش و یا یکی از معاونان( به عنوان 

جانشین مجمع فدراسیون هایی معرفی می شود که در 
زمره رشته های مورد تایید کمیته بین المللی المپیک 

قرار ندارند.
این بدان معناس��ت که وزارت ورزش می تواند به عنوان 
جانش��ین مجمع تصمیم به ع��زل یا انتصاب ریاس��ت 
فدراسیون های غیر المپیکی بگیرد که این بند نیز نقض 

آشکار دموکراسی ورزشی است.
از دیگر م��وارد مورد ابهام در این پی��ش نویس می توان 
به افزای��ش رأی وزیر از یک رأی به دو رأی اش��اره کرد. 
البته این ها گوشه ای از ابهاماتی اس��ت که به دلیل در 
دسترس نبودن این پیش نویس و توس��ط برخی افراد 

انتشار یافته است. 
حال س��وال اساسی اینجاس��ت که چرا پیس نویس در 
اختیار فدراسیون ها، کارشناس��ان و حتی رسانه ها قرار 
نمی  گیرد تا با بررسی دقیق تر و خرد جمعی جلوی خیلی 

 از چند باره کاری ها و مشکلات گرفته شود.
آیا فدراس��یون ها ک��ه باید این اساس��نامه را ب��ه تایید 
فدراس��یون های جهانی خود برس��انند نیز نامحرمند؟ 
به هر حال می توان با در اختی��ار قراردادن پیش نویس 
اساسنامه جدید به فدراسیون ها به جمع بندی بهتری 

رسید و به معنای واقعی واژه»خرد جمعی« را معنا کرد.

درآمدهای میلی��اردی و ناتوانی در تامی��ن هزینه های 
اولیه تیم های پایه و ملی فوتبال، پارادوکسی را در مساله 
اداره این تیم ها ایج��اد کرده که بی راه نیس��ت دلیل آن 
را در ضعف ه��ا و ابهام های مدیریتی جس��ت وجو کنیم. 
اگرچه هزینه ای که در تیم ه��ای ملی فوتبال ایران انجام 
می شود، در قیاس با کشورهای اروپایی که حتی آسیایی ها 
چندان زیاد نیس��ت و بعضا به مراتب هم کمتر است، اما 
مدیریت توام با ضعف در تخصی��ص اعتبار هرقدر اندک 
و کم توجهی به تیم های پایه، پایه های فوتبال ملی ایران 
را ل��رزان می کند. در ش��رایطی که س��ازمان لیگ متاثر 
از سیاس��ت گذاری های کلان فدراس��یون، هزینه کردن 
باشگاه ها برای ساخت و تجهیز آکادمی، تشکیل تیم های 
پایه و توجه ویژه به آنه��ا را الزامی اع��لام می کند، خود 
فدراس��یون ظاهرا رغبت چندانی به این مهم ندارد. یک 
نمونه آن می تواند لغو پی در پی اردوهای تدارکاتی خارجی 
و بسنده کردن به برنامه های از پیش تنظیم شده باشد؛ 
یک نمونه دیگر امکانات نسبتا ضعیف در تمرینات داخلی 
از جمله زمین های بی کیفیت، ناهموار و آسیب زا در کمپ 
تیم های ملی، البسه و... باش��د. یک نمونه بدون  قرارداد 
بودن و حتی مش��خص نبودن مبلغ توافقی اعضای کادر 
فنی تیم های جوانان، نوجوانان و... باشد. در آخر هم اینکه 

مربیان این تیم ها که شغل دیگری ندارند و بعضا به خاطر 
این کار شغل قبلی را از دست داده اند، پس از حدود پنج 
ماه فعالیت حتی یک  ریال دریافت نکرده اند. اسف بار است 
وقتی می شنویم مربی که با بیش از ۴۰ سال سن، از ۹۰۰ 
هزار تومان حقوق معلمی هم گذشته و کارش را به اجبار 
به خاطر تیم ملی رها کرده و برای تیم ملی استعدادیابی 
می کند، اما ش��ش ماه اس��ت حقوقی دریافت نکرده و با 
قرض و بدهی عید را گذراند. این ها در شرایطی است که 
۲۹ فروردین، یک ماه می شود که تمام توجه فدراسیون به 
توافق و قرارداد با کارلوس کی روش است و اتفاقا در آنجا 
هم س��رمربی تیم ملی از وضع امکانات همچنان ناراضی 
است. بی ش��ک هیچ کدام در ش��أن تیم های ملی ایران 
نیست و این س��وال در اذهان عمومی شکل می گیرد که 

پس درآمد فدراس��یون فوتبال از کجاس��ت؟ آیا از فیفا 
پولی نمی گیرد؟ آیا س��همی از AFC ب��ه خاطر حضور 
در بازی های بین المللی دریافت نمی کند؟ آیا س��ازمان 
لیگ درصدی را از تبلیغات و مس��ابقات باشگاهی به این 
نهاد نمی دهد؟ آی��ا بودج��ه ای از وزارت ورزش و جوانان 
نمی گیرد؟ اسپانسر ندارد؟ تکلیف درآمد از شرکت های 
حامی چون فناپ چه ش��د؟ پول حق پخش تلویزیونی 
را نمی گیرد؟ کمیته اقتص��ادی و بازاریابی چه می کند؟!  
گاهی اوقات صحبت  از تحریم ها به می��ان می آید، اما پر 
واضح است که تحریم ها فقط می تواند دریافت مطالبات از 
فیفا را از موارد فوق تحت الشعاع قرار دهد که البته بخش 
عم��ده ای از آن هم در قالب پرداخت ق��رارداد کی روش، 

دریافت شده است. 

گزارشی از بندهای اساسنامه جدید که می تواند دردسرساز شود

چرا پیش نویس اساسنامه در اختیار فدراسیون ها قرار نمی گیرد؟
ابهام بزرگ

درآمدهای میلیاردی و ندیدن حق چند میلیونی

 ستاد بازی های پارالمپیک ریو، از تولید سری دوم سکه های
یادبود مس��ابقات المپیک و پارالمپی��ک ۲۰۱۶ خبر داد. 
در سری دوم، س��که هایی با نماد رش��ته های بسکتبال، 
 راگبی، قایقرانی ویژه بازی های المپیک و رشته پاراکانو، ویژه

 بازی های پارالمپیک به ارزش یک رئال )واحد پول برزیل( 
 ضرب و وارد بازار می ش��وند.تولید س��که های یادبود این

 بازی ها از ماه نوامبرگذش��ته آغاز شده و ش��ور و اشتیاق 
بی نظیری میان مردم این کشور به وجود آورده است.

این سکه ها با روکش های طلا و نقره، وجه سنتی بازی ها را 
نشان می دهند و راه خوبی برای درگیر کردن عموم مردم 

با این رویدادهای مهم ورزشی هستند. علت انتخاب چهار 
رشته ای که در س��ری جدید جمع آوری شده و به عنوان 
مجموعه نگهداری شوند. ضرب سکه های یادبود بر اساس 
یک سنت قدیمی از بازی های المپیک ۱۹۵۲ هلسینکی 
به یادگار مانده و بر روی هر کدام از س��که ها نمادی از یک 
رش��ته و در طرف دیگر یکی از نمادهای فرهنگی کشوری 
که محل برگزاری بازی هاس��ت، درج شده است. این برای 
اولین بار اس��ت که در تاریخ برزیل تولید سکه های یادبود 
المپیک و پارالمپیک با همکاری بانک مرکزی این کش��ور 

انجام می شود.

 ضرب سری جدید سکه های یادبود  
بازی های المپیک و پارالمپیک ۲۰۱۶
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سرمربی استقلال بعد از دو شکس��ت برابر فولاد و نفت در 
دور رفت رقابت های لیگ برتر، درپاس��خ به سوالی درباره 
وضعیت روحیه بازیکنانش بعد از دو شکست متوالی بیان 

کرد:» فوتبال همین است.«
وی اظهار داشت: »رئال مادرید و منچستر هم همین اواخر 
شکست خورده اند. قطعا شکل گیری یک تیم زمان می برد. 
ما هم��ه بازیکنانمان را در اختیار نداری��م و با این وجود تا 
اینجای کار خ��وب نتیجه گرفته ایم. ما 18 امتیاز کس��ب 
کرده ایم و مطمئنم که این تیم راحت قهرمان می ش��ود. 
روزی تیمم در رده شانزدهم جدول بود و گفتم که قهرمان 
می ش��ویم و الان هم می گویم که راحت ت��ر از هر دوره ای 

قهرمان می شویم.«
 امیدوارم که بازیکنانمان زودتر به تیم اضافه ش��وند. امیر 
قلعه نویی بعد از بازی تیمش برابر ذوب آهن در دور رفت که 
به شکست آبی پوشان منجر شد، بازهم از قهرمانی تیمش 
صحبت کرد! لازم به اشاره اس��ت که استقلال برابر نفت و 
فولاد هم پیش از این دیدار شکس��ت خ��ورده بود. وی در 
پنجم مهر؛ یعنی یک روز بعد از بازی با ذوب آهن گفته بود: 
» اوضاع ما خوب است. البته کمی مشکلات هم داریم. من 
چند سال پیش بعد از شکست برابر صبای قم که منجر به 

پانزدهم شدن تیمم شد، گفتم که قهرمان می شویم و این 
اتفاق هم افتاد. الان هم بعد از این س��ه بازی می گویم که 
ما قهرمان لیگ می ش��ویم. وقتی که فوتبال خوبی ارائه و 
حملات زیادی انجام می دهی��د، طبیعتا به نتیجه گرفتن 
امیدوار می ش��وید. من ف��ردی واقع بین هس��تم و وقتی 
تیمم بد بازی کن��د آن را صراحتا می گوی��م. مثل بازی با 
نفت مسجدسلیمان و اس��تقلال خوزستان که گفتم حق 

ما برد نبود.«
حالا او و تیمش مي دانند قهرماني را از دست داده اند و از 
طرفي، این صحبت هاي قلعه نویي ادامه همه صحبت هاي 

متناقض اخیر اوست. 
حالا او برخلاف پیش بیني اش نمي تواند قهرمان ش��ود، 
ولي به هر حال او امیر است. امیر قلعه نویی همیشه مدعی 
بوده که فردی نقدپذیر اس��ت و همه تقصی��رات را هم به 
گردن می گیرد، اما او ثابت کرده که در عمل کمتر اشتباهی 
را می پذی��رد. او در نیم فص��ل اول دلیل نتای��ج تیمش را 
ملی پوشانش دانست و بعد از جدایی آندو، علاقه داشت تا 
بیک زاده و صادقی را هم کنار بگذارد )به استناد اظهاراتش 
در آن مقطع در رس��انه ها( که در مورد اولی پشیمان شد 
و در مورد کاپیت��ان آن زمان تیمش ه��م وقتی مخالفت 

افشارزاده را دید، از آن چشم پوشی کرد. همه این مسائل 
درحالی رخ می داد که به گواه اکثر کارشناسان، استقلال 
یکی از بهترین یارگیری ها را در ابتدای فصل داش��ت. آنها 
با حفظ همه ملی پوشان شان، فخرالدینی، یعقوب کریمی، 
ش��هباززاده، فروزان و ابراهیمی را که ستاره های تیمشان 
بودند جذب کردند. استقلال با کمترین امید برای قهرمانی 
و اندک امید برای کسب سهمیه آس��یایی، به چهار بازی 
پیش رویش نگاه می کند؛ چهار مصاف که استقلال محکوم 

به گرفتن 12 امتیاز از آنهاست. 
قلعه نویی بعد از تساوی ناامیدکننده تیمش برابر ملوان، از 
تیمش دفاع کرد و گفت که ای��ن نمایش »بهترین« بازی 
تیمش در نیم فصل دوم بوده اس��ت. این سخن شاید یک 

روی واقعیت هم داشته باشد. شاید استقلال آنقدر بد بوده 
که عملکردی شبیه نیمه دوم برابر ملوان بهترین عملکرد 

آنها بوده است!
 این روزها همه از س��رمربی فصل بعد اس��تقلال صحبت 
می کنند و ظاهرا کس��ی باور ندارد که قلعه نویی سال بعد 
در استقلال خواهد ماند؛ چراکه هیچ کس مثل خود او به 
اس��تقلال با این همه خوش بینی ن��گاه نمی کند و به قول 

خودش، این روزها این فوتبال با آدم حرف می زند.
امیر ش��اید این روزها متزلزل تر از هر زم��ان دیگري زیر 
فشارها و رگبار انتقادات منصفانه و غیرمنصفانه به غروبش 
نزدیک مي ش��ود. ی��ک توصیه ب��ه او مي کنی��م: » براي 

بازگشت، عجله لازم نیست!«

غــروب زيـر رگـبار
آخرين روزهاي قلعه نويي در استقلال؟!

مدافع تیم فوتبال ذوب آهن برای س��ومین بار در طول 
لیگ چهاردهم یکی از بازی های حس��اس تیمش را از 
دست داد. ذوب آهن در سومین بازی متوالی و فینال گونه 
خودش در هفته های پایان��ی لیگ چهاردهم باید بعد از 
بازی مقابل اس��تقلال و نفت تهران به اهواز سفر کند و 
در برابر فولادی به میدان برود که خ��ودش از مدعیان 
قهرمانی در لیگ امسال اس��ت و امتیازات این مسابقه 
می تواند سرنوشت س��همیه لیگ قهرمانان آسیا را هم 

تحت تاثیر قرار دهد.
 ام��ا با وج��ود حساس��یت بالای ای��ن مس��ابقه، یحیی 
گل محمدی نمی تواند از تمامی نفرات تیمش استفاده 
کند و هادی محم��دی، مدافع میانی ای��ن تیم با کارت 
زردی که در بازی مقابل نف��ت دریافت کرد برای اولین 

بار سه اخطاره شد و بازی در مقابل فولاد را از دست داد. 
محمدی در حال��ی ای��ن کارت زرد را گرفت که با کمی 
دقت بیش��تر می توانس��ت اجازه فرار ب��ه وحید امیری 
ندهد و پنالتی به هم��راه کارت زرد را ب��رای تیمش به 
ارمغان نیاورد، ولی به هر حال در این روزهای حساس، 
ذوب آهن باز ه��م باید با غیبت یک��ی از بازیکنان اصلی 

تیمش آن هم در یک بازی فینال گونه کنار بیاید.
اما جالب اینجاس��ت که محمدی قبل از این، دو بار در 
جریان لیگ با کارت قرمز داوران روبه رو شده و بازی های 
مهم تیمش در مقابل سپاهان )دور رفت( و پرسپولیس 
)دور برگشت( را از دست داده و این بار هم محرومیت او 
در مقابل فولاد، هت تریک غیبت محمدی در بازی های 

حساس را تکمیل می کند.

در شرایطی که نمایندگان فوتبال اصفهان برگزارکننده 
حس��اس ترین بازی های هفته بیست و ششم لیگ برتر 
بودند، همه چیز به سود س��پاهان و ذوب آهن به پایان 
رس��ید تا هم وضعیت ش��اگردان حس��ین فرکی برای 
نزدیک ش��دن به پنجمین عنوان قهرمانی خودشان در 
تاریخ لیگ برتر بهتر شود و هم ذوب آهن با شکست نفت 
تهران خودش را آماده قهرمان��ی در فینال جام حذفی 
کند. از یک طرف ذوب آهن در شرایطی پنج گل به تیم 
نفت تهران زد که ش��اگردان علیرض��ا منصوریان برای 
حفظ صدرنش��ینی به اصفهان آمده بودند و این نتیجه 
می تواند یک برد تاریخی را در کارنامه ذوب آهن به ثبت 
برساند. از طرف دیگر، این مسابقه در حدود یک ماه دیگر 
در فینال جام حذفی هم تکرار خواهد ش��د و شاگردان 

یحیی گل محمدی با اعتماد به نفسی که به واسطه این 
برد پر گل کس��ب کرده اند، می توانند در آن مسابقه هم 
تاریخ ساز شوند. البته پیروزی ذوب آهن در مقابل نفت 
یک برد دو جانبه هم بود و باعث ش��د تا تیم همشهری 
یعنی سپاهان، بهترین اس��تفاده را از این فرصت ایجاد 
شده ببرد. سپاهاني ها از برد قاطع ذوب آهن مقابل نفت 
تهران خوشحال ش��دند و این موضوع مي تواند در ادامه 

به سپاهان کمک کند.
 ذوب آهن که ی��ک بار دیگر هم س��پاهان را آس��یایي 
کرده اس��ت،  در ای��ن روزها ب��ه ش��خصیت تیمی لازم 
دس��ت پیدا کرده و اگر یحیی بتواند تیمش را با همین 
 روند به پیش ببرد، س��همیه لیگ قهرمانان آسیا توسط 

ذوب  آهن کسب می شود.

پريرا؛  محبوب مغضوب
لوس��یانو پریرا که در مقطعی از فصل به خاطر عملکرد نه چندان خوبش مورد 
غضب هواداران اصفهان��ی قرار گرفته بود، ب��ا گلزنی و درخش��ش در دو دیدار 
اخیر س��پاهان، هم س��تاره تیمش بوده و هم پایه گذار دو پیروزی مهم برابر دو 
رقیب پرطرفدار. از آنجا که لوس��یانو پری��را به عنوان یکی از س��تاره های لیگ 
سیزدهم و ارکان اصلی قهرمانی فصل گذشته فولاد خوزستان به سپاهان آمد، 
یکی از خریدهای موفق باش��گاه اصفهانی در نقل و انتقالات تابستانی بود. این 
مهاجم برزیلی اما در مقطعی از فصل به هیچ وجه انتظارات را برآورده نکرد و با 
عملکردی ناامیدکننده کار را به جایی رساند که مورد اعتراض شدید هواداران 
قرار گرفت و آماج شعارهای تند آنها شد. شیمبا، در دو هفته اخیر متحول شده 
و به روزهای اوجش بازگشته تا نقش یک س��تاره بی بدیل را برای سپاهان ایفا 
کند. این بازیکن که در دیدار هفته گذش��ته برابر تراکتورسازی روی هر دو گل 
 تیمش تاثیرگذار بود، برابر پرسپولیس هم در وقت های اضافه گلزنی کرد تا در 
سرنوشت س��ازترین مقطع فصل، بدل به ستاره کلیدی س��پاهان شود. با این 

درخشش، احتمالا  او اکنون در قلب هواداران سپاهان جای دارد.

 فعالیت باشگاه هفت الماس قزوين 
در  بسکتبال تعلیق شد

فدراسیون بسکتبال، فعالیت تیم هفت الماس قزوین در لیگ حرفه ای بسکتبال 
کشور را به حالت تعلیق درآورد. سایت فدراسیون بسکتبال با صدور اطلاعیه ای، 
فعالیت های باش��گاه هفت الماس قزوین در بسکتبال کش��ور را تعلیق کرد. در 
اطلاعیه فدراسیون بسکتبال آمده اس��ت: »نظر به اینکه نتیجه تست دوپینگ 
پنج بازیکن تیم بس��کتبال هفت الماس قزوین مثبت اعلام ش��ده و با عنایت به 
ضرورت بررس��ی دقیق موضوع و اتخاذ تصمیم در این رابطه، تمام فعالیت های 
تیم بس��کتبال هفت الماس قزوین از تاریخ 2۹ فروردین م��اه در لیگ حرفه ای 
بسکتبال کشور در فصل ۹۴-۹۳ تا تشکیل کمیته انضباطی فدراسیون به حالت 

تعلیق درخواهد آمد«.

شروع تمرينات تیم فوتبال ذوب آهن؛ از امروز
تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان تمرینات خودش را ب��راي ادامه رقابت هاي 
لیگ برتر و مصاف با تیم فولاد خوزس��تان در هفته بیس��ت و هفتم از امروز 
آغاز خواهد کرد. سبزپوشان دیار زاینده رود امروز از ساعت 17 در مجموعه 
ملت حضور خواهند یافت و تمرینات آمادگ��ي خود را براي رویارویي با تیم 
فولاد خوزستان از سر خواهند گرفت. ذوب  آهن که در هفته بیست و ششم 
با نتیجه 5 بر ۳ نفت تهران را مغلوب کرده بود، روز یکشنبه ششم اردیبهشت 
ماه در ورزش��گاه غدیر اهواز رودرروي تیم فوتبال فولاد خوزس��تان خواهد 

ایستاد. سپاهان نیز از امروز تمریناتش را پي خواهد گرفت.

اخ�بار  ک�وتاه
 

واي از هاديبراي سپاهان هم خوب شد
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دکوراسیون

یک�ی از غذاه�ای فرانس�وی که بس�یار خوش 
طعم و پر خاصیت اس�ت، س�وپ پیاز فرانسوی 
اس�ت. مونا کلانت�ری، مربی و مدرس آش�پزی 
و کارش�ناس صنای�ع غذایی در خص�وص این 
غ�ذای فرنگی بدی�ن ترتی�ب اش�اره می کند:

گوشت چرخ شده بدون چربی:   500 گرم
آرد سوخاری:   1 لیوان

تخم مرغ: 1 عدد
فلفل دلمه ای:  1 عدد

هویج:  2 عدد متوسط

مغز کرفس یا مخلوط گیشنیز و سبزی های معطر:  
1 لیوان

رب گوجه:  2 قاشق غذاخوری
پیاز داغ:   6-5 قاشق غذاخوری

نمک، فلفل، زردچوبه، زعفران:    به مقدار لازم

با غذاهای فرنگی آشنا شویم 
آشپزی  مثبت

سوپ پیاز فرانسوی سر بکشید!

مواد لازم

طرزتهیه

ابتدا پیازهای خلال شده را در قابلمه ریخته و حرارت می دهیم 
تا نرم ش��ود. سپس سس س��ویا، نمک و فلفل اضافه می کنیم 
و آب مرغ و سس س��فید را به همراه برگ بو اضافه می کنیم و 
اجازه می دهیم 20 تا 25 دقیقه با شعله ملایم حرارت ببیند و 
 به اصطلاح جا بیفتد.  بعد از آن برگ بوها را از مواد خارج کرده و 
2 قاشق غذاخوری آبلیمو اضافه می کنیم. در مرحله آخر هم پنیر 
را در سوپ ریخته و 5 دقیقه دیگر حرارت می دهیم و پس از آن از 

روی حرارت برداشته و نوش جان می کنیم.

سبک زندگی تان را    اصـــــــــلاح کـنـیـد !

آگهی مناقصه منطقه نه شهرداری اصفهان آگهی مناقصه 94-01

منطقه 9شهرداری اصفهان  معاونت عمران شهری شهرداری اصفهان 

شهرداری منطقه 9 در نظر دارد پروژه های ذیل را تعیین پیمانکار نماید  شـهرداری اصفهان در نظر دارد جهت اجرای پروژه های زیر از طریق برگزاری مناقصه 
انتخاب پیمانکار نماید. 

مبلغ برآورد نام  پروژه 
اولیه تقریبی 

مدت ردیف اعتباری
اجرا 

عملیات

سپرده شرکت در 
مناقصه به ریال 

مناسب سازی معابر پارک 1
جهت تردد معلولین

57/500/000 ماه 500/000/0003300203

زیباسازی و روانسازی 2
عبور و مرور اطراف مسجد

57/500/000 ماه 500/000/0003300109

ساماندهی قطعات فضای 3
سبز پارک فرشتگان

 پارک مهر 

57/500/000 ماه 500/000/0003500102

ساماندهی مادی 4
کوچه جنت 

57/500/000 ماه 500/000/0003500189

احداث آبراه خیابان آیت 5
اله اشرفی اصفهانی 

57/500/000 ماه 500/000/0003200102

57/500/000 ماه 500/000/0003500189ساماندهی مادی سم 6

مبلغ برآورد اولیه نام  پروژه 
تقریبی به ریال

محل تامین 
اعتبار شهرداری 

مدت اجرای 
عملیات

سپرده شرکت 
در مناقصه به 

ریال 

احداث باند دوم خیابان بنت الهدی 
صدر )94-01-01(

//636/500/000 ماه منطقه 10/000/000/00012

احداث خیابان شهید علاقه مندان 
)94-01-02(

//636/500/000 ماه منطقه 10/000/000/0008

اجرای خط انتقال آب از مخزن 
شماره 1 به مخازن 3 و 4 کوه صفه 

)94-01-03(

//429/000/000 ماه منطقه 7/500/000/0005

احداث سرویس های بهداشتی امداد 
و پارک وحش صفه )94-01-04(

//515/500/000 ماه منطقه 3/000/000/0005

احداث پارکینگ جنب ساختمان 
شهرداری  )94-01-05(

//312/500/000 ماه منطقه 2/000/000/0009

تذکرات: 
 شرکت کنندگان موظف به ارایه رتبه بندی مرتبط از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست 

جمهوری می باشد. 
 پیمانکاران ملزم به ارایه اسناد و مدارک شرکت، گواهی تشخیص صلاحیت ، گواهی تایید صلاحیت ایمنی  
و سوابق کاری خود قبل از تهیه اسناد می باشند، بدیهی است تحویل اسناد مناقصه منوط به ارزیابی سوابق 

و توان شرکت کنندگان می باشد. 
 برنـده مناقصه جهت عقد قرارداد باید معـادل 5درصد مبلغ مورد پیمان را به عنوان تضمین تعهدات 

پیمان به صورت ضمانتنامه بانکی،  اسناد خزانه یا اوراق مشارکت به شهرداری تسلیم نماید. 
 واجدین شرایط می توانند از تاریخ 94/01/30 لغایت 94/02/08 همه روزه به جزء روزهای تعطیل به حوزه 
معاونت عمران شـهری واقع در خیابان کاوه ابتدای اتوبـان دکتر چمران مراجعه و با ارایه معرفینامه کتبی 
شـرکت و سـایر مدارک نسـبت به دریافت اسـناد مناقصه اقدام نمایند. لازم به ذکر است کلیه اسناد 
مناقصه می بایست توسط شرکت کننده تایید، مهر و امضا شده و طبق شرایط مناقصه ضمیمه پیشنهاد 

خود نمایند. 
 آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 12 روز چهارشنبه مورخ  1394/02/09 می باشد، 

بدیهی است دریافت پاکت ها بعد از ساعت مقرر امکان پذیر نمی باشد. 
 حضور نماینده تام الاختیار و مطلع به آنالیز قیمت پیشنهادی و با معرفینامه کتبی پیمانکار در روز بازگشایی 

پاکت ها جهت ارایه توضیحات تکمیلی احتمالی در محل معاونت عمران شهری الزامی است. 
 شهرداری اصفهان در رد یک یا تمام پیشنهادات مختار است. 

 برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد 
شد. 

 هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد. 
 جهت دریافت اطلاعات بیشتر به آدرس اینترنتی http://www.isfahan.ir مراجعه نمایید. 

تذکرات: 
1-شـرکت کنندگان موظف به ارایه رتبه بندی مرتبط از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاسـت 

جمهوری می باشد. 
2-پیمانکاران ملزم به ارایه اسناد و مدارک شرکت، گواهی تشخیص صلاحیت و سوابق کاری خود قبل از تهیه 
اسناد می باشند، بدیهی است تحویل اسناد مناقصه منوط به ارزیابی سوابق و توان شرکت کنندگان می باشد. 
3-واجدین شرایط می توانند از تاریخ نشر این اطلاعیه همه روزه به جزء روزهای تعطیل به شهرداری منطقه 
9 واقع در خیابان میرزا طاهر،  میدان وحدت و با ارایه معرفینامه کتبی شرکت و سایر مدارک نسبت به خرید 
اسـناد مناقصه اقدام نمایند. لازم به ذکر است کلیه اسناد مناقصه می بایست توسط شرکت کننده تایید، 

مهر و امضا شده و طبق شرایط مناقصه ضمیمه پیشنهاد خود نمایند. 
4-آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا تاریخ 94/2/21 می باشد،

 بدیهی است دریافت پاکت ها بعد از ساعت مقرر امکان پذیر نمی باشد. 
5-شهرداری منطقه در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است. 

6-حضور نماینده تام الاختیار و مطلع به آنالیز قیمت پیشنهادی و با معرفینامه کتبی پیمانکار در روز بازگشایی 
پاکت ها در محل الزامی است. 

7-برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشـوند سـپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد 
شد. 

8-برنده مناقصه جهت عقد قرارداد بایدمعادل 5 درصد مبلغ مورد پیمان را به عنوان تضمین تعهدات پیمان 
به صورت ضمانتنامه بانکی و یا  اسناد خزانه به شهرداری تسلیم نماید. این ضمانتنامه طبق ماده 34 شرایط 

عمومی پیمان آزاد می گردد. 
9-هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد. 



80ش��ماره 2347  یکش��نبه  30 فروردین 311394 i s f a h a n z i b a . i r

مافياي شطرنج!

خلعتبري برمي گردد؟رفتي اي عاشق...!درود بر ساحت كشتي

محروميت عجيب كرار
عجيب  هفته

ته
 هف

ت
اقا

اتف

تلخ هفتهتوقع هفته

حکم هفته

تصميم هفته

احسان قائم مقامی، استاد بزرگ شطرنج ایران به تازگی از سفر 
یک ماهه به آمریکا بازگشته است. هرچه سفر قائم مقامی و حضور 
او در چندین مسابقه بین المللی در آمریکا کمتر رسانه ای شد، 
سفر جعفر کامبوزیا ،رییس فدراسیون شطرنج به کانادا حاشیه های 
بسیاری به دنبال داشت.  برخی اهالی این رشته از سفر طولانی 
مدت رییس فدراس��یون به خارج از کش��ور و عدم حضور او در 
فدراسیون گلایه کرده اند، اما قائم مقامی در پاسخ به این سوال 
که عدم حضور کامبوزیا، رییس فدراسیون شطرنج و غیبت های 
طولانی مدتش چه لطمه ای به فدراسیون می زند،  گفت: حضور 
کامبوزیا در فدراسیون مهم اس��ت، اما بالاخره در هر سازمانی 
استثناهایی وجود دارد و عدم حضور کامبوزیا به شطرنج لطمه 
نمی زند؛ چون وی در جریان ریز کارهاست و حضورش الزامی 
نیس��ت و فعالیت ها را از دور کنترل می کند. در اصل چیزهایی 

دیگری هست که به شطرنج لطمه می زند. شطرنج در ایران مافیا 
دارد. برخی از افراد که خود را دلسوز شطرنج می دانند، بیشترین 
لطمه ها را به این رشته  می زنند. این افراد کسانی هستند که در 
فدراسیون هم سمتی ندارند و با هدف، حرف هایی را در سایت های 

خود نشر می دهند 
و از روی قص��د 
برخ��ی اف��راد را 
تخریب می کنند. 
همه جور مافیایي 
شنیده بودیم جز 
مافیاي ش��طرنج، 

والا!!

محرومیت جاسم کرار، به خوبی سیستم منحصر به فرد نهادی 
به نام »کمیته اخلاق« را نشان می دهد؛ نهادی کاملا وطنی 
که قرار است با تلفیقی از قوانین ورزشی و قضایی درباره فوتبال 

ایران تصمیم بگیرد.
هافبک جنجالی استقلال بعد از حاشیه های مختلف، یک سال 

محروم شده است. بر اساس قوانین ورزشی، محرومیت بازیکن 
بلافاصله بعد از اعلام حکم اجرا می شود، اما محرومیت کرار 
تبصره های متعددی دارد. کرار تا پایان فصل می تواند بدون 
هیچ مش��کلی در ایران بازی کند و برای فصل آینده محروم 
است. البته اگر اس��تقلالی ها تصمیم به تمدید قرارداد کرار 
بگیرند، باز هم او محروم نمی ش��ود و می تواند تا هر زمان که 

قراردادش را تمدید کند در ایران باقی بماند.
با این شرایط، عملا کرار فقط از نقل و انتقال به یک تیم ایرانی 
دیگر محروم شده و تا هر زمان بخواهد می تواند در استقلال 
بازی کند. این حکم، تلفیق کاملی از قوانین ورزشی و قضایی 
اس��ت. بازیکنی که به خاطر مصاحبه اش از نقل و انتقالات 
داخلی محروم شده، اما چون حکمش دیه و قصاص نیست و  

به حد مربوط می شود، همچنان در استقلال می ماند.

پس از قهرمانی تیم ملی کش��تی آزاد ایران در جام جهانی آمریکا 
باز هم صحبت ها و درخواست ها برای حمایت از کشتی گیران اوج 
گرفت. یکی از پیشکسوتانی که از هر فرصتی برای طرح مشکلات 
جامعه کشتی استفاده می کند منصور برزگر است. سرمربی سابق 
تیم ملی کشتی آزاد می گوید: کشتی گیران آزادکار پس از قهرمانی 
در جام جهانی، توقع دارند رییس جمهور آنها را برای دیدار بپذیرد 
و در جهت حل مشکلات شان اقدام کند. برزگر با بیان اینکه دیدار 
رییس جمهور با کش��تی گیران می تواند نقش مهمی در افزایش 
انگیزه آنها برای ادامه موفقیت در المپیک داشته باشد، ادامه داد: 
رییس جمهور اگر به لالوویچ نیز وقت ملاقات می داد می توانست 
نقش اثرگذاری در موقعیت کشتی ایران در اتحادیه جهانی کشتی 
داشته باشد. درست است که ایشان مشغله کاری زیادی دارند، اما 
توجه به ورزش و الگوهای ورزشی می تواند نقش تعیین کننده ای در 
سلامت هر چه بیشتر جامعه و ترغیب جوانان به ورزش داشته باشد. 
از رییس جمهور می خواهم کشتی گیران را برای دیدار بپذیرد و در 
جهت حل مشکلات آنها اقدام کند. با توجه به اقدام رییس جمهور 
آذربایجان در دیدار با کشتی گیران این کشور پس از قهرمانی در 
جام جهانی فرنگی، کشتی گیران ما نیز این توقع را از رییس جمهور 

محترم دارند.

تساوي ملوان و اس��تقلال که همه اس��تقلالي ها را از کسب 
قهرماني ناامید کرد یک اتفاق تلخ دیگ��ر را هم براي آبي ها 

به همراه داشت.
یکی از هواداران تیم فوتبال استقلال پس از تساوی این تیم 

مقابل ملوان، جان به جان آفرین تسلیم کرد.
تی��م فوتب��ال اس��تقلال روز گذش��ته در چارچ��وب هفته 
بیست وششم لیگ برتر مقابل ملوان بندرانزلی با 

متوقف ش��د، اما متاسفانه نتیجه یک بر یک 
در جریان این دیدار اتفاق 
تلخی برای یکی از هواداران 
آبی پ��وش رخ داد. س��عید 
س��یروج، یکی از ه��واداران 
استقلال بود که متاسفانه پس 
از اینکه استقلال گل تساوی را 
دریافت می کند س��کته کرده 
و ج��ان به جان آفرین تس��لیم 

می کند.
تس��لیت و روح این عاشق 

فوتبال شاد.

عجیب ترین اتفاق پیش از عزیمت سپاهان به تهران، حذف نام 
خلعتبري از لیست سپاهان بود؛ بازیکني که در این فصل بد کار 
نکرده است، ولي غرولندهاي همیشگي اش در زمین کمي باعث 
شد نظم تاکتیکي سپاهان به هم بریزد و حواشي پیرامون این تیم 
شکل بگیرد. مسوولان باشگاه سپاهان تصمیم بزرگي را گرفتند 
و امروز باید در مورد شرایط همکاري یا مدل حضور او در سپاهان 

تصمیم بگیرند.
مسوولان باشگاه سپاهان امروز در خصوص مهاجم کنار گذاشته 

خود تصمیم گیری می کنند.  
ض��ا  ر خلعتبری پیش از دیدار س��پاهان محمد

از س��وی حس��ین فرک��ی از تی��م و پرسپولیس 
ر  گذاشته شد و قرار است به زودی در کن��ا

خصوص این بازیک��ن تصمیم گیری 
شود. سرمربی س��پاهان اعلام کرد که 
بعد از دیدار با پرس��پولیس وضعیت این 
بازیکن مشخص می شود و با توجه 
به اینکه تمرین��ات این تیم تازه از 
امروز پیگیري مي ش��ود و اعضای 
کادرفنی هم در مرخصی بودند، در خصوص 

خلعتبری تصمیم گیری خواهد شد.

طرح : مصطفی ستاریان
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بررسی آثار عطار و بسط افکار او بهانه ای بود تا 
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هفته پیشین در تالار صائب دانشکده ادبیات 
 دانش��گاه اصفه��ان همای��ش دو روزه ای

برقرار شود. 
علاوه بر تعدادی اعضای هیات علمی دانشگاه  

اصفهان، تقی پورنامداریان استاد دانشگاه تهران، آیانو 
ساساکی، استاد دانش��گاه مطالعات خارجی توکیو و 
نامیر کارا خلیلویچ از سارایوو به ارائه مقالات علمی 

خویش پرداختند. 
به گفت��ه میرباقری فرد، دبیر همای��ش، عطار که در 
قرن ششم زندگی می کرد، تاثیرات مهمی را در تاریخ 
تصوف گذاشت از این رو پژوهش و تحقیق در مورد 

عطار ضروری است. 
کوش��یدیم به قدر وس��ع صفحه از برترین مقاله ها 

گلچینی انتخاب کنیم.

   »ذوق« داروی »درد دین«
دکتر محمود براتی 
خوانس��اری اولین 
س��خنران روز دوم 
همایش، مقاله خود 
موض��وع  ب��ا  را 
»حکم��ت ذوق��ی 
عط��ار« ارائ��ه کرد: 
حکمت ذوقی عطار اصالت دادن به عشق است که در 
تضاد عقل، عشق را برتر از عقل می شناسد و کاف کفر 

را از فای فلسفه بیشتر دوست دارد:
»کاف کفر اینجا به حق المعرفه

دوست تر دارم ز فای فلسفه«
در ادامه او حکمت یثرب را در مقابل حکمت یونانیان 

پیشنهاد می کند و حکمت یونانیان را نمی پذیرد:

»شمع دین چون حکمت یونان بسوخت
شمع دل زان علم بر نتوان فروخت

حکمت یثرب بسََت ای مرد دین
خاک بر یونان فشان در درد دین«

درد او درد دین اس��ت و »ذوق« چشیدن دارو است 
که ضمیر و باطن آدمیان را از چرک دنیا می ش��وید. 
فکر برتر که محصول ذکر است را عطار فکرت قلبی 

نامیده است. 
اگر کس��ی راهرو باش��د در این راه باید از فکر کمک 
بگیرد و آن ه��م نه هر فکری بلکه فک��ری که از ذکر 
او مستفاد گردیده باش��د. عطار فکرتی را که از عقل 
پدید آمده باشد؛ وهم می داند. فکرت عقلی، از کفار 
است و مرد کار از فکرت قلبی بهره مند می شود. پس 
در سیر و سلوک عقل را کنار گذاشته و از دل استمداد 

می جوید و از دل فتوا می خواهد. 

سالک باید ببیند دلش چه می گوید؛ همچنان که در 
آغاز مصیبت نامه می گوید:

»اهل دل را ذوق و فهمی دیگرست
کان ز فهم هر دو عالم برترست

هرکه را آن فهم در کار افکند
خویش در دریای اسرار افکند«

دو وجه عط��ار را ب��ه ذوق آورده و ش��وری در دل او 
می اندازد. یک پایه و مبنای آن را از قرآن می گیرد و 
پایه دیگر را از ذوق شاعرانه اش. عطار در همه آثارش 
شاعر است. در فضایی که اهل فلسفه از آن گریزانند. 
فلاسفه ای که حتی قصه نمی خوانند که زلال اندیشه 
آنها کدر نشود. حکمت ذوقی عطار بر سوانح العشاق 

احمد غزالی پی ریخته است. 
س��وانح از »یحبهم و یحبونه« بیان می کند. عشقی 
 که قائم به خود اس��ت. از نظر غزالی این عش��ق در 
قوس صعود باید مرکب شود. عش��ق باید روح را بالا 
ببرد. پس در آثار عطار عش��ق اصالت پیدا می کند و 
عطار بر عشق تمرکز دارد. در قرن ششم این مطلب 
جا افتاده و محبت جای خودش را به عشق داده است.

   عطار؛ راوی عقلای مجانین
موض��وع س��خنان 
آخرین س��خنران، 
دکت��ر محمدرض��ا 
ن��ی  صفها ا نصر
»مس��ائل اجتماعی 
در شعر عطار« بود. 
عط��ار  گف��ت:  او 
می کوش��د تفس��یر باطنی از دین را در میان جامعه 
گس��ترش دهد. لذا ناگزیر اس��ت آیین��ی و زبانی را 
برگزیند. اول گونه توصیفی حرف را کنار می گذارد و 
گونه روایی را نس��بت ب��ه گونه های دیگ��ر انتخاب 

می کند. عطار دنبال من اس��تعلایی ی��ا من تغزلی 
نمی رود. در ش��عر، گونه روایی کاملا اجتماعی دارد. 
پیام پایه آخر روایت است و بعد موقعیت و شخصیت 
که با مخاطب سر و کار دارند و آموزش از این طریق 
صورت می گیرد. عطار دوه��زار روایت را در کمتر از 
هشت اثر می پروراند که در آنها حدود صدوپانزده یا 

صدوشانزده روایت مگو است. 
خط نش��ان طایفه عق��لای مجانین اس��ت و به قول 
زرین کوب هیچ ش��اعر و روایت پرداز دیگری تا این 
پایه به عقلای مجانین نپرداخته است. او عارفی است 
تفکیکی و حتی مقوله عشق بعد از درد کلیدی ترین 

مقوله عطار است. 
عطار به شیخ صنعان می پردازد و در برابر ملامت ها 
می ایستد، اما کوش��ش می کند ظاهر و باطن دین را 
کنار هم بنشاند و نش��ان می دهد امر »قُل« که الهی 
اس��ت بر امر »عقل« مقدم اس��ت چون عقل دنبال 

توجیه است.
 ح��دود پنج��اه م��ورد از روای��ات او حس��ب حال 
ش��وریده حالان و عارفان اس��ت. برای مث��ال خادم 
عارفی سبزیجات را با آبی که از سرای سلطان می آمد 
آبیاری کرد و عارف از آن س��بزی ها نخورد. یک بار 
سنگین و بستر زندان سیاسی اجتماعی را که سلطان 

و درباریان به وجود آورده بودند، نشان می دهد. 
در حکایت��ی در مصیبت نامه، از عارفی می پرس��ند 
نام مهی��ن خداوند ]اس��م اعظم[ چیس��ت؟ جواب 
می دهد:»نان است!« سوال کننده برآشفته می شود: 

شرم نداری؟
 عارف می گوید: چون در قحطی نیشابور بودم و چهل 
شبانه روز گرسنه می گشتم؛ دیدم مردمان گرسنه در 
پی گرده ای نان بودند، اما هیچ جا نه صدای بانگ نماز 

شنیدم و نه در هیچ مسجدی را باز دیدم:
»من بدانستم که نان نام مهینست

نقطه جمعیت و بنیاد دینست
از پی نان نیستت چون سگ قرار

حق چو رزقت می دهد تو حق گزار
حق چو رزقت داد و کارت کرد راست

تو بخور وز کس مپرس این از کجاست«

سیروس الوند/ ایمنا: زاون قوکاسیان چهره ای بسیار محبوب و مردمی بود. اینکه 
زاون در تمام این س��ال ها در ش��هرش ماند و تا هرجا که توان داشت برای اصفهان 
کوشید ناشی از همین عشق و علاقه بی دریغی بود که او به اصفهان و مردمش داشت. 
ایده تبدیل شدن خانه فعلی زاون به بنیاد زاون قوکاسیان در صورت تحقق می تواند 
به لحاظ نمادین جالب باشد، هرچند زاون قوکاسیان نیازی به چنین اقداماتی ندارد و 
آنچه از او باقی مانده به خصوص میراث زنده ای که عاشقانه آن را پرورش داد، همیشه 

یادآور او خواهد بود. 

به نظرم بیش از هر مساله ای باید شاگردان و هنرجویان او را دریافت که امروز هم آنها 
بیشترین کسانی هستند که دغدغه ادامه راه او را دارند. 

متاسفانه جای زاون در فضای هنری اصفهان تا سال ها پر نمی شود؛ امیدوارم به همت 
کسانی که باید دلشان برای فرهنگ و هنر این شهر بسوزد و با تلاش و دغدغه مندی 
این همه هنرجو و شاگردی که پرورش یافته مکتب زاون هستند فضای فعال و پویایی 
که زاون درصدد بود برای سینمای اصفهان ایجاد کند تا این شهر مرکزیت هنری و 

فرهنگی اش را حفظ کند؛ همچنان پابرجا بماند.

محمدحسن طالبیان در نخستین نشست خبری سال ۹۴ که با مناسبت روز جهانی بناها، 
بافت ها و محوطه های تاریخی برگزار شد؛ از بازگشت کارخانه ریسبافت به دولت و تملک آن 
توسط وزارت راه و شهرس��ازی خبر داد و گفت: در نظر داریم تا کارخانه ریسبافت در استان 
اصفهان به دولت برگردد و در اختیار موزه منطقه ای قرار گیرد. همچنین وزارت راه و شهرسازی 

نیز تملک آن را به عهده بگیرد. 
وی گفت: س��ازمان میراث فرهنگی به این نتیجه رسیده که درباره همکاری های فنی هیچ 

محدودیتی با مراکز علمی و دستگاه های خارج از سازمان نداشته باشیم.

 بنابراین توسعه همکاری های بین المللی نیز در اولویت کار ما قرار دارد. 
طالبیان همچنین به استفاده از نیروهای محلی برای حفاظت از بناها و محوطه های تاریخی 
اشاره کرد و گفت: در نظر داریم تا انجمن های میراث فرهنگی فعال تر شده و از توان آنها بیشتر 
استفاده کنیم. در سال ۸۴، ۱۶ هزار عضو در ان جی اوها حضور داشتند. اما اکنون فعالیت آنها 

کمتر شده است.
 اکنون حتی افراد بانفوذ محلی و مورد اعتماد نیز می توانند عضو افتخاری باشند و هر سال 

نشست های منطقه ای برگزار شود.

دومین قطار گردشگران خارجی 
دیروز به اصفهان رسید

دومین گروه از گردشگران خارجی که شامل گردشگران اروپایی و 
آمریکایی هستند، در قالب قطار گردشگری )عقاب طلایی( صبح 
دیروز به اصفهان رس��یدند. به گزارش مهر این گروه ۵۰ نفره که با 
قطار و از طریق ریلی به شهر اصفهان سفر کرده اند، قرار است طی 
س��فر خود در اصفهان از مکان های دیدنی و ابنیه تاریخی ش��هر 
 بازدید کنند. قرار است تا پایان سال ۲۰ قطار گردشگری به اصفهان 
س��فر کنند. این گردش��گران به صورت ریلی در قال��ب گروه های 
گردش��گری برای بازدید از جاذبه های تاریخی و گردشگری وارد 
اصفهان شدند. نخستین گروه گردشگری ۲۱ فروردین ماه امسال 
در قالب ۷۲ نفر برای بازدید از ش��هر زیبای اصفهان وارد این شهر 

شده بودند.

شهاب حسینی:

فیلمسازان شبکه نمایش خانگی
 به تولید اندیشه توجه نکرده اند

شهاب حسینی که این روزها در سریال »شهرزاد« به کارگردانی 
حسن فتحی برای شبکه نمایش خانگی بازی می کند، این اثر را 
دارای قصه ای پرکشش دانست و بیان کرد: حسن فتحی از جمله 
کارگردان هایی است که در تلویزیون و سینما پیشینه درخشانی 
دارد و نوع نگاهش به روایت داس��تان بر همگان روشن است و 
نمی توان از کنار پیشنهادهایی که می دهد به آسانی و بی اعتنا 
گذشت و به همین دلیل انگیزه اولین حضورم در شبکه نمایش 

خانگی حضور کارگردانی مثل حسن فتحی بود. 
حس��ینی درباره داستان »ش��هرزاد« گفت: داس��تان سریال 
»شهرزاد« جذاب و ش��بیه رمان است و قصه ای پر کشش دارد 
و رعایت شأن و ش��عور مخاطب را در اولویت نخست قرار داده 
و همه عوامل تلاش دارند در ش��أن ش��بکه نمای��ش خانگی و 

مخاطبان این مدیوم تصویری عمل کنند. 
متاس��فانه عملک��رد ش��بکه نمایش خانگ��ی نش��ان داده که 
فیلمس��ازان کمتر به تولید اندیش��ه توجه کرده اند و اغلب آثار 
در س��طح باقی مانده اند، ولی مجموع فعالیت های این مدیوم 
تصویری می توانس��ت در خدمت تولید و ترویج اندیش��ه های 
عمیق و والا قرار گیرد، اما چنین نش��د و انرژی بالقوه ش��بکه 
نمایش خانگی به هدر رفت. اگر مجموع کس��انی که در شبکه 
نمایش خانگی فعالیت می کنند آثاری در خور بسازند، راه برای 
تولید اندیشه باز می شود و می توان به جای تولیدات صنعتی به 

سمت اقتباس های ادبی پیش رفت.

سیروس الوند:

 » این سیب هم برای تو« را 
۴ دقیقه کوتاه کردم

سیروس الوند در گفت وگو با مهر با اشاره به اینکه هنوز پروانه 
نمایش فیلم سینمایی » این س��یب هم برای تو« صادر نشده 
اس��ت، گفت: در نظر داریم این فیلم را تابس��تان امسال و بعد 
از عید فطر در سینماهای کش��ور اکران کنیم. البته با توجه به 
اینکه ش��ورای بازبینی هنوز فیلم را ندیده است، پروانه نمایش 
فیلم صادر نشده، ولی فکر نمی کنم این فیلم با مشکل ممیزی 
مواجه شود. البته برای اکران عمومی » این سیب هم برای تو« 
۴ دقیقه از نسخه ای که در جش��نواره فیلم فجر اکران شد، کم 
می شود. البته کم کردن زمان نمایش این فیلم به خواست خودم 
است. »این س��یب هم برای تو« داس��تان دو دختر جوان است 
که با هم دوست هس��تند و در حالی که یکی از آنها نامزد دارد، 
رابطه عاشقانه ای بین نامزد دختر با دوست او برقرار شده است. 
فیلمنامه این فیلم را نازنین فراهانی، بازیگر سینما و تئاتر نوشته 
و سیروس الوند یک بار آن را بازنویسی کرده است. پژمان بازغی، 
رعنا آزادی ور، پریناز ایزدیار، امیرعلی دانایی و چنگیز جلیلوند 

در تازه ترین فیلم سیروس الوند به ایفای نقش می پردازند.

نوازنده توانای کمانچه:

قبل انقلاب نیم نفسی از موسیقی 
سنتی باقی مانده بود

علی اکبر شکارچی/ فارس: س��ال ۵۶ اولین همکاری من و 
علیزاده بود که کنسرت هایی را با هم برگزار کردیم. بعد از انقلاب 
هم در س��ال ۵۷ من و حس��ین علیزاده با همراهی تنبک بهمن 
رجبی موسیقی خلق لر را برای انقلاب اسلامی اجرا کردیم و سال 
۵۸ آلبومی برگرفته از موسیقی خلق لر با همان نام ضبط و منتشر 
کردیم.زمانی قبل از انقلاب نیم نفسی از موسیقی اصیل ایرانی 
باقی مانده بود که با پیروزی انقلاب اس��لامی، جانی تازه گرفت. 
کمرنگ شدن موسیقی سنتی در رژیم سابق به دلیل  گرمی بازار 
کاباره ها و موسیقی های وارداتی آن هم از نوع سطحی و مبتذل 
بود... به گفته مرحوم محمدرضا لطفی، آهنگ »س��پیده« که از 
س��ری کارهای چاووش ی��ک و دو و از معروف ترین آهنگ های 
انقلاب است، الهام گرفته از آلبوم خلق لر بنده است. یک روز که با 
حسین علیزاده در حال تمرین خلق لر بودیم، مرحوم لطفی آمد 
و گفت چند وقت است تمرینتان را می شنوم و با الهام از آهنگ تو 

یک آهنگ ساخته ام به نام »سپیده«. 

 سبد خبر
چند قطره از همایش دو روزه عطارشناسی

حکمت ذوقی عطار، همان اصالت عشق است 

در مراسم چهلم زاون عنوان شد؛

میراث زنده زاون را دریابیم
معاون میراث فرهنگی کشور:

کارخانه ریسباف به دولت برمی گردد
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گروه فرهنگ

   مُردگان/ مهدی فیاضی کیا/ نشر ققنوس/ 
۱۵۲ صفحه/ 7000 تومان

مردگان ۱۷ فصل دارد و نگارش آن در س��ال ۸۹ به 
پایان رسیده اس��ت. این رمان تقریبا چند ماه پس 
از نوشته شدنش به ارشاد ارس��ال شد و روند مجوز 
گرفتن و انتشار آن تا اواخر سال ۹۳ به طول انجامید. 
دغدغه فیاضی کیا نوشتن رمان های مذهبی است و 
این اثر او نیز یک رمان مذهبی درباره پدری روحانی 

و پسر لجوج و سرکش اوست. 
نویس��نده پیش از ش��روع رمان، جمل��ه از پیامبر 
اکرم)ص( را آورده اس��ت: بمیرید، زان پیش تر که 
 بمیرید! نویس��نده خلاصه رمان��ش را چنین بیان 
می کند: ده س��ال پی��ش پدری پس��رش را نفرین 
می کند. عاق��ش می کند. پدر پس��ر را از خانه بیرون 
می کند و به همه و از جمله خود او می گوید از امروز او 
برایش مرده است.چرا؟ چون پسر دست از پا خطا کرده 
و روزی از روزها افکار سنتی خانواده و به خصوص پدر را 
کمی به چالش می کشاند و پرسش هایی را درمی اندازد. 
پدر هم در اثر جراحات وارد ش��ده بر روح و روانش به 
بستر احتضار می افتد و در آخرین نفس هایش اعلام 
می کند که هرگز پسرش را نخواهد بخشید. از این به 
بعد پسر هم می میرد. زندگی می کند اما مرده است. 
تنها راه نجات »توبه« است. این مسیری است که در دو 
روایت موازی از اول تا آخر داستان ساخته می شود برای 
رسیدن به لحظه موعود بخشش و رهایی و رحمت و 

خروج از عالم مردگان.

   فقط یک چاپ/ داریوش عابدی/ انتشارات 

کانون پرورش فکری کودکان و نوجوان/ ۴۱۲ 
صفحه/ ۱۲800 تومان

»فقط یک چاپ« رمانی اس��ت که ما را ب��ا زوایای 
پنهان جنگ و جبهه غرب که در مقایسه با جنوب، 
ناشناخته است، آش��نا می کند و برای گروه سنی د 
و ه نوشته شده اس��ت؛ رمانی که در آن نویسنده از 
زاویه های مختلف به روایت زندگی یکی از شهدای 
دفاع مق��دس به نام ش��هید علیرض��ا حاجی بابایی 
می پردازد. شرح زندگی این شهید والا مقام همدانی 
از دوران کودکی تا هنگام شهادت و حتی پس آن به 
روایت افراد مختلف که هرکدام نمایندگان تیپ های 
مختلف آدم ها در جامعه ما هستند، موجب آفرینش 

یک اثر جامع و کام��ل و در نوع خود متفاوت در این 
حوزه شده است. مطالعه »فقط یک چاپ«، فرصتی 
را برای آش��نایی نوجوانان با حال و هوای سال های 
پیش از پیروزی انقلاب فراهم می آورد. در واقع این 
رمان از معدود آثار داستانی بلند کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوان است که نویسنده به خوبی توانسته 
مخاطبانش را با فضای س��ال های پیش از پیروزی 
انقلاب نه در تهران بلکه در شهرستان ها آشنا کند. 
آشنایی با شخصیت آیت الله مدنی که در شکل گیری 
قیام های مردمی علیه محمدرض��ا پهلوی در غرب 
کشور بس��یار تاثیر گذار بوده و همچنین پرداختن 
به حوادث و اتفاقات سال های دفاع مقدس در غرب 

کشور که متاس��فانه در مقایس��ه با جبهه جنوب و 
خوزستان بسیار مغفول مانده، از دیگر ویژگی های 
این رمان اس��ت. روایت داس��تان از زاویه دیدهای 
مختلف و از زبان افراد گوناگون و داشتن زبانی ساده و 

صمیمی از دیگر ویژگی های رمان است.

   غزل اجتماعی معاصر/ به کوش�ش مهدی 
مظفری س�اوجی/ نش�ر نگاه/ مجموعه س�ه 

جلدی ۱۹70 صفحه/ ۱۱۵000 تومان
این مجموعه با موض��وع برگزیده غزلیات اجتماعی 
معاصر ایران از س��ال ۱۲۸۵ تا ۱۳۸۴ منتشر شده 
است. در مجلد نخس��ت خود و در قالب یک نوشتار 

بلند، به بررسی غزل فارسی از قبل از دوران رودکی 
تا دوران معاصر پرداخته و پس از آن در جلد نخست 
غزل اجتماعی ایران از ۱۲۸۵ تا ۱۳۳۲ مورد بررسی 
و توجه قرار گرفته اس��ت. مجلد دوم و س��وم از این 
مجموعه نیز به بررسی غزل اجتماعی ایران از سال 
۳۲ تا ۵۷ و نیز از س��ال ۵۷ تا ۸۴ پرداخته است. به 
گفته ساوجی این مجموعه تنها به ارائه گزیده غزلیات 
در هر بازه زمانی پرداخته است و از ارائه بیوگرافی و 
معرفی فضای شاعرانه هر یکی از شاعران خودداری 
کرده اس��ت. همچنی��ن گفت وگ��وی بلند گروس 
عبدالملکیان با مظف��ری س��اوجی در زمینه غزل 
اجتماعی و نیز کتابشناس��ی غزلیات مورد استفاده 
در کتاب نیز در انتهای این مجموعه درج شده است. 
ساوجی در بخشی از متن معرفی خود از این مجموعه 
که بر پشت جلد کتاب چاپ شده، نوشته است: غزل 
اجتماعی اگرچه گونه ای تازه در ادبیات ایران نیست 
و می توان در بخش قاب��ل توجهی از آثار ش��اعران 
گذشته ایران آن را دید اما بی تردید باید نقطه ظهور 
و تکامل آن را در دوره معاصر از عصر مشروطه به بعد 
 داشت. این کتاب را شاید بتوان آینه تمام نمای صدا و 
چهره های دردمند و در مواردی دربند یکصد سال 
اخیر غزل اجتماعی مردمی ادب فارس��ی دانست. 
شیوه انتخاب غزل ها بر مبنای آثاری است که اندیشه 
و آرمانی اجتماعی به سود توده ها معرفی کرده ند. به 
عبارت دیگر نگاه حساس قلم صاحبان این آثار بیشتر 
متوجه نقد کاستی ها و کارشکنی های نظام سیاسی 
کشور در حوزه اندیش��ه و آرمان است که با عاطفه و 

خیال توام شده است.

یک سبد تازه های کتاب برای آغاز هفته

از رمان مذهبی و رمان جنگی تا غزل اجتماعی

بهاریه صائبانه
در چهارباغ زیبا قدم می زنم. بهار زمرد نشانش 

�ار
خ�

 افت
��را

کرده. چنارهای دست بر آبی بلند کرده و سر بر زه
س��ر یکدیگر کرده، پناه��گاه س��بز من اند. به 
چهارباغت پن��اه آورده ام. ب��ه نیایش درخت ها 
گوش می دهم. در خلوت پر سکوت و هیاهویشان 
صدای کسی به گوشم می رس��د. صدای کسی که از 
اعماق شب می آید. شب نجوا و نیاز، شب مناجات و راز. 

به صدای وزش نسیم میان زلف چنارها گوش می سپرم. 
درخت ها به نیایش ایس��تاده اند. شنیدن مناجاتشان 
فرح زاست. روح را می کَنَد از این خاکدان تا اوج قله های 
بهار. تا روزگار جوانی ها. درخت سرود سبز تجلی است. 
درخت در آن سوی بهار وطن دارد. صدای خدا از میان 
شاخه های مهربانش به گوش می رسد. درخت، حوالی 
ملکوت ریشه دارد. آن طرف بهشت ایستاده و منتظر 

دیدار است.  
منتظرت ش��دم. کنار درخت ها، بهاران بس��یاری در 

انتظارت بودم. نیامدی تا مهتاب روزگارانم گردی. باز 
در چهارباغ به شوق دیدنت قدم زدم. صدایی به گوشم 
رس��ید. صدای ش��اعری از قرن های دور. میان شاخ و 
برگ درخت ها نجوا می کند. از تبریز آمد و در اصفهان 
ریشه دواند. بزرگ ترین شاعر سبک اصفهانی، صائب. 
نازک طبع و ظریف اندیش، مضمون پرداز و خیال اندیش. 
صدای معرفت و محبت و بهار بود. به��ار، او را به عالم 
روحانیت و معنا می برد و گل ها در چشمش خبرها از 
جهانی دیگر دارند. صایب در بهاران س��الکان را به پر 

گشودن می خواند؛ زیرا دیگر درِ قفس گشوده شده پس 
باید رفت، به سوی وسعت بی واژه ای که می خواندمان. 

خوش بهاری است حریفان نظری بگشایید
بر دل از عالم ارواح دری بگشایید

سبزه ها از جگر خاک خبرها دارند
گوش چون گل به هوای خبری بگشایید

موج گل از سر دیوار چمن می گذرد
در قفس چند توان بود پری بگشایید 

گرچه از لطف در آغوش نیاید گلزار

چون نسیم سحر آغوش و بری بگشایید 
کار چون غنچه گل تنگ مگیرید به خود
سینه ای چاک زنید  و کمری بگشایید 

پرده خواب بود دیده ظاهر بینان
چشم دل کوری هر بی بصری بگشایید 

مگر از گوهر مقصود نشانی یابید
چشم امید به هر رهگذری بگشایید 

چون صدف در مگشایید به هر تلخ جبین
دیده بر چهره روشن گهری بگشایید  
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یک سبد تازه های کتاب
گروه فرهنگ

گروه فرهنگ

آگهی استخدام 

شرکت مهندسی نیک اندیش )وابسته به شهرداری اصفهان (

شرکت مهندسی نیک اندیش در نظر دارد تعدادی نیروی آقا با حداکثر 30 سال سن و با مدرک کارشناسی 
و بالاتر در رش�ته مهندس�ی برق گرایش الکترونیک اس�تخدام نماید، لذا متقاضیان تا مورخ 94/02/06 در 
ساعات اداری با شماره تلفن 59-34359355 داخلی 148 جهت اعلام مشخصات خود تماس حاصل فرمایند.



پس از مدت ها حرف و حدیث بر سر چگونگی 
انتخاب همس��ر و ج��دال س��نت و مدرنیته 
برای مقول��ه ازدواج، در نهایت پ��رده برداری 
از یک سایت رس��می با مجوز وزارت ورزش و 

جوانان،قطعی شد.
 س��ایتی ک��ه در عین م��درن ب��ودن قرار نیس��ت 
 همس��رانتخاب کن��د و تنه��ا ب��ا حضور مش��اور و 
خانواده ها، مثلث ازدواجی موفق را ترس��یم خواهد 
کرد. بدین ترتیب مسوولان انتظار دارند تا با رونمایی 
از این س��ایت که رونماییش چندین ب��ار به تعویق 
 افتاده، رش��د آمار ازدواج موفق و کاهش نرخ طلاق

 رخ دهد.
 مطاب��ق اع��لام وزارت ورزش و جوان��ان در ح��ال 
حاضر300س��ایت غیر مجاز همس��ریابی در کشور 
فعال است و باید دید هووی جدید چقدر می تواند از 

فعالیت سایت های غیرمجاز بکاهد.

   سایتی که منتظر زیرلفظی است
ب��ا اتفاقاتی که در حوزه همس��ریابی توس��ط دفاتر 
انتخاب همسر و س��ایت های غیرقانونی همسریابی 
افتاد و همراهی آمار کاهش ازدواج و رش��د طلاق، 
در نهایت در ش��هریورماه س��ال گذش��ته محمود 
گلزاری، مع��اون س��اماندهی امور جوان��ان وزارت 
ورزش و جوان��ان، با حضور در موسس��ه تبیان یک 
تفاهم نامه همکاری با این موسسه در زمینه احیای 
نق��ش واس��طین ازدواج منعقد کرد تا یک س��ایت 

 برای همس��ان گزینی ایجاد شود. س��ایتی که باید 
دی ماه سال گذشته رونمایی می شد، اما با وجودی 
 که از ماه ها قبل به عضوگیری اقدام کرده بود، به بار 

ننشست. 
سایت همسان گزینی از اواسط اسفند سال گذشته 
دوباره برای عضوی��ت افرادی که تمای��ل به ازدواج 
دارند اقدام کرده،ولی نوشته های درج شده در سایت 
حاکی از آن است که تا اطلاع ثانوی حوزه فعالیتش 

در تهران به عنوان پایلوت خلاصه می شود.
در واقع این ط��رح قصد دارد تا س��نت و مدرنیته را 
به هم پیوند بزند. در مرحله نخس��ت ش��بکه ای از 
واسطین ازدواج ایجاد شد و گام دوم شبکه مشاوران 
بود که با نظارت و وزارت ورزش و جوانان ایجاد شد 
تا درکنار شبکه واسطین فعالیت  کند. مشاوران این 
شبکه مشاورینی هس��تند که براس��اس سند ملی 
در مش��اوره ازدواج فعالیت دارند و کمک می کنند 
معرفی هایی که توسط واس��طین اتفاق می افتد به 
ش��کل علمی تر و اصولی تر اتفاق بیفت��د و منجر به 
ازدواجی آگاهانه و پایدار شود.تا اینجا هیچ مشکلی 
وجود نداش��ت، اما آنچه باعث شد تا رونمایی از این 
سایت با وجود عضوگیری و حتی وقوع چندین فقره 
ازدواج به تعویق بیفتد، س��ازمان بهزیستی بود که 

اجازه نمی داد حلقه مشاوران تشکیل شود.

   اردیبهشت می آییم
بحث بر س��ر مجوز مش��اوران ازدواج و خانواده بود. 

مطاب��ق ماده43قانون برنامه پنجم توس��عه، مجوز 
مشاوران ازدواج و خانواده به وزارت ورزش و جوانان 
س��پرده ش��د،اما با ش��کایت نظام روان شناسی در 
سال92این حق توسط مجلس، به سازمان یاد شده 

سپرده شد. 
با روی کار آمدن دولت یازدهم معاون س��اماندهی امور 
جوانان وزارت ورزش و جوانان، طی تفاهم نامه ای که با 
سازمان نظام مشاوره منعقد کرد، قرار شد تا مشاورانی 
با مجوز مش��ترک ای��ن ورارتخانه و نظام مش��اوره، 
مشغول فعالیت شوند تا حلقه مشاوران نیز تکمیل 
شود که البته با مخالفت بهزیستی مواجه شد. متن 
نهایی پیش نویس آیین نامه اجرایی مراکز مش��اوره 
ازدواج در حالی در اواخر دی ماه گذشته در کمیته 
پنج نفره  دس��تگاه های ذی ربط بررس��ی ش��د که 
سازمان بهزیستی با ارائه مجوز مراکز مشاوره ازدواج 
از سوی وزارت ورزش و جوانان مخالفت می کرد و به 
همین علت همکاری های لازم را برای نهایی شدن 
پیش نویس آیین نامه اجرایی مراکز مشاوره ازدواج 

انجام نمی داد. 
امروز اما این مشکل رفع شده است. به گفته معاون 
فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان اس��تان اصفهان، 
هیات دول��ت دریافت مج��وز و س��اماندهی مراکز 
مش��اوره و ازدواج توس��ط وزارت ورزش و جوانان و 
 نطام مهندس��ی را مصوب کرده است. کریمی خبر 
می دهد ک��ه دو مرکز مش��اوره در ش��هر اصفهان، 
ی��ک مرک��ز در ش��اهین ش��هر و مرک��زی دیگ��ر 

در ش��هرضا مجوزه��ای لازم را اخذ ک��رده و آماده 
مشاوره به کسانی هس��تند که توسط سایت تبیان 
به یکدیگر معرفی ش��ده اند. او تاکی��د می کند که 

 به زودی و در اردیبهش��ت ماه ثبت نام 
شهرس��تان ها نیز در این سایت نهایی 
ش��ده و زوج های ه��م کفو ب��ه مراکز 
مشاوره دارای مجوز که تعرفه معینی 

دارند، ارجاع داده می شوند.
 کریمی در عین ح��ال تاکید می کند 
که همه زیرس��اخت های م��ورد نیاز 
همسان گزینی در اصفهان آماده بوده 
و گام نهایی باید توسط موسسه تبیان 

برداشته شود.

   پورتال مش�اوران ازدواج در 
اصفهان

به گفته کریمی، مشکل ایجاد شده در 
کش��ور میان وزارت ورزش و جوانان و 
سازمان بهزیس��تی، در اصفهان وجود 

نداشت و بنابراین اطلاع رسانی و ساماندهی مراکز 
مشاوره ازدواج و خانواده برای اولین بار در کشور در 
اصفهان تحت عنوان » پورتال ساماندهی و مشاوره 
ازدواج« اتفاق افتاد. بدین ترتیب مراکز مش��اوره ای 
که با مجوز بهزیس��تی کار می کردند، پس از بررسی 
و نظ��ارت اداره کل ورزش و جوانان اس��تان و تایید 
نظام مش��اوره و گذراندن دوره های لازم، می توانند 
به کار خود ادام��ه دهند و نام مرکزش��ان در پورتال 
یاد شده ثبت خواهد ش��د. از این پس همه زوج های 
جوان و یا دختران و پس��رانی که تمای��ل به ازدواج با 
 یکدیگر داشته و در عین حال به مشاوره نیز نیاز دارند، 
می توانند به این پورتال مراجعه کرده و نام مراکز دارای 
مجوز و تعرفه های آن را مش��اهده کنن��د. البته این 
پورتال ارتباطی با سایت تبیان و طرح همسان گزینی 

که در کل کشور اجرا خواهد شد، ندارد.

   ساز مخالف موازی کاری
برای ح��ل مش��کل ازدواج جوان��ان، وزارت ورزش 
 و جوانان آس��تین بالا زد ت��ا علاوه ب��ر تخته کردن 
س��ایت های غیر مجاز، انتخاب همس��ر را نیز سر و 
سامان دهد. البته بنا به اذعان مسوولان سایت تبیان، 
از اجرای این طرح باید یکسالی بگذرد و زوج هایی که 
 از این طریق با یکدیگر ازدواج کرده اند، تحت نظارت 
روان شناس��ان، رضایت از زندگی مشترک را اعلام 

کنند، تا بت��وان گفت که طرح موفقی��ت آمیز بوده 
اس��ت.اما در حالی که وزارت ورزش و سایت تبیان 
درگیر آماده کردن زیرس��اخت های لازم و در عین 
حال رف��ع و رج��وع مش��کلات با 
س��ازمان بهزیس��تی بودن��د، این 
س��ازمان طرح » بشیر« را رونمایی 
ک��رد. طرحی ک��ه توس��ط معاون 
امور اجتماعی بهزیس��تی کش��ور 
در اصفهان، اعلام موجودی کرد و 
طی6مرحله برای قبل ازدواج تا پس 
از طلاق، برنامه ریزی های مختلفی 
انجام داده اس��ت و البته مش��اوره 
نقش پررنگ��ی در این طرح خواهد 
داش��ت. هرچن��د در طرح بش��یر 
خبری از معرفی زوج ها به یکدیگر 
نیس��ت اما آموزش ه��ای مفصلی 
برای همسان گزینی، آموزش های 
قبل عقد، حین عقد، پس از ازدواج، 
پیش و بعد از ط��لاق تدارک دیده 
شده که هزار مرکز مشاوره روان شناختی بهزیستی 
در سراسر کش��ور وظیفه مش��اوره طلاق و ازدواج 
را برعهده خواهند داش��ت. س��ایت تبیان نیز اعلام 
کرده که از زمان آشنایی تا ازدواج و یک سال پس از 

ازدواج، همراه زوج ها خواهد بود.
شباهت هایی در این طرح ها به چشم می خورد که 
با توجه به بودجه ای که برای آن درنظر گرفته شده، 
می توان گفت ترکیب آن می توانست اتفاق مبارکی 

را در حوزه ازدواج کشور رقم بزند. 
نکته آنجاس��ت ک��ه در حالی اتکای ه��ردو طرح بر 
مشاوره استوار ش��ده که پرداخت  هزینه هر جلسه 
مشاوره، از عهده هر فردی بر نمی آید و به طور حتم 
یک جلسه مشاوره نیز مش��کل را حل نخواهد کرد. 
معاون فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان اس��تان، 
توضیح می دهد ک��ه در این خص��وص در پایتخت 
پیگیری جدی انجام نشده و با توجه به قیمت های 
گزاف، رغبتی نی��ز به این امر وجود ن��دارد. کریمی 
تاکید می کن��د که برای رفع این مش��کل به تعامل 
بهزیس��تی، ورزش و جوانان و سازمان نظام مشاوره 
نیاز داریم که البته موضوع باید از طریق اس��تاندار 
اصفهان پیگیری ش��ود. اما معاون ام��ور اجتماعی 
بهزیستی کش��ور معتقد اس��ت که مردم باید برای 
آموزش مهارت زندگی هزینه کنند و اگر احس��اس 

ضرورت کنند، حتما هزینه خواهند کرد.

مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای اصفهان گفت:ای��ن اداره کل با پذیرش افراد از طریق 
فراخوان مهارت با همکاري بنگاه هاي کاریابي، مشاوره و جهت دهي شده تا بتوانند در 

مشاغل کوچک و خانگي و هم به عنوان کارآفرین راهنمایي و پشتیباني شوند. 
جلالی ضمن اشاره به چالش بین ارتباط منطقي و درست بین بنگاه هاي آموزشي با محیط 
کسب و کار افزود: در حوزه آموزش فني و حرفه اي با تدوین سند مهارت که برگرفته از 
قابلیت ها و ظرفیت هاست، دوره هاي آموزشي را تعریف و اشخاص پس از طي دوره هاي 

آموزشي با توانمندي هایی که در آنان ایجاد مي شود، می توانند ایجاد شغل کنند.
وی ادامه داد: با توجه به مزیت ها، ظرفیت ها و قابلیت هایي که س��ازمان آموزش فني و 
حرفه اي کشور دارد، باید در حوزه مهارت آموزي اقداماتي انجام شود که دسترسي افراد 
را به مشاغل مورد دلخواه آسان کرده که این امر از طریق شناسایي کارآفرینان، هدایت و 

حمایت آنان امکان پذیر است.
مدیرکل آموزش فني و حرفه اي استان اصفهان گفت:با وجود 450کارگاه آموزشی در 

استان،در سال گذشته ارائه آموزش هاي مهارتي به افراد به میزان 9 میلیون و 446 هزار و 
319 نفر – ساعت در بخش دولتي بوده است.

ابوطالب جلالي با اشاره به ضرورت توسعه آموزش های مهارتی افزود: به دلیل موقعیت 
صنعتي و وجود ظرفیت هاي کشاورزي، سیاست این اداره کل تعدیل رشته هاي خدمات 
و واگذاري آنها به بخش خصوصي و همچنین افزایش ظرفیت هاي صنعت و کشاورزي 

بوده است.

وی ادامه داد:آموزش های مهارتی یکی از ابزار های مورد نیاز برای توسعه اشتغال در سطح 
 جامعه محسوب و توانمند سازی نیروی انسانی با اس��تفاده از این آموزش ها امکان پذیر 
مي باشد. جلالی گفت: اصفهان نیز یکی از استان های صنعتی در سطح کشور تلقی می شود 
که ارتقای سطح مهارتی افراد برای اشتغال در بخش های صنعت در استان امری مهم و 
ضروری تلقی می شود؛ در این راستا آموزش فنی و حرفه ای استان همه ساله با تمام توان 

نسبت به ارائه آموزش های مهارتی به متقاضیان اقدام می کند.

مصرف شیشه کاهش یافت

تنها اتفاق خوبی که سال گذشته در حوزه اعتیاد رخ داد، محدود 
شدن آمار مصرف شیشه پس از سال ها بود.

نخستین صعود مصرف شیشه از سال های میانی دهه 80 اتفاق 
افتاد و به طور متوسط سالیانه رش��د کرد تا سرانجام در اواخر 

سال 92 و 93 به ثبات رسید و نزولی شد.
 در سال93 بهترین اتفاقی که افتاد، نبودِ رد و اثری از کراک  به 
عنوان هروئین فش��رده بود. این هروئین بسیار خالص است که 
عوارض عدیده ای برای مصرف کنندگان داش��ت و مش��کلات 

جدی را برای آنها ایجاد می کرد. 
هروئین��ی ک��ه در ح��ال حاض��ر در ب��ازار وج��ود دارد درجه 
خلوص بس��یار کمتری نس��بت به ک��راک دارد و این نش��ان 
 می ده��د ک��ه می��زان مورفین موج��ود در ب��ازار کم ش��ده 

است.
نکته مهم دیگراینکه در طی س��ال های اخیر  الگوی مصرف به 

سمت تریاک رفته است.
درست است که مصرف همه این مواد خطرناک است، اما مصرف 
مواد کم خطرتر می تواند میزان پس لرزه های ناشی از مصرف 

این مواد را کاهش دهد.
 افزایش مصرف دوباره تریاک نشان می دهد که الگوی مصرف 

قدری ایمن تر شده است.
اعلام ش��ناخت یک درصدی مص��رف دانش آموزان در س��ال 
گذشته نشان نمی دهد که وضعیت مصرف مواد مخدر در ایران 
بدتر شده بلکه نش��ان می دهد که ما در س��ال گذشته متوجه 
شدیم که در چه جایگاهی قرار داریم. این به طور قطع به معنای 

افزایش یکباره اعتیاد دانش آموزان نیست.
ازجمله اتفاقات ناخوشایند سال گذشته که می توان در حوزه 
اعتیاد به آن اش��اره کرد، کمبود اعتبارات کافی برای گسترش 

برنامه های درمان در حوزه اعتیاد است. 
به طودر کل اصلا بودجه مباحث اعیاد با حجم مشکلات اعتیاد 

همخوانی ندارد.
 به عنوان مثال بودج��ه درمان اعتیاد در ح��وزه دانش آموزی 
تنها 5 میلیارد تومان است که اصلا کافی نیست. این مساله در 
 کنار ثابت ماندن بودجه پیشگیری و درمان مشکلاتی را سبب

 می شود.
 در این میان لازم اس��ت که در حوزه های اعتی��اد بودجه لازم 
اختصاص داده شودتا دستگاه ها بتوانند برنامه های اجراییشان 

را در طول سال به موقع اجرا کنند. 
اعتبار بخش��ی به دس��تگاه ه��ای اجرایی می توان��د حرکت و 
شتاب بیشتری به برنامه های پیشگیری و درمان اعتیاد بدهد. 
متاسفانه اعتبارات همیشه در پاین س��ال تجمیع می شود که 
به ط��ور حتم نمی توان ظرف دو یا س��ه م��اه کل فعالیت های 

فرهنگی، پیشگیری و درمانی را سرو سامان داد. 
تجمیع این گونه فعالیت ها در در سه ماهه آخر هر سال حاکی 
از آن است که نمی توان برنامه های موثر و مداومی برای درمان 

اعتیاد ارائه داد.
به همین دلیل باید گفت که  نح��وه تخصیص اعتبارات و زمان 
نامناسب امکان هر گونه فعالیت موثر را از استان ها و دستگاه های 

عضو می گیرد.
در لایحه بودجه 94 بندی تحت عنوان برنامه درمان، بازتوانی و 
کاهش آسیب معتادان گنجانده شده است که جمع بودجه در 
نظر گرفته شده برای سال 94 در این بخش کمتر از 60 میلیارد 

تومان است.
این مبلغ در حالی ب��ه عنوان بودجه در نظر گرفته ش��ده برای 
درمان، بازتوانی و کاهش آس��یب معتادان مطرح ش��ده است 
که طبق آمار رسمی در خوش��بینانه ترین وضعیت دو میلیون 

مصرف کننده مواد مخدر در کشور وجود دارد. 
به عبارتی با یک حس��اب سرانگش��تی)60 میلیارد تقسیم بر 
2 میلیون( بودجه در نظر گرفته ش��ده برای درمان و بازتوانی 
و کاهش آس��یب هر معتاد در س��ال 1394 مع��ادل 30 هزار 

تومان است. 
بنا ب��ه آمار عضو کمیس��یون بهداش��ت مجلس در س��ال 92، 
خسارت ناشی از اعتیاد  بالغ بر 20 هزار میلیارد تومان در سال 
یعنی معادل کل بودجه سلامت کشور بوده است. حال سوالی 
که باقی می ماند این است که پس چرا باید در بودجه 94، مبلغ 
ناچیز 30 هزار تومان برای درمان و بازتوانی و کاهش آسیب هر 

فرد معتاد در نظر گرفته شود؟
وضعیت بودجه بخش پیش��گیری از اعتیاد هم بهتر از بودجه 
درمان نیس��ت. مبلغ در نظر گرفته ش��ده ب��رای این بخش در 
بودجه س��ال 94 معادل 40 میلیارد تومان در نظر گرفته شده 

است.
 بودج��ه ای که اگر فرض کنی��م که جامعه ه��دف برنامه های 
پیش��گیری از اعتیاد فقط دانش آموزان با جمعیت بیش از 12 
میلیونی هستند، س��هم هر دانش آموز در بخش پیشگیری از 
اعتیاد برای س��ال 94 کمتر از 3500 تومان است. با این مبلغ 
 پیش��گیری برای هر دانش آم��وز فقط صرف یادگیری ش��عار 

کلیشه ای »پیشگیری بهتر از درمان است« خواهد شد!

سبد
سایت همسان گزینی در انتظار زیرلفظی استگروه جامعه

ایجاد پورتال مشاوران ازدواج در اصفهان

ش��ماره 2347  یکش��نبه  30 فروردین 1394 0 1i s f a h a n z i b a . i r ج����ام����ع����ه

اطلاع رسانی و 
ساماندهی مراکز 
مشاوره ازدواج و 

خانواده برای اولین 
بار در کشور در 

اصفهان تحت عنوان 
» پورتال ساماندهی 

و مشاوره ازدواج« 
اتفاق افتاد

کارآفرینان اصفهانی راهنمایی و پشتیبانی می شوند
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان:

براس��اس آمار ارائه ش��ده توس��ط نیروی انتظامی، 
40درصد قتل های کش��ور در س��ال ه��ای اخیر با 
سلاح سرد انجام ش��ده اس��ت.روزانه شش قتل در 
کش��ور رخ می دهد که آلت قتاله نیمی از آنها چاقو 
 اس��ت. با این وجود چاق��و ، قمه، پنج��ه بوکس و ... 
به راحتی فروخته می شود و قانونی نیز برای مقابله 
با خری��د و فروش و حم��ل آن وجود ن��دارد. حمل 
سلاح س��رد باعث ش��ده نزاع هاي خیاباني عواقب 
بعدي همچون جرح عمدي، نقص عضو و حتي قتل 
 را به همراه داشته باش��د. افرادي که مرتکب قتل در 
نزاع هاي خیاباني مي شوند در یک لحظه به دلیل عدم 
کنترل بر رفتارشان دس��ت به جنایت مي زنند که 
 همه آنها پس از دستگیري از کار خود ابراز پشیماني 

مي کنند.
به گفته کارشناسان مسائل اجتماعی طی سال های 
 اخیر با کاهش آس��تانه تحمل در بی��ن افراد جامعه 

به خصوص جوانان اتفاق افتاده به طوری که در برابر 
هرحادثه ای از خود واکنش نش��ان می دهند و اگر 
در این حال  وسیله دفاعی همراه داشته باشند از آن 

استفاده می کنند.

   چاقو،قمه، پنجه بوکس می فروشیم
دستفروش��ی جرم نیس��ت، ولی وقتی پ��ای پنجه 
بوکس، چاقوی ضام��ن دار و ...به می��ان می آید....! 
لایحه اش در مجلس مانده و گوی��ا به طرح تبدیل 
شده و حتی پس از حدود شش سال هنوز پایش به 

صحن علنی باز نشده است.
عاصمی، رییس پلیس امنی��ت و اطلاعات فرمانده 
انتظامی اصفه��ان می گوید:»صرف ف��روش چاقو، 
چون قانونی وجود ندارد ک��ه مطابق آن بتوان اعلام 
جرم و برخورد کرد، جرم محس��وب نمی ش��ود، اما 
در اصفه��ان از فروش چاقوهای ضام��ن دار، زنجیر 

و پنجه بوکس و...ممانعت ش��ده اس��ت.« به گفته 
او فروش قمه و قداره به صورت مخفیانه اس��ت که 
با آن نی��ز برخوردهای قاط��ع انجام گرفته اس��ت.

عاصمی تاکید می کند که برای برخورد با سلاح سرد 
 مجازات مناسبی در نظر گرفته شده و در مجلس نیز 

پیگیری های لازم انجام می شود.
مدت هفت سال اس��ت که نیروی انتظامی خواستار 
تصویب لایحه ممنوعیت حمل، فروش و توزیع سلاح 
سرد در مجلس شده،اما این لایحه تاکنون مسکوت 
مانده اس��ت. این درحالی اس��ت که کارشناس��ان 
جنایی معتقدند تصوی��ب این قانون م��ی تواند در 
کاهش آمار قتل با سلاح س��رد موثر باشد. سال 86 
همزمان با وقوع افزایش جرایم خشن با سلاح سرد 
بحث ممنوعیت حمل سلاح س��رد از سوی نیروی 
انتظامی مطرح شد. این طرح سپس از سوی دولت 
در قالب لایحه ای به مجلس هفتم فرستاده شد. در 

خرداد ماه آن سال یک فوریت این طرح تصویب شد 
اما در ادامه در کمیس��یون حقوقی قضایی مجلس 

مسکوت ماند.
در حالی مجلس هفتم به کار خود پایان داد که این 
طرح همچنان در صحن علنی مطرح نش��د. با آغاز 
کار مجلس هش��تم ، دولت دوباره ای��ن لایحه را به 
مجلس فرس��تاد این موضوع همچن��ان در حد یک 

لایحه باقی ماند.
عضو کمیس��یون قضایی مجل��س توضیح می دهد 
که»طرح ممنوعیت استفاده و حمل سلاح سرد« از 
قالب طرح خارج شده و در قالب الحاق یک تبصره به 
ماده 17 قانون مجازات اس��لامی در دستور کار قرار 
گرفته است. اسفنانی تصریح می کند که قرار نیست 
در این خصوص قانون جداگانه ای به تصویب برسد و 
ممنوعیت حمل و استفاده از سلاح سرد، تبصره ای 
از قانون مجازات اسلامی خواهد شد که به زودی به 

صحن علنی مجلس می آید.
این نماینده مجلس توضیح می دهد که طرح یاد شده 
ایرادات اساسی داشت و ممکن بود کلیات آن نیز رد 
شود. به گفته او یکی از ایرادات اصلی، لحاظ نشدن 
اعمال و رفتار مجرمانه بود و تنها به ابزار نگاهی جرم 
انگارانه شده بود. اس��فنانی تاکید می کند که اگر به 
رفتار توجه نشود و چاقو را منع کنیم، همان افرادی 
که از چاقو برای اعمال مجرمانه استفاده می کردند، 
وس��یله دیگری را برای ارتکاب جرم به کار خواهند 

گرفت.

   زورگیری با سلاح سرد موجود است
براس��اس پرونده های ارجاعی به س��ازمان پزشکی 
قانونی در دهه هش��تاد )1380 تا 1389(، 11 هزار 
و 119 نفر بر اثر اصابت س��لاح س��رد، ج��ان خود 
 را از دس��ت داده اند که به طور متوس��ط در هر س��ال 
 یک ه��زار و 119 نفر به وس��یله این س��لاح کش��ته 
ش��ده اند. بر اساس این گزارش، بیش��ترین آمار 10 

س��ال گذش��ته در س��ال 1384 با یک هزار و 196 
 نفر ثبت ش��د و کمترین آمار هم در س��ال 1380 با 

977 نفر ثبت شده است. 
آنچه ب��ه تازگی ذهن جامعه شناس��ان را مش��غول 
کرده است، کاهش سن اس��تفاده از سلاح سرد در 
نزاع و دعواهاست.س��ال گذش��ته رییس شعبه 71 
دادگاه کیفري اس��تان ته��ران اعلام م��ی کند که 
طي سال هاي اخیر س��ن متهمان نزاع هاي مرگبار 
روندي کاهش��ي داش��ته و در حال حاضر متهمان 
بین 18 تا 25 سال سن دارند.به گفته قاضي نورالله 
عزیزمحمدي،عوامل متعددي در افزایش آمار نزاع 
طي س��ال هاي اخیر نقش دارد. یکي از مهم ترین 
عوامل اعتی��اد به خص��وص اعتیاد به م��واد مخدر 

صنعتي مانند شیشه است.
پدر علم آسیب شناسی ایران ضمن تایید کاهش سن 
چاقو کشی، علت آن را معلول عوامل مختلفی اعلام 
می کند، از جمله اینکه س��طح خشونت نوجوانان و 
جوانان به خاطر بازی های خشن رایانه ای افزایش 
یافته و  آستانه تحمل جوانان نیز پایین آمده است. 
از س��وی دیگرفروش و عرضه آزادانه سلاح سرد نیز 
کاهش آس��تانه تحمل جوان��ان را همراهی کرده و 
می کند.در حال حاضر ش��صت درصد از قتل های 

خیابانی به وسیله سلاح سرد انجام می شود.
 بسیاری از قتل ها، تجاوزات و زورگیری ها نیز با سلاح 
سرد انجام می ش��ود، که این آمار زنگ خطری برای 
جامعه قلمداد می شود. هرچند اکثر قریب به اتفاق 
این دسته از مجرمان مرد هس��تند، اما آمارها نشان 
می دهد که مجرمان زن هم چاق��و حمل کرده و از 
این سلاح اس��تفاده می کنند. از سوی دیگر بررسی 
پرونده های جرایم به وقوع پیوسته با چاقو نیز نشان 
می دهد مجرمان در شیوه رخداد جرم در چند مورد 
با هم مش��ترکاتی دارند. هرچند معمولا افراد مزبور 
نیز سابقه دارند،  اما به تازگی زورگیرانی که دستگیر 

می شوند؛ بدون سابقه هستند.

تبدیل لایحه حمل سلاح سرد به طرح

سن چاقو کشی کاهش یافت

ای
ره 

زوا
ی 

لیل



31
ولی الله سیف که با هیات همراه جهت شرکت در اجلاس بهاره صندوق بین المللی 
پول و بانک جهانی در سال 2015 در واشنگتن به سر می برد، در جلسه روسای کل 
بانک های مرکزی گروه 2٤ شرکت کرد. وی در این جلس��ه نظرات خود را در قالب 

دو نکته بیان کرد.
 وی ضمن اعلام اهمیت موضوع توس��عه در س��ال های آتی و با تاکید بر مش��کلات 
 موجود در جامعه بین الملل، اظهار داش��ت که سیاس��ت ها بای��د در جهت کاهش 
آسیب پذیری و مقاوم سازی اقتصاد در مقابل شوک های خارجی تعیین شود.  این 

امر مستلزم تجدید منابع بودجه ای مورد استفاده در زمان بحران، تقویت چارچوب 
نهادی و همچنین اصلاحات ساختاری اس��ت که از طریق بهبود محیط کسب و کار 
 موجب افزایش رشد و اش��تغال شده و به س��رمایه گذاری بخش خصوصی و توسعه

 منتهی می شود.
 وی همچنین اهمیت س��رمایه گذاری در آموزش و بهداش��ت و تلاش برای بهبود 
سیس��تم تامین اجتماعی را مورد تاکید قرار داد. در این راس��تا همکاری گروه های 

منطقه ای را که دارای منابع مالی کافی هستند، مکمل این امر توصیف کرد. 

محمدحس��ین برخوردار با اش��اره به عقد موافقتنامه های تعرفه ترجیحی با برخی 
کشورهای منطقه از سوی ایران گفت: برقراری تعرفه ترجیحی در تجارت خارجی، 
یکی از ابزارهای معمول اقتصادی اس��ت و بسیاری از کش��ورها برای توسعه روابط 
اقتصادی خود با شرکای مختلف، از این ابزار استفاده می کنند. این موضوع در قبال 
برقراری تعرفه ترجیحی با ترکیه، هند، روس��یه و حتی عراق می تواند صادق باشد. 
رییس مجمع واردات ضمن تاکید بر مزایای چنین موافقت نامه هایی، افزود: تجارت 
ترجیحی فرصتی برای مدیریت بهینه واردات و توسعه صادرات غیرنفتی است و از این 

منظر می توان آن را در قالب اقتصاد مقاومتی نیز ارزیابی کرد. وی تصریح کرد: تمامی 
 فعالان اقتصادی از عقد قراردادهای تجاری میان ایران با س��ایر کش��ورهای دیگر و 
به خصوص با کشورهای همسایه استقبال می کنند و آن را نشأت گرفته از دیپلماسی 
قوی اقتصادی دولت تعبیر می کنند. به گفته برخوردار، دولت یازدهم با تعیین تعرفه 
ترجیحی با ترکیه و سایر کشورهای همسایه تلاش می کند، روابط منطقه ای خود 
را گسترش دهد و به طور قطع این رویکرد می تواند کامیابی های اقتصادی کشور را 

در منطقه افزایش دهد.

رییس بانک مرکزی در اجلاس صندوق بین المللی پول:

تاکید سیف بر مقاوم سازی اقتصاد در مقابل شوک های خارجی
افزایش تجارت منطقه ای ایران

تجارت ترجیحی رونق می گیرد
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افزایش نگرانی ها از آینده اقتصاد جهانی

عدم تعادل در انتظار رشد اقتصادی جهان
رفع تحریم های داخلی بر تحریم های خارجی اولویت دارد 

رفع تحریم ها؛حل مقداری ازمشکلا ت اقتصادی

نیره پیروزبخت، رییس سازمان ملی استاندارد روز شنبه در 
نشست خبری در میان اصحاب رسانه اعلام کرد با مصوبه 
جدید شورای عالی اس��تاندارد کارگروه جدیدی در دولت 
جهت بررسی کیفیت بنزین تش��کیل می شود. وی افزود: 
طبق مصوبه اخیر شورای عالی اس��تاندارد این کارگروه با 
حضور رییس سازمان استاندارد، وزیر نفت و معاون اجرایی 
رییس جمهور به عنوان اعضای اصلی برای بررسی کیفیت 
بنزین و نحوه بررسی کیفیت تشکیل می شود و در صورت 
لزوم از اعضای دیگر ش��ورای عالی استاندارد مانند رییس 

سازمان محیط زیست، وزیر صنعت، معدن و تجارت و دیگر 
وزرا اس��تفاده خواهد شد. رییس س��ازمان ملی استاندارد 
افزود: در این کارگروه تمام مقررات مرتبط با بنزین و اینکه 
نحوه نظارت بر کیفیت و نظارت بر عهده چه سازمانی باشد، 
برنامه آینده و مسائل مالی و کارمزد خدمات و هزینه آزمون 
بررسی خواهد شد. پیروزبخت از تشکیل نخستین جلسه 
کارگروه در هفته اول اردیبهش��ت خبر داد و گفت: نتایج 
فعالیت کارگروه بررس��ی کیفیت بنزین نیازی به تصویب 

دوباره در شورای عالی استاندارد ندارد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی کش��ورمان در ادامه سفر 
خود به جمه��وری آذربایجان با معاون نخس��ت وزیر این 
کشور دیدار و طرفین بر تقویت همکاری های بین دو کشور 

تاکید کردند.
 علی ربیعی در این دیدار به مشترکات میان دو کشور اشاره 
کرد و گفت: علاقه مند هستیم مناسبات اقتصادی میان دو 
کش��ور را همانند روابط خوب سیاسی وفرهنگی گسترش 
دهیم. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی کشورمان خواستار، 
تبادل تج��ارب در زمینه ه��ای فنی حرف��ه ای، آموزش 

مربی، توانبخش��ی و تبادل پزش��ک میان دو کش��ور شد. 
وی همچنین از آمادگی ایران برای س��اخت کارخانه دارو 
سازی با سرمایه گذاری مشترک در جمهوری آذربایجان و 
پذیرش و مداوای معلولان و بیماران این کشور در ایران خبر 
 داد. ربیعی ب��ه برنامه های هلال احمر ایران برای توس��عه 
فعالیت های خود و ساخت بیمارس��تان در باکو نیز اشاره 
کرد و ابراز امیدواری کرد تا در س��ایه حمایت های دولت 
جمهوری آذربایجان هلال احمر جمهوری اسلامی ایران 

بتواند خدمات خوبی به مردم این کشور ارائه کند.

گسترش همکاری اقتصادی ایران و جمهوری آذربایجانکارگروه بررسی کیفیت بنزین در دولت تشکیل شد
در سفر ربیعی به آذربایجان مطرح شد؛رییس سازمان استاندارد عنوان کرد:

 کار پلیس و ماموران راهنمایی و رانندگی و گمرک و اداره مالیات 
بر درآمد در جمهوری اسلامی چه حکمی دارد؟ 

حضرت آیت الله خامنه ای: کار آنان فی نفسه در صورتی 
که بر اساس مقررات قانونی باشد، اشکال ندارد. 

سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی 
نظام جمهوری اسلامی 
در تولید دانش بنیان 

مهم ترین سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی نظام جمهوری اسلامی 
را در عرصه  تولید دانش بنیان می توان چنین برشمرد: 

1- پیشتازی اقتصاد دانش بنیان 
2- پیاده سازی و اجرای نقشه جامع علمی کشور 

3- ساماندهی نظام ملی نوآوری به منظور ارتقای جایگاه جهانی کشور 
4- افزایش سهم تولید و صادرات محصولات و خدمات دانش بنیان 

5- دستیابی به رتبه اول اقتصاد دانش بنیان در منطقه 
 6- گس��ترش ارتباط دانش��گاه و صنعت به منظور ارتقای اقتصاد 

دانش بنیان و ترویج فراگیر و ملی محصولات آن 
7- توسعه ICT و بهبود نظام ملی نوآوری و ابداع در عرصه ملی 

خرید روزانه بیش از 700 تن مرغ 
برای جلوگیری از زیان مرغداران

محمود حجتی با اش��اره به اینکه پس از بازار شب عید میزان تقاضا 
برای گوشت مرغ کاهش یافته است، افزود: وزارت جهاد کشاورزی به 
منظور جلوگیری از ضرر و زیان مرغداران به جمع آوری مازاد تولید 
اقدام کرده تا قیمت گوشت مرغ در بازار متعادل شود. وی گفت: از آنجا 
که شب عید با تقاضای بیش از حد گوشت مرغ مواجه بوده ایم، برای 
کنترل بازار و جلوگیری از روند افزایش قیمت گوشت مرغ حدود 60 
هزار تن مرغ منجمد عرضه شد. وزیر جهاد کشاورزی گفت: شرکت 
پش��تیبانی امور دام روزانه 700 تا 1000 تن گوش��ت م��رغ را برای 
کاهش ضرر و زیان مرغداران خریداری و ذخیره سازی می کند. وزیر 
جهادکشاورزی همچنین از تصمیم گیری دولت برای مدیریت بازار 

در سطح خرد خبر داد. 

گسترش سرمایه گذاری در راه آهن
ظرفیت راه آهن 2 برابر می شود

عباس آخوندي در نشس��ت اعضاي کمیس��یون عمران مجلس در 
س��ازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي با تاکید بر کیفیت اجراي 
پروژه ها، گفت: همواره در برنامه هاي مجلس بر تحقق سه درصدي 
رش��د از طریق بهره وري مورد تاکید قرار گرفته است که هدف از آن 
استفاده بهینه از امکانات موجود است. وی تصریح کرد: سیستم کنترل 
اتوماتیک قطارها در حال حاضر در مس��یر هزار کیلومتري تهران – 
مشهد اجرا شده اس��ت و در 1٤ ماه آینده تمام خطوط ریلي به این 
سیستم مجهز مي شود که به این ترتیب با هزینه 100 میلیون دلاري 
ظرفیت راه آهن 100 درصد افزایش مي یابد. وزیر راه و شهرس��ازي 
گفت: در بخش مسکن و شهرسازي با برنامه ریزي صورت گرفته از 
 سوداگري و سفته بازي جلوگیري مي ش��ود و جلوي سوء استفاده 
عده اي از فرصت طلب ها را خواهد گرفت. آخوندي در ادامه سخنانش 
با اشاره به بازدید نمایندگان عضو کمیسیون عمران مجلس از مرکز 
مدیریت راه ها گف��ت: در زمان پیروزي انق��لاب یک میلیون و 200 
هزار خودرو وجود داشته است که الان به 17 میلیون خودرو رسیده 
است و پیش بیني شده است در دو دهه آینده تعداد خودروها به 50 
میلیون دستگاه برسد که قطعاکنترل دستي این ترافیک امکان پذیر 
نخواهد بود. وي با بیان اینکه امسال براي تجهیز راهدارخانه ها 500 
 میلیارد تومان در نظر گرفته شده است، بیان کرد: براي نخستین بار 
٤۸0 میلیون دلار تس��هیلات براي توس��عه بنادر با همکاري بخش 

خصوصي در نظر گرفته شده است.

افزایش نرخ مکالمات درون شهری
پرونده تعرفه تلفن ثابت 

در ایستگاه آخر
صادق عباسی شاهکوه با بیان اینکه تغییر نرخ مکالمات تلفن ثابت که 
از سوی شرکت مخابرات ایران به سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی ارائه شده به جمع بندی نهایی رسیده است، اظهار داشت: این 
پیشنهاد پس از بررسی از سوی سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی، جمع بندی شده و برای بررس��ی و تصویب نهایی در نوبت 

طرح در کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات قرار دارد. 
وی با اشاره به جزییات این بسته پیشنهادی گفت: تغییر نرخ تلفن 
ثابت به طور قطع یکنواخت نخواهد بود و تغییراتی در نرخ آبونمان 
و مکالمات داخل استانی خواهیم داشت. معاون رگولاتوری با تاکید 
براینکه تمام پارامترهای نرخ خدمات تلفن ثاب��ت افزایش نخواهد 
داشت، افزود: حتی ممکن است در برخی پارامترها کاهش تعرفه نیز 
دیده شود. وی با بیان اینکه در این تعرفه گذاری، روستاها و شهرها 
دس��ته بندی ش��ده و نرخ مکالمات در این مناطق متفاوت خواهد 
 بود، اضافه کرد: با تصویب تعرفه های جدید تلفن ثابت، نقاط ضعف 

تعرفه گذاری فعلی را برطرف خواهیم کرد.

احکام

اقتصاد مقاومتی

گروه اقتصاد

سید مهدی سلطانی

به گزارش اصفهان زیب��ا به نق��ل از پایگاه خبری 
اس��پاتنیک، صندوق بین المللی پول پیش بینی 
کرد که قیمت جهانی نفت تا سال 201۹ میلادی 
به بشکه ای بیش از 7۳ دلار برسد. در همین حال، 
صندوق بین المللی پول در سند چشم انداز اقتصاد 
 جهانی س��ال 201۹ می��لادی اعلام ک��رد: انتظار 
می رود قیمت جهانی نفت برای سال 201۹ میلادی 
بین 7۳ تا ۹۳ دلار در نوسان باشد. همچنین این نهاد 
بین المللی اعلام کرد، قیم��ت معاملات آتی نفت 
نشانگر بهبود بازار جهانی نفت در سال آتی میلادی 
اس��ت،اما منحنی افزایش قیمت نفت نامشخص 
خواهد بود. بر پایه این گزارش، پیش از این سازمان 
اقتصاد جهانی پیش بینی کرده بود که قیمت جهانی 
نفت برای سال 2015 میلادی بشکه ای 60 دلار و 

برای سال 2016 میلادی 70 دلار خواهد بود.

سید محمدعلی سیدابریشمی در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: بحث قان��ون حمایت از تولید را مجلس 
شورای اسلامی تصویب کرده که در آن موارد خوبی 
برای حمایت از صنعتگران و تولید نظیر معافیت هاي 
مالیاتي پیش بیني شده است.معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت بااشاره به نیاز ایجاد زیرساخت های 
مناسب شهرک های صنعتی،گفت: براساس مصوبه 
مجلس ش��ورای اس��لامی و برنامه ریزی سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی، خدم��ات زیربنایی تا درب 
شهرک ها آمده که امید است نیاز واحدهای صنعتی 
به صورت کیفی مثل جاده دسترسی، آب، برق، گاز، 
سیستم فاضلاب و ... تامین شود. وی همچنین افزود: 
72 درصد شهرک ها به سیس��تم فاضلاب داخلی 
مجهز شده اند که صرفه جویی مناسبی برای توسعه 

فضای سبز شهرک ها به همراه دارد.

حامد مظاهریان اظهار کرد: بر اساس برنامه، سالیانه 
125 هزار مسکن اجتماعی و در طول 6 سال 750 
هزار مسکن ساخته می شود. وی با بیان اینکه با آغاز 
ساخت مسکن اجتماعی در سال اول 20 هزار واحد 
به نتیجه می رس��د، تصریح کرد: س��ال بعد میزان 
ساخت  و س��از جبران می ش��ود، چراکه مقدمات 
شروع ساخت مسکن اجتماعی )انتخاب زمین و ...( 
زمانبر اس��ت. وی در پاسخ به این پرسش که زمین 
مسکن اجتماعی مشخص شده ، افزود: ممکن است 
پروسه تامین زمین زمانبر شود، اما با این حال 20 
هزار مسکن اجتماعی س��اخته خواهد شد. معاون 
 امور مس��کن یادآور ش��د: بهترین گروه های هدف 
قابل شناسایی توسط وزارت تعاون مشخص و زمین 
مورد نیاز برای ساخت مسکن اجتماعی نیز از سوی 

وزارت راه تامین خواهد شد.

علی صفدری با اشاره به مصوبه ساماندهی نیروی 
انسانی دستگاه های اجرایی گفت: براساس این مصوبه 
دس��تگاه های مختلف باید برنامه ای برای تعادل و 
عرضه نیروی انسانی در دستگاه داشته باشند و از نظر 
کمی و کیفی، مدارک تحصیلی و تخصص در جایگاه 
مناسب خود قرار گیرند. سرپرست نوسازی معاونت 
سرمایه انسانی سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور 
گفت:این مصوبه یک برنامه بلند مدت ۳ ساله است،تا 
دستگاه ها بتوانند موارد گفته شده در آن را اجرایی 
کنند و با استخدام های جدید و ترکیب نیروی انسانی 
در قالب این مصوبه س��اماندهی ش��ود،زیرا به طور 
طبیعی نیروی دستگاه ها تعدیل و برخی نیز خارج 
می ش��وند.وی گفت:تعادل باید براس��اس شرایط 
علمی و نگاه بلندمدت،متناسب با نیروهایی که خارج 

می شوندیا ورودی های جدید  ایجاد شود.

عبدالناصر همتی از وصول و تعیین تکلیف 60 هزار 
میلیارد ریالی مطالبات معوق بان��ک ملی ایران در 
سال ۹۳ خبر داد وگفت:در ش��ش ماهه دوم سال 
۹۳ با کاهش ٤0 درص��دی مطالبات معوق، درصد 
معوقات )NPL( بانک ملی ایران به زیر 10 درصد 
رس��ید. رییس هیات مدیره بانک ملی ایران افزود: 
خوش��بختانه روند وصول مطالبات معوق در بانک 
ملی ایران سرعت گرفته که این می تواند خبر خوشی 
برای تولیدکنندگان کشور باشد، چون در سال جاری 
در راستای اهداف دولت محترم، حمایت مناسبی از 
تولیدکنندگان خواهیم داش��ت. همتی با مطلوب 
ارزیابی کردن عملکرد بانک ملی ای��ران در زمینه 
وصول و تعیین تکلیف مطالبات معوق تاکید کرد: 
عملکرد موفق بانک ملی ایران در سال ۹۳ به عنوان 

راهنمایی برای سال جاری در دستور کار قرار دارد.

پیش بینی صندوق بین المللی 
پول از قیمت جهانی نفت

پیش بینی  معافیت  مالیاتی 
برای  شهرک های  صنعتی

تامین زمین 20 هزار 
مسکن اجتماعی ۹4  

نیروی شرکتی دستگاه های 
اجرایی تعدیل نمی شوند

وصول مطالبات معوق 
سرعت گرفت

خبر

اقتصاد دنیا در حالی مرحله پ��س از رکود و ورود به رونق 
را تجربه می کند که همچنان آمارهای مناس��بی از رشد 

اقتص��ادی ق��درت ه��ای اقتص��ای برای 
 برقراری روند رو به رش��د پای��دار مخابره 

نمی شود.
 مشکلی که این بار بسیاری از کارشناسان 
 اقتصادی بین الملل و همچنی��ن مدیر صندوق 
بین المللی پول نیز از وجود آن ابراز نگرانی کرده، 

عدم تعادل در رشد اقتصاد جهانی است.
کریس��تین لاگارد که یکی از سخنرانان نشست 
اقتصادی اجلاس بهاره ای��ن صندوق بود، درباره 
ناچیز بودن رش��د اقتصادی جهان هش��دار داد 
و گفت: خبر خوب برای ما این اس��ت که رش��د 

اقتصادی جهان ادامه یابد.
خب��ر نه چن��دان خوب نیز آن اس��ت که رش��د 
اقتصادی جهان، ب��ه طور میانگی��ن و نامتوازن 
باش��د که جوابگوی بیکاری فزاین��ده موجود در 

سطح جهان نیست.
 بر اس��اس اظهارات لاگارد و وضعیت آمارهای اقتصادی جهان 
س��ال جاری میلادی را نیز نمی توان س��ال برون رفت از رکود 
جهانی تلقی کرد؛چ��را که هنوز هیچ نش��انه رونق قابل توجهی 
در دو قطب دیگر اقتصادی جهان؛ یعنی چین و یورو مش��اهده 

نشده است.

   مشکلات بخش یورو
به رغم گذشت هفت س��ال از بحران بزرگ جهانی و سه سال از 
بحران بدهی در کشورهای ضعیف حوزه یورو، همچنان اقتصاد 
اتحادیه اروپا از ریس��ک بدهی بالا، بیکاری و ش��کنندگی رشد 

اقتصادی رنج می برد. 
رشد اقتصادی در فرانس��ه پایین تر از پیش بینی ها و نزدیک به 
صفر اعلام شده، وضعیت بغرنج بدهی در یونان همچنان لاینحل 
باقی مان��ده و مضافا به روی کار آمدن دول��ت مخالف اخذ وام از 
یورو، بر پیچیدگی اوضاع افزوده است؛ اقتصاد پرتغال، اسپانیا و 

ایرلند همچنان درگیر بدهی س��نگین است و وضعیت تولیدات 
صنعتی به جز آلمان کاملا نامطلوب است. 

صندوق بین المللی پول درخصوص اقتصاد اروپا، 
آلمان را ب��ه عنوان اقتصاد نخس��ت اروپ��ا، آماج 
انتقادات خود قرار داد که از نظر س��رمایه گذاری، 

عملکرد خوبی ندارد.
کریس��تین لاگارد، مدیر کل صندوق بین المللی 
پول اعلام ک��رد: دیگر به یونان ب��رای بازپرداخت 

بدهی هایش مهلت نمی دهیم.

   آینده قیمت نفت
یکی از دلایل��ی که باع��ث نگرانی کارشناس��ان 
اقتصادی از نب��ودِ ثبات در رش��د اقتصاد جهانی 
ش��ده، اتکای این رونق به کاه��ش یکباره و نصف 
 شدن قیمت نفت در تابستان سال گذشته تا کنون

 است. 
 آمری��کا، چی��ن و اتحادی��ه اروپ��ا ب��زرگ تری��ن 
مصرف کنندگان ان��رژی و خصوصا نفت در جهان هس��تند که در 
سال میلادی جاری بر پایه همین کاهش قیمت انرژی موفق به 
صرفه جویی در هزینه های تولید ش��دند. اقتصاد آمریکا اگرچه 
در برهه ای از سال گذش��ته تا 5 درصد نیز افزایش یافت، اما در 
سه ماهه چهارم سال 201٤ مجددا روند کاهشی به خود گرفت 
و به 2.2 درصد رس��ید و بر اس��اس وجود همی��ن ناپایداری در 
 رشد اقتصادی، افزایش نرخ بهره در این کشور مجددا به تعویق 

افتاده است. 
بر اساس نظر کارشناسان، یکی از دلایل عمده شکنندگی رشد 
اقتصاد آمریکا عدم همگرایی آن با آمارهای اقتصادی اقتصادهای 
بزرگ دنیا و مهم تر از همه بزرگ ترین شریک تجاری آن؛ یعنی 
چین اس��ت. اژدهای زرد در ماه اخیر مجددا پیش بینی رش��د 
اقتصادی خود را تعدیل کرد و سیاست های انبساطی برای خروج 
صنعت این کش��ور از رکود نیز همچنان کارساز نشده است و به 
نظر می رسد تداوم این وضعیت در چین، مجددا اقتصاد آمریکا 

و اتحادیه اروپا را مجددا به ورطه رکود بکشاند.

پس از صدور بیانیه لوزان،  بیشتر شنیده ها و گفته ها درمورد  آثار 
رفع تحریم ها در اقتصاد ایران  است و همه  در انتظار گذشت این 

چند ماه و نهایی شدن توافقات هستند. در واقع  
مردم انتظار شکستن قفل محدودیت ها را دارند، 
اما آیا با رفع تحریم ها گره های کور اقتصاد ایران 
گشوده خواهدشد؟  و آیا همه چیز به اینجا ختم 
می شود؟  بدون تردید رفع تحریم ها، تنها  شاید کمتر 
از نیمی از مسائل اقتصادی کشور را مرتفع کند و حل 

مابقی مسائل با تدبیر دولت امکان پذیر خواهد شد . 

   آیا تاثی�ر رفع تحریم ه�ا در اقتصاد ایران 
ناچیز است؟

اقتصاد ایران س��ال هاس��ت که با مشکلاتی همچون 
رکود، تورم، نوسان، بی قانونی و ...  روبرو شده است  و 
گویا این معضلات جزیی از اقتصاد کشور شده است  و 
قطعا تمام این مسائل مربوط به تحریم ها نبوده، بلکه 
 بخش کوچکی از آن را تحریم ها تشکیل می دهند. اما  

دیدگاه هایی که  در این مورد مطرح هس��تند،  متفاوت بوده برخی از 
سهم 20 درصدی تحریم ها در مشکلات اقتصادی ایران سخن به میان 
می آورند  ومی گویند اقتصاد ایران یک اقتصاد بیمار است و این بیماری 
مربوط به ساختار نهاد اقتصاد می شود. آنان معتقدند نباید این تصور 
را داشت که بلافاصله بعد از لغو تحریم ها، تمامی مشکلات اقتصادی 
ایران حل می شود، این در حالی است که مشکلات عمده تولید ایران 
از جمله تولید ناخالص ملی، اشتغال، تسهیلات بانکی، سودهای بالای 
بانک و نیز عدم حضور سرمایه گذاران داخلی و خارجی در اقتصاد ایران 
باید همزمان با برداش��ته ش��دن تحریم  ها، حل و فصل شود. بنابراین  
تحریم های داخلی را بسیار پررنگ تر از تحریم های خارجی در اقتصاد 
ایران می دانند و می گویند در گام نخس��ت باید تحریم های داخلی را 
از بین برد به این گونه که دولت به وعده های��ش برای رونق اقتصادی 
و خروج از رکود پایبند باش��د تا بتوان تحریم های داخل را از بین برد. 
احمد پورفلاح که  رییس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی و صنایع و 
معادن ایران است در این رابطه می گوید لغو تحریم ها برای بهتر شدن 
شرایط تولید، می تواند تا حدودی تاثیرگذار باشد، اما بهبود اوضاع تولید، 

نیازمند تغییر نگاه دولت، بخش خصوصی و تمامی قوا به بخش تولید 
کشور است. وی خاطرنشان می کند در شرایط خوش بینانه می توان 
گفت که لغو تحریم ه��ا ۳0 درصد در اقتص��اد ایران 
تاثیرگذار خواهد بود. این کارشناس اقتصادی با تاکید 
بر اینکه تیم اقتصادی دولت باید راه حل اساسی برای 
رفع مشکلات اقتصادی کشور داشته باشد، بیان می 
کند:تا زمانی که مش��کلات تولید،صادرات و واردات، 
مالیات، وام و فضای کس��ب و کار در کشور ما درست 
نشود با برداشتن تحریم ها نیز نباید انتظار بهتر شدن 

اوضاع را داشته باشیم.

   رف�ع تحریم ها برای صنعت و کش�اورزی 
مفید است

در برابر برخی دیگر بر این باورن��د که تحریم ها برای 
اقتصاد ایران فلج کننده بوده است  و رفع تحریم ها را 
در دو بخش صنعت و کشاورزی بسیار مفید ارزیابی 
می کنند؛ چ��را که این گون��ه  با ورود ش��رکت های 
خارجی شرکت های داخلی نیز به تکاپو افتاده و با ایجاد حس رقابت 
بین آنها علاوه بر پیش��رفت ش��رکت های داخلی اقتصاد کشور نیز از 
وابستگی به نفت خارج می شود. موسوی لارگانی که یکی از نمایندگان 
 مجلس شورای اسلامی اس��ت، در این مورد  معتقد است از بین رفتن 
تحریم ها باعث آزاد شدن ارتباطات بازرگانی شده و در نتیجه بر اقتصاد 
ایران تاثیرات مطلوبی خواهد داشت. این مسوول تصریح می کند که 
تحریم ها اقتصاد داخلی را فلج کرده و بدون تردید  در صورت اجرایی 
شدن  توافقات   در همه بخش های اقتصاد  به ویژه تولید داخلی رونق 
ایجاد می شود. وی می گوید هم اکنون به دلیل وجود تحریم ها صنایع 
برای  صادرات و واردات  متقبل هزینه های اضافی می ش��وند و با لغو 
تحریم ها ، این گونه  هزینه ها به مقدار زیادی کاهش می یابد. در ادامه 
لارگانی  خاطرنشان می کند: با  لغو  تحریم ها، تولیدکنندگانی که برای 
تامین مواد اولیه به محصولات وارداتی نیازمند هستند،  به راحتی مواد 
مورد نیازشان را با نرخ مناسب تری وارد می کنند و بنابراین قیمت تمام 
شده محصول تولیدی هم مناسب تر می شود که این خود عاملی برای 

پویا تر شدن اقتصاد و توجه به تولید داخلی خواهد شد.

سال جاری میلادی 
را نیز نمی توان 

سال برون رفت از 
رکود جهانی تلقی 
کرد؛چرا که هنوز 
هیچ نشانه رونق 

قابل توجهی... 
مشاهده نشده 

است 

 از بین رفتن 
تحریم ها باعث 

آزاد شدن 
ارتباطات 

بازرگانی شده 
و در نتیجه بر 
اقتصاد ایران 

تاثیرات مطلوبی 
خواهد داشت
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سایکو درام یا تئاتردرمانی اصطلاحی جدید است که به تازگی 
وارد ادبیات روان شناسی ایران شده و اکثریت جامعه از  اثرات 

این نوع روان  درمانی و ماهیت آن بی خبر هستند.  
هر بار که نام تئاتردرمانی را شنیده اید، شاید بی آنکه  معنای 
دقیق آن را بدانید تلفیقی از امکانات مشترک هنر تئاتر و علوم 
روان شناسی برای تان تداعی شده اس��ت.  در روان شناسی، 
تئاتردرمانی را اینگون��ه تعبیر کرده اند که عبارت اس��ت از: 

یک روش گروه  درمانی که خصوصیات برجسته  شخصیت، 
ارتباط��ات بین ف��ردی، تعارضات، کش��مکش های روانی و 
اختلالات افراد توس��ط روش های مخص��وص نمایش مورد 
 مشاهده و بررسی قرار می گیرد .  در همین راستا، فرهنگسرای 
خانواده کارگاهی با عنوان »روان نمایشگر« یا »سایکودرام« 
را به منظور شناسایی ارتباطات و  بهبود روابط زوجین برگزار 
می کند.  ای��ن کارگاه با حضور درمانگر خان��م »تحویلیان« 

روزهای پنجشنبه از س��اعت 9 تا 12 در دو جلسه کارگاهی 
ارائه  می ش��ود که علاقه مندان ب��ه منظور ثبت ن��ام تا 30 
فروردین ماه مهلت دارند تا با ش��ماره 32304030 تماس 

گرفته و ثبت نام کنند.
محل برگزاری این کارگاه در سالن اجتماعات فرهنگسرای 
خانواده واقع در خیابان لاهور، خیابان  مفتح ش��رقی،  بعد از 

 ورزشگاه پیروزی است. 

 جلوگیری از وقوع تصادف 
با ابداع فناوری هشدار به راننده

اخیرا گروهی از محققان آمریکایی فناوری جدیدی ارائه کرده اند 
که حرکات اشتباه راننده را تشخیص می دهد و با اعلام هشدار از 

وقوع تصادفات پیشگیری می کند.
هر چند تاکنون فناوری های متعددی با هدف اعلام هش��دار به 
رانندگان در خصوص احتمال وقوع تصادف ابداع ش��ده اس��ت. 
از طریق ای��ن فناوری ها رانن��ده متوجه خطا )به عن��وان مثال 
حرکت بر روی خطوط مقطع وس��ط خیابان( و یا خستگی خود 
می شود، اما فناوری جدید Brain4Cars که توسط دانشمندان 
دانشگاه های کورنل و استنفورد ارائه شده با نگرشی نسبتا متفاوت 

ضریب ایمنی در رانندگی را ارتقا می بخشد. 
جالب اس��ت بدانید در این نگرش، فناوری جدید دانش��مندان 
حرکات لحظه به لحظه رانندگان را کنترل می کند تا در صورت 
ارتکاب به خطایی که می تواند منجر به بروز تصادف شود هشدار 

لازم را اعلام کند.
در واق��ع این سیس��تم جدید پ��س از ضبط ویدئوهای��ی از 10 
رانن��ده در یک بازه زمانی دو ماهه تهیه ش��ده اس��ت. هر یک از 
این رانندگان 1۸99 کیلومتر رانندگی در شهر و جاده را تجربه 
کرده اند. به گفته دانش��مندانی که این پروژه را هدایت کرده اند، 
سیستم پیشرفته ای که مبتنی بر اطلاعات ثبت شده از این تعداد 
راننده و سبک رانندگی آنها ارائه شده است، در برگیرنده انبوهی 
از اطلاعات است که می توان از روی آنها الگوهای مناسبی برای 

رانندگی بی نقص تهیه کرد.
در ای��ن تکنیک جدی��د از فناوری تش��خیص ح��الات چهره و 
نرم افزاری جهت مش��اهده و دنبال کردن حرکات س��ر استفاده 
شده که هرگونه حرکت سر به چپ و راس��ت را به دقت زیر نظر 
قرار می دهد. این سیستم که می تواند وضعیت سر و حالات آن را 
کنترل کرده و در صورت مشاهده حرکات اضافی هشدار لازم را 
به سرعت اعلام کند، تایید شده است. به طوری که دانشمندان 
معتقدند ضریب دقت این فناوری جدید ۷۷.4 درصد اس��ت که 
به نظر می رسد در آینده و با تکمیل این فناوری تا حد بیشتری 

ارتقا پیدا کند.

 دوره های آموزشی ورزشی
 در فرهنگسرای اهتمام برگزار می شود

فرهنگس��رای آی��ت الله اهتم��ام دوره های آموزش��ی ورزش��ی 
 را با هدف داشتن ش��هروندان با نش��اط و س��الم برگزار می کند. 
به گزارش روابط عمومی س��ازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری 
اصفهان، مدیر فرهنگس��رای آی��ت الله اهتمام با اش��اره به اینکه 
یک��ی از اه��داف اصل��ی مراک��ز فرهنگ��ی، پ��رورش ش��هروند 
س��الم و با نش��اط اس��ت، خاطرنش��ان ک��رد: تم��ام فعالیت ها و 
 برنامه ه��ای مراک��ز فرهنگی بر همین اس��اس تنظیم می ش��ود. 
درشمال محیط صمیمانه و مطلوب ورزش را اغلب دارای فرصتی 
مناسب برای ایجاد روابط انسانی و ش��کل گیری روحیات در افراد 
دانست و عنوان کرد: نشاط، س��لامتی و برقراری ارتباط اجتماعی 
مناسب را با ورزش کس��ب کنید. وی بیان داشت: محیط ورزشی 
مناسب باعث می شود زنان و دخترانی که کم رو و یا حتی دچار ترس 
هستند، با حضور در گروه  های ورزشی بتوانند از این طریق با دیگران 
ارتباط داشته و در زندگی روزانه خویش با افراد مختلف سازگاری 
بهتری داشته باش��ند. همچنین نرمش و تمرینات بدنی علاوه بر 
 نشاط آوری، باعث پیشگیری از بیماری و ناتوانی جسمی می  شود. 
درش��مال با اش��اره ب��ه اینک��ه فرهنگس��رای آی��ت الله اهتمام 
در ترم به��اره دوره های آموزش��ی ورزش��ی را ویژه خردس��الان، 
جوانان و بان��وان برگ��زار می کن��د، افزود: ای��ن دوره ه��ا در ترم 
 بهار ثبت ن��ام آن آغاز ش��ده و تا پای��ان فروردین م��اه ادامه دارد.

ورزش صبحگاهی بان��وان، ورزش های ایروبیک بان��وان، آموزش 
ژیمناس��تیک ویژه خردس��الان و ورزش های وزن��ی و تکواندو از 
دوره های این فرهنگسراست که وی با ذکر آن افزود: در ترم بهاره 
کلاس های آموزش��ی فرهنگ��ی و هنری در موضوع��ات مختلف 
ش��امل دوره های عل��وم قرآنی، هنره��ای دس��تی، مهارت های 
 منزل و دوره ه��ای متعدد دیگر در فرهنگس��را برگزار می ش��ود.

علاقه من��دان ب��رای ش��رکت در دوره ه��ای مختلف ت��رم بهاره 
فرهنگسرای آیت الله اهتمام فرصت دارند تا پایان فروردین ماه سال 
جاری به آدرس خیابان امام خمین��ی)ره(، روبه روی تابلوی خانه 
اصفهان، خیابان بعثت مراجعه و یا برای کسب اطلاعات بیشتر با 

شماره 33340102 تماس بگیرند.

 طعم شیرین خیال 
در سینما خانواده

طعم شیرین خیال فیلمی است  به کارگردانی کمال تبریزی که 
در سینما خانواده اصفهان اکران شده است.

محمدعلی حس��ین نژاد)تهیه کننده(، نغمه ثمینی)فیلم نامه 
نویس(،شهاب حسینی، نازنین بیاتی، نادرفلاح،نازنین فراهانی، 
پریوش نظریه، مهدی حسینی بجس��تانی، عیسی یوسفی پور 

وآسیه سلطانی نژاد بازیگران وعوامل فیلم  هستند. 
طعم شیرین خیال داستان  استاد دانشگاه ساده دلی که دست 
بر قضا دشمنانی نیز دارد عاشق شیرین می شود. محیط زیست 
مهم ترین دغدغه او اس��ت و در راه آن از هیچ تلاش��ی فروگذار 
نیست.کمال تبریزی کارگردان با سابقه س��ینما و تلویزیون از 
جمله فیلمس��ازان صاحب سبک ایرانی اس��ت که در جشنواره 
های مختلف داخلی و خارجی جوایز ارزنده دریافت کرده است.

طعم ش��یرین خیال پانزدهمین ساخته کمال تبریزی است که 
درآن جلوه های ویژه میدانی وبصری ب��ه لحاظ تکنیکی، فنی، 
پویانمایی و تصویرب��رداری با قاب هایی مفهوم��ی و معنادار به 
چشم می خورد.طعم خوش خیال زبانی کمدی دارد و داستان 
را از جانب شیرین می شنویم.گره افکنی و به هم ریختن روایت 
تمهید خوبی اس��ت به خصوص لحظاتی که همه چیز فریز می 

شود تا راوی کنه قضیه را برای ما معلوم کند.
لهجه کرمانی  به خوبی توس��ط بیاتی ادا می ش��ود و همچنین 
لوکیشن های متنوع و زیبا به دور از فضاهای آپارتمانی معمول 
با یک موس��یقی لطیف و همخ��وان، در حال و ه��وای متفاوت 
قصه تاثی��ر گذارند، حس��ن این فیلم اس��تفاده  به ج��ا و کافی 
 از فض��ای کویر بوده ت��ا به ورطه خس��تگی و کس��الت نیفتد و 

یکنواخت نشود.
قاب بن��دی ها و میزانس��ن خوب هس��تند و مناس��ب یک کار 
سفارش��ی-تبلیغاتی، اصل و مبنای طعم خ��وش خیال بر پایه 
هشدار اس��ت و طرح پیش��نهاداتی که می تواند به نجات منابع 

طبیعی کمک کند.
علاقه مندان جهت کسب اطلاعات بیش��تر می توانند با شماره 

تلفن 32226955) سینما خانواده (تماس حاصل کنند.

خبرفناوری
از سوی فرهنگسرای خانواده برگزار می شود؛  

کارگاه» سایکودرام« با هدف بهبود روابط زوجین

قدس /  ایران برگر/ استراحت مطلق
ساحل / رخ دیوانه
سپاهان  / ایران برگر
خانواده   / طعم شیرین خیال
فرهنگیان  / مجرد چهل ساله

پولکی/  شبکه اصفهان،  17:00
سریال کاراگاه رشید/  شبکه اصفهان، 18:15 
روزگار خوش حبیب آقا/ شبکه اصفهان، 21:00
گلچین چهارباغ / شبکه اصفهان3 ، 22:00  
مستند 5 / شبکه اصفهان ، 23:15  

اذان صبح/  05:03  
طلوع آفتاب/ 06:29  
اذان ظهر/ 13:02  
اذان مغرب/ 19:53  
نیمه شب شرعی/ 00:19

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا
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مرکز فرهنگ��ی اجتماعی بان��وان کارگاهی با 
عنوان » چگونه زندگی شادتری داشته باشیم؟« 
را ویژه بانوان برگزار می کند.  این کارگاه در  مدت 
چهار جلسه با حضور » بیژن قربانی«دکترای 
روانشناسی ویژه بانوان برگزار می شود.   زندگی 
می تواند به زیبایی رویاها باش��د فقط باید باور 
داشته باشیم که می توانیم برای داشتن زندگی 
 ش��ادتر کارهای س��اده ای از جمله پیاده روی، 

لبخند زدن، کتاب خواندن و ... را انجام دهیم. 
 جلسات این کارگاه روزهای سه شنبه هر هفته 
از س��اعت 1۷ تا 1۸ بعدازظه��ر در محل مرکز 
فرهنگی اجتماعی  بانوان واقع در فلکه ش��هدا، 

خیابان فروغی تشکیل می شود. 
علاقه مندان به منظور حض��ور در این کارگاه 
می توانند ت��ا پای��ان فروردین ماه با ش��ماره 

333۸2030  تماس گرفته و ثبت نام کنند. 

مسابقه بین المللی مجسمه و نقاشی» فیگوراتیو 
15« در بارسلونا اسپانیا برگزار می شود.

Fundació Privada de les Arts ب��ه 
منظور اشاعه هنر فیگوراتیو و تقویت خلاقیت 
هنری در دو رشته نقاش��ی و مجسمه سازی 
برگزار می شود. در این مس��ابقه تکنیک ارائه 
اثر و موضوع آزاد اس��ت، ولی آث��ار باید با فرم 
فیگوراتیو ارائه ش��ود، ضمنا حضور همه افراد 
با هر سن و ملیتی آزاد اس��ت. هیاتی از داوران 

برجسته بین المللی به ارزیابی آثار پرداخته و 
به نفر اول رشته نقاشی 36000 یورو و نفر اول 
رشته مجس��مه 40000 یورو  به عنوان جایزه 
پرداخت می شود.علاقه مندان می توانند جهت 
کس��ب اطلاعات بیش��تر و ثبت نام تا تاریخ 9 
 خردادماه سال جاری )30 می 2015( به سایت
http: //fundaciondelasartes. org/ 

php .2015_pags/inscripcion مراجعه 
کنند .

نگارخانه س��یتی س��نتر اصفهان ورک شاپ 
نقاشی با موضوع صلح را برگزار می کند.

این برنامه زیر نظر استاد حجت خواجویی و با 
تکنیک آزاد برگزار می شود.

علاقه مندان برای ثبت نام در این ورک شاپ 
تا 14 اردیبهشت سال جاری فرصت دارند.

 زمان برگزاری این برنامه 15تا20 اردیبهشت 
ماه اعلام شده است. همچنین نمایشگاهی از 

آثار خلق شده در این ورک شاپ20 لغایت 23 
اردیبهشت ماه در مکان نگارخانه سیتی سنتر 

برگزار خواهد شد.
گفتنی است؛ علاقه مندان برای شرکت و ثبت 
نام در این برنامه باید ب��ه صورت حضوری به 
نگارخانه اصفهان سیتی سنتر مراجعه و برای 
کسب اطلاعات بیشتر با شماره 36550035 

تماس حاصل کنند.

کارگاه داستان نویسی توسط مرکز آفرینش های 
ادبی قلمس��تان، وابسته به س��ازمان فرهنگی 
تفریحی شهرداری اصفهان برگزار می شود.مرکز 
آفرینش های ادبی قلمستان همواره در برگزاری 
کارگاه های مختلف داستان نویسی پیش قدم 
بوده و این بار نیز کارگاهی را ویژه افراد مبتدی و 
کسانی که قبلا در این زمینه فعالیتی نداشته اند 
برگزار می کند. این کارگاه در قالب دو مجموعه 
کلاس از ابتدای اردیبهشت ماه، در بعد ازظهر 

روزهای دوشنبه و صبح روزهای پنجشنبه هر 
هفته برگزار می ش��ود.تدریس کارگاه روزهای 
 دوش��نبه را » تدین «و روزهای پنجش��نبه را 
» اس��ماعیلی «، که هر دو از اساتید بنام در این 

زمینه هستند بر عهده دارند.
علاقه من��دان می توانند ت��ا پای��ان فروردین 
م��اه جهت ثبت ن��ام در ای��ن کارگاه ب��ه مرکز 
آفرینش های ادبی قلمس��تان واقع در خیابان 

علامه امینی مجموعه باغ غدیر مراجعه کنند.

فراخوان مسابقه بین المللی مجسمه و نقاشی » فیگوراتیو ۱۵« 

به مدت چهار روز در نگارخانه سیتی سنتر برگزار می شود؛
ورک شاپ نقاشی با موضوع صلح

ویژه بانوان برگزار می شود؛
کارگاه »چگونگی داشتن یک زندگی شادتر«

کارگاه داستان نویسی ویژه افراد مبتدی 

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری
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نکتهسینما

محمدحس�ن خیرخواه، مدیرکل دفتر 
توس�عه و نظارت بر مراک�ز غیردولتی 
سازمان بهزیستی کش�ور: سازمان های 
مردم نهاد در گذش��ته به صورت عام اقدام به 
کس��ب مجوز می کردند که این امر منسوخ 
شده و از این پس مؤسسه ها با ارائه طرح و ایده  
جدید و بعد از گذراندن دوره آموزشی موفق 
به کسب مجوز تشکیل س��ازمان می شوند؛ 
بنابراین سازمان های مردم نهاد برای تمدید 
مجوز مؤسسه لزوماً باید در این دوره ها شرکت 
کنند تا تخصصی به فعالیت بپردازند؛ چراکه 
اجرای دوره های آموزشی و تخصصی فعالیت 
س��من ها در ارتقای ارائه خدمات مطلوب به 

جامعه نقش بسزایی دارد.

دکت�ر سیدحس�ن هاش�می، وزی�ر 
بهداش�ت: اج��رای طرح نظام س��لامت 
خدمت��ی صادقان��ه و بی من��ت اس��ت که 
رضایت مردم را جلب کرده و در این طرح، 
س��ه رویکرد اصلی در حوزه س��لامت ارائه 
ش��ده که ش��امل کاهش هزینه ها، ایجاد 
عدالت در دسترس��ی به خدمات بهداشتی 
و درمانی و ارتقای کیفیت سلامت عمومی 
است. ضمنا با توجه به افزایش مراجعان به 
بیمارس��تان های دولتی این وزارتخانه در 
تلاش است بیمارستان های جدید را سریع تر 
تجهیز و به بهره برداری برس��اند. همچنین 
بسته های جدید طرح تحول نظام سلامت 

تا یک ماه آینده ارائه خواهد شد.

هما فرهنگ رنجبر، ط�راح لباس: اولین 
سمینار تخصصی و کاربردی آسیب  شناسی 
البس��ه کار 20 خرداد ماه در محل موسسه 
مطالعات بهره وری منابع انسانی برگزار خواهد 
ش��د. مخاطبان در این س��مینار نیم روزه با 
مفاهیمی مانن��د فرآیند آسیب شناس��ی و 
س��اماندهی البسه فرم ش��رکت ها، توجه به 
صرفه جوی��ی در مناب��ع ش��رکت ها و قابل 
بهبود در طراحی البس��ه کار آشنا می شوند؛ 
چراکه نقش لباس کار مناس��ب در کاهش 
حوادث ناشی از آن اس��ت. بر همین اساس 
در این همایش اس��تفاده از متدهای جدید 
طراحی لباس با توجه به نوع صنعت و رویکرد 

مخاطبان مطرح می شود. 

انوشیروان محسنی بندپی، مدیر عامل 
س�ازمان بیمه س�امت ایرانیان: برای 
نخس��تین بار خدمات دندانپزش��کی برای 
افراد زیر 14 سال تحت پوشش بیمه سازمان 
بیمه سلامت ایران قرار گرفت. ضمنا از این 
پس خدمات دندانپزشکی در قالب آموزش، 
 پیش��گیری، فلوراید درمانی، جرمگیری و

 پر کردن دندان در تعهدات بسته خدمات 
بیمه س��لامت ق��رار دارد. جراحی تعویض 
مفصل و نیز واکسن پنتادان هم زیر پوشش 
بیمه ای سازمان بیمه س��لامت ایران قرار 
گرفته است. واکس��ن پنتادان هم در بسته 
تعهدات 23 میلیون جمعیت روس��تایی و 
شهرهای زیر 20 هزار نفر جمعیت قرار دارد. 

چگونه میز خود را خلوت کنیم؟
آیا میز شما پر از کاغذ و پرونده اس��ت و روی سیستم خود هم 

فایل های الکترونیک زیادی دارید؟  
حتی در دنیای امروزی که بیش��تر از هر زمان دیگر فایل ها به 
ص��ورت  اینترنتی و الکترونیکی ارس��ال و نگهداری می ش��ود 
همچنان میزها پر از کاغذها و مدارکی است که باید مرتب شده 
و در جای درستی نگهداری شود تا بتوان هر زمان که نیاز بود به 

راحتی به آن دسترسی داشت.
 همیشه هم به نظر می رس��د که تعداد این کاغذها و پرونده ها 
به جای کم شدن در حال زیاد ش��دن است. برای اینکه بتوانید 
میز خلوتی داشته باشید باید برنامه مشخصی برای آنها داشته 

باشید.
 اگر هم در سازمان یا ارگان خاصی فعالیت می کنید باید از خط 
مشی شرکت استفاده کنید و بدانید که چه مدرکی را باید برای 

طولانی مدت نگهداری کنید.
 نکته مهم دیگر در این است که بدانید کپی کاغذی از پرونده ها 
داشته باشید یا اینکه فایل الکترونیکی کفایت می کند. می توانید 
برای پاکسازی و کاستن پرونده های زیادی که بر روی میز خود 

دارید از ترفندهای زیر استفاده کنید:
یک فایل بر روی سیس��تم ایج��اد کنید که کپی یا اس��کنی از 

فایل هایی باشد که نیاز دارید.
فایل ها را دسته بندی کنید و اطلاعاتی را که نیاز ندارید یا دو بار 

ذخیره کرده اید پاک کنید.
فهرس��ت تهیه کنید. یک فایل جامع که ش��امل لیستی از نام 
فایل ها و پرونده ها باشد. داشتن یک فایل جامع از پرونده ها به 
شما برای ورود و جست وجو مدارک کمک می کند. قبل از این 
که پرونده جدیدی بس��ازید این فایل را چک کنید تا از دوباره 

کاری بپرهیزید. 
همچنین این فایل به شما کمک می کند تا تصمیم بگیرید هر 

مدرک جدیدی را در کدام قسمت قرار دهید.
اگر در سازمان یا شرکتی کار می کنید حتما از روش بایگانی آن 

شرکت پیروی کنید.
مدارکی را که بیش از همه نیاز دارید  را روی میز در مقابل خود 

قرار دهید.
قانون مش��خصی را برای خود تعیین کنید؛ برای مثال هر گاه 
ایمیل جدیدی دریافت می کنید یا پرونده و مدرک جدیدی به 
دستتان می رسد، اگر ضروری اس��ت، آن را سریع انجام دهید 
یا اگر ضروری نیست برای اینکه س��ر فرصت آن را انجام دهید 
در جای مناسبی نگهداری کنید و اگر هم که اصلا به آن نیازی 

ندارید آن را دور بیندازید.
در هر هفته زمان مش��خصی را ب��رای مرتب س��ازی کاغدها و 

مدارک اختصاص دهید. 
برای مثال می توانید هفته ای 30 دقیقه که بهتر اس��ت وس��ط 

هفته باشد را برای این کار تعیین کنید.
اگر از مدارک اس��کن تهی��ه کرده اید یا فایل��ی از آن را بر روی 
سیس��تم دارید و به کپی کاغذی آن نیازی ندارید لازم نیست 

حتما هاردکپی آن را نگهداری کنید. 

 NGUفعالیت های
تخصصی می شود

ارائه بسته های جدید طرح 
تحول نظام سامت 

سمینار آسیب شناسی 
لباس کار  برگزار می شود 
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